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UVODNIK 
Pomoč iz blagovnih 
rezerv in umik živine 

iz hlevov 
Nenormalno dolgo vroče poletje se 

nadaljuje in po napovedih bo tako še 
nekaj tednov. Kmetje, še posebej tisti 
z živino v hlevih, imajo vsak dan več
je težave. So primeri, ko kmetje živini 
dajejo le po polovico dnevnega obro
ka, da bi s krmo čim dlje zdržali. Se
veda to za zdravje in dobro počutje ži
vine ni dobro. Živina hujša in krave 
molznice dajejo manj mleka, pada tudi 
njegova kvaliteta. 

Ministrstvo za kmetijstvo predlogov 
kmetov s terena za reševanje krize ni posredovalo vladi, ki 
je v tem času tudi na dopustu. Zbornica za kmetijstvo in 
gozdarstvo ter ministrstvo za kmetijstvo sta se končno vsaj 
dogovorila, da naj bi ministrstvo za gospodarstvo kmetom 
pomagalo z blagovnimi rezervami, predvsem s koruzo in 
ječmenom. Kdaj bo pripravljen predlog o delitvi blagovnih 
rezerv, še ni znano.V pomoč so se na srečo vključile tudi 
posamezne občine, ki pa iz že tako suhih proračunov ne 
morejo kaj posebnega vzeti in podariti kmetu. 

Kmetje z živino v hlevu vidijo rešitev v obljubljenih bla
govnih rezervah in še vedno v umiku živine iz hlevov, da bi 
ostala krma za osnovno čredo. Prijazna pomoč bi bil tudi 
takojšnji odpis njihovih dajatev, da bi se lahko sami usme
rili iskanje rešitev. 

Letošnja dolgotrajna suša z ostalimi vremenskimi nepri-
likami (pozeba, hrušev ožig in podobno) bo pustila nekaj
letne posledice, ki jih ne bo občutil samo kmet. Velika sti
ska, ki bo kot vsaka kriza zahtevala tudi svoje žrtve, se bo s 
časoma uredila, vprašanje pa je, če bodo odgovorni iz te 
kalvarije potegnili pametne zaključke, kako v prihodnje. 
Znano je, da strokovnjaki napovedujejo v naslednjih deset
letjih povišanje letnih temperatur za eno do pet stopinj! To 
in druge neprijetnosti bodo vplivale na kmetovanje, ki nam 
zagotavlja hrano, zato bodo pri tem nujno potrebne sistem
ske in dolgotrajne rešitve, tudi v tem smislu, kje kaj sejati in 
saditi. Ali se še vedno trmasto držati dosedanjih standar
dov ali se prilagajati novostim? 

Kmetje niso zadovoljni, da jih strokovnjaki (pre)redko 
Ql)iskujejo na terenu. Nezadovoljni so, da v komisijah, ki 
odločajo o kmetijstvu, sedijo ljudje, ki problematike ne poz
najo. Vse to povečuje težave, za katere ni krivo samo dolgo
trajno sonce. Sonca ne moremo »ugasniti«, se mu pa lahko 
prilagodimo. 

PS: In končno vsaj pri naravnih nesrečah, ko človek po
moč potrebuje takoj, ne bodimo tako preklemano admini
strativno zateženi! 

TONE VRABL 

KRATKE-SLADKE 

»Našacf Anka 
Na Ljubnem ob Savinji pogosto dokazujejo, kako zelo so 

ponosni na svojo flosarsko preteklost. Še bolj pogosto pa 
omenjajo, kako ponosni so na »našo« županjo Anko Ra
kun. Ob zadnji slavnostni seji občinskega sveta so »našo« 
županjo pozdravili takoj za ministrom za promet Jakobom 
Presečnikom. Sicer so organizatorji opazili, da je v dvorani 
še nekaj pomembnežev, vendar pa le niso bili »naši«. 

V znanju je moč 
v Banki Celje se ponašajo z dobrimi poslovnimi rezultati 

v prvem polletju, še bolje pa jim napovedujemo za konec 
leta. Takrat bodo že lahko obračunali večje zadovoljstvo 
svojih varčevalcev v občini Kozje, saj jih bo praktikantka 
podučila, kako se dvigne denar na bankomatu. Če bodo za 
to izvedeli v NLB, se bodo pri priči odpovedali lastniškemu 
deležu. 

Stavka na Vipu 
v velenjskem M Clubu spet pripravljajo odmevni Vip tur

nir. Zato »emklubovim« delavkam, ki se pripravljajo na stavko, 
svetujemo, da počakajo do 23. avgusta. Sicer bo jim do 
takrat direktor Marjan Gaberšek verjetno izplačal regres 
in še na dopust bi lahko šle, toda stavkajoče delavke s trans
parenti bi med pomembneži ob Velenjskem jezeru zagoto
vo bolj »zažgale«. 

Šola v oblakih 
Zaradi pritožb razveljavljena izbira izvajalca za gradnjo nove Srednje zdra 

stvene šole v Celju 
Težavne prostorske raz

mere na Srednji zdravstve
ni šoli v Celju se še kar ne
kaj časa ne bodo izboljšale. 
Čeprav bi se gradnja nove 
šole na prostoru za garaž
no hišo morala začeti že ju
nija, se še nekaj časa ne bo. 
Državna revizijska komisi
ja je namreč zaradi pritožb 
razveljavila izbiro izvajal
ca gradbenih del. To pa je 
zaradi zakonskih rokov v 
pritožbenih postopkih mo
rebitno gradnjo odmaknilo 
daleč v jesen. 

Ministrstvo za šolstvo in 
šport je na osnovi javnega raz
pisa za izvajalca del pri grad
nji dobro milijardo in pol to
larjev vredne naložbe izbra
lo GIC Gradnje Rogaška Sla
tina. Po zdaj že znanem sce
nariju, ki spremlja domala 
vsak izbor izvajalca za večja 
gradbena dela, sta se na odlo

čitev pritožila dva ponudni
ka. Gradiš Celje in Gradbe
ništvo Božičnik iz Celja. Dr
žavna revizijska komisija je 
Božičnikovo pritožbo, ki po
nudbe ni dostavil v dveh lo
čenih ovojnicah, kot nareku
je zakon o javnih naročilih, 
če gre za naročilo vredno pre
ko milijarde tolarjev, zavrni
la. Upoštevala pa je pritožbo 
celjskega Gradisa, kjer so me
nili, da lanska izguba v po
slovanju ne more odločilno 
vplivati na izločitev njihove 
ponudbe. Postopek za izbiro 
najugodnejšega ponudnika so 
tako vrnili na začetek. 

Na ministrstvu pojasnjuje
jo, da so v razpisni dokumen
taciji od ponudnikov zahte
vali dokaz o finančni sposob
nosti, kar je skladno z zako
nom o javnih naročilih. Pri 
tem niso posebej navedli, da 
bodo ponudnika šteli za fi

nančno sposobnega le, če bo 
le-ta z obrazcem izkazal po
zitivno poslovanje, ker se jim 
je to zdelo samo po sebi umev
no. Ker je Gradiš dostavil 
obrazec, iz katerega izhaja, da 
je v letu pred javnim naroči
lom posloval z izgubo, so ga 
izločili. 

»Razlogi, zaradi katerih naj 
bi se naročnik pri porabi jav
nih sredstev izogibal poslov
nim odnosom s subjekti, ka
terih poslovni rezultati niso 
izkazano dobri, ne potrebu
jejo posebnega utemeljeva
nja, saj to narekuje že zakon 
sam. Državna revizijska ko
misija pa je odločila drugače 
in ministrstvo bo odločitev se
veda spoštovalo, saj mu za
kon drugostopnega pravnega 
sredstva ne omogoča,« pojas
njujejo v službi za odnose z 
javnostmi na ministrstvu za 
šolstvo. 

Državna revizijska komi 
ja bo tako do oktobra pre 
rila ves postopek izbire in\ 
dokumentacijo o izvedbi j; 
nega naročila za gradnjo Sn 
nje zdravstvene šole v Cel 
Izkušnje učijo, da se revi; 
ski postopki vlečejo in ta 
je vse manj možnosti, da 
zdravstveno šolo v Celju f 
čeli graditi v roku, ki bi z i 
vim šolskim letom omogo 
začetek pouka v novi zgrj 
bi. 210 dijakov, ki so jih v s« 
mih oddelkih srednje zdrai 
tvene šole vpisali letos, sel 
tako s kolegi iz višjih leti 
kov še naprej drenjalo v r 
primernih in pretesnih pi 
štorih stare šole, ki prost 
sko že dolgo ne ustreza < 
dobnim zahtevam. Pouk 
bodo še naprej izvajali v dv 
izmenah na treh lokacija 
znotraj bolnišničnega koi 
pleksa. BRl 

Vrtovi končno odprti 
v soboto bo na novem vrtu na Glavnem trgu v Celju nastopil Zoran Predii 
Izbrani ponudniki, ki jim 

je Mestna občina Celje na 
osnovi prijav na javni raz
pis zaupala gostinsko po
nudbo na vrtovih na treh 
lokacijah v Celju, so prvi 
teden avgusta, po več kot 
dveh mesecih priprav, le 
pričeli z delom. 

Pomemben del odločitve 
o tem, komu bo občina 
zaupala dejavnost na povr
šinah pred kinom Metro
pol, pred občinsko stavbo 
in na Glavnem trgu, je bila 
zlasti pripravljenost uprav
ljavcev, da s prireditvami 
popestrijo poletno dogaja
nje v Celju. Na vrtu pred 
Metropolom se ne dogaja 
nič, neznano kam so izgi
nila tudi otroška igrala, ki 
so lani ta vrt delala staršem 

in otrokom prijazen. Tudi 
na skromni površini pred 
mestno občino se (še) nič 
ne dogaja. 

Drugače pa je na vrtu na 
Glavnem trgu, kjer je najem
nica, podjetnica Manuela Fi-
šer, očitno zelo zares vzela 
tisti del prijave, ki najemni
kom narekuje organizacijo 
kulturnih in zabavnih prire
ditev. Že to soboto bo tako 
na vrtu ob 21. uri nastopil pri
ljubljeni kantavtor Zoran Pre-
din. Samo želimo si lahko, 
da bi vzgledu najemnikov tega 
poletnega vrta sledili tudi os
tali, pa tudi, da Predinov na
stop ne bo osamljena lastov
ka v puščavi celjskih mest
nih večerov. 

BS 
Foto: JANE STRAVS 

Po gorivo še v Tuš 
Družba Tuš je dogradila svo

jo drugo bencinsko črpalko - pr
va že deluje v Mariboru. Sodob
no urejen servis Tuš Oil z dva
najstimi točilnimi mesti bodo 
odprli danes dopoldan, pred Pla
netom Tuš. 

Največja novost, ki jo bodo po
nudili uporabnikom, je drugačen 
način plačevanja, po katerem se 
bo Tuševa bencinska črpalka raz
likovala od ostalih servisov in bo 
prva tovrstna bencinska črpalka 
v Sloveniji. Uporabniki se bodo 
namreč po opravljani storitvi z 
avtom zapeljali do plačilnega 
okenca na izvozu, kjer bodo na
točeno gorivo poravnali kar s se
deža svojega avtomobila. 

Tuš Oil bo v Celju odprt vsak 
dan, tudi ob nedeljah in prazni
kih, med 6. in 22. uro. Podjetje 
je v objekt vložilo 150 milijonov 
tolarjev, delo pa so dobili štirje 
novo zaposleni delavci. BS 
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Po laško 
ukrojena 

skupščina 
belničarji Pivovarne Union zavrnili predlagane sklepe -
pd uprave zahtevajo odškodnino - Tudi Laščani zoper 

odločbo urada 
četrtkova skupščina del-

ličarjev Pivovarne Union, 
d je v nasprotju s prejšnji-
ni leti potekala dokaj umir-
eno in bila odprta za jav-
lost, je prinesla tudi v več-
i meri pričakovan razplet: 
lelničarji namreč niso spre-
eli nobenega predloga 
iprave in nadzornega sve-
a. 
Na skupščini v Ljubljani je 

)ilo navzočega 98,13 odstot-
;a kapitala, delničarji pa so 
^asovali o številnih nasprot-
tiih predlogih, ki jih je pred
lagal predvsem največji last-
lik Uniona, Pivovarna Laško, 
^ščanom je uspelo »zmini-
ati« vse predloge uprave, med 
Irugim so upravo že na za-
ietku seje na podlagi ugoto-
fitev revizorja obtožili, da je 
bšlla zakon in ni poslovala v 
&du z dolžno strokovno ozi
mna profesionalno skrbnost-
0. Laščani zahtevajo, da se v 
oku enega meseca od zase

danja skupščine proti šeste
rici, ki je v letu 2001 oprav
ljala funkcijo članov uprave 
družbe, vloži tožba, s katero 
se od teh oseb zahteva soli
darno plačilo odškodnine v 
višini več kot 104 milijone to
larjev. 

Laščanom je s pomočjo 
drugega največjega delničar
ja, Interbrevva, uspelo izgla
sovati sklep, po katerem 
Union za lansko leto ne bo 
delil dividend. Tako bo celo
ten bilančni dobiček, ki je ko
nec lanskega leta znašal 2,8 
milijarde tolarjev, ostal neraz
porejen. Nekoliko presenet
ljiv je bil epilog skupščine, saj 
Laščani niso uspeli s svojim 
nasprotnim predlogom za čla
na nadzornega sveta. Za nad
zornika iz laških vrst, Pavla 
Terška, jim je zmanjkalo ne
kaj glasov. Pravni zastopnik 
Laščanov Stojan Zdolšek je 
že zahteval nov sklic skupš
čine, na kateri bodo odločali 

o odškodninski odgovornosti 
uprave, novem članu nadzor
nega sveta in spremembah sta
tuta. Skupščina upravi in nad
zornikom Uniona tudi ni po
delila razrešnice za lansko de
lo. Zaradi četrtkovega doga
janja, predvsem odpovedanih 
dividend, nekateri že ocenju
jejo, da oba največja delničar
ja, torej Pivovarna L^ško in 
Interbrevv, čakata, da se raz
jasnijo lastniška razmerja in 
da Laščani prevzamejo Pivo
varno Union. Povedano še 
drugače, da je le vprašanje ča
sa, kdaj bo Interbrevv delnice 
Uniona prodal Laščanom. 

V začetku tedna je Pivo
varna Laško je na ljubljan
sko upravno sodišče vloži
la tožbo, v kateri izpodbija 
odločbo urada za varstvo 
konkurence o skladnosti 
koncentracije med Pivovar
no Laško in Pivovarno 
Union v delu, ki določa, da 
je koncentracija med pivo
varnama možna pod dolo
čenimi pogoji. Po besedah 
pravnega zastopnika, Mi
ra Senice, Laščani zahteva
jo brezpogojno združitev. 
Interbrew je tožbo zoper od
ločbo urada vložil že 23. ju
lija. 

Kakor kaže, se Interbrevv 
ne bo pritožil zoper sklep 
upravnega sodišča, ki je mi
nuli teden zavrnilo izdajo za
časne odredbe, s katero bi se 
Pivovarni Laško na četrtko
vi skupščini Pivovarne Union 
prepovedalo glasovanje z več 
kot 24,24 odstotka Uniono-
vimi delnicami. To je bila na
mreč glavna tema minulega 
tedna pred začetkom skupš
čine Pivovarne Union. 

URŠKA SELIŠNIK 

Kebab 
a la Alma Karlin 

Celjani so dobili novo 
kost. Pred tedni je namreč 
parkirišču pri Turški mač
ki zrasel kiosk, v katerem 
bodo prodajali kebabe in 
ostale turške specialitete. 
Medtem ko so nekateri nav
dušeni, druge moti lokaci
ja in izgled kioska. 

Kot razloge proti kiosku 
nekateri navajajo, da je na 
omenjenem parkirišču že ve
lika gneča. Tam namreč že 
stoji prodajalna kruha in 
kiosk s časopisi. Poleg tega 
so novi kiosk postavili v ne
posredni bližini spominske 
plošče celjski pisateljici in po
potnici Almi Karlin. Sam 
kiosk pa tudi naj ne bi (po 
izgledu namreč) sodil v cen
ter mesta. 

Podžupan Mestne občine 
Celje Marko Zidanšek je dru
gačnega mnenja: »Treba je iti 
malo po evropskih mestih. 
Tudi na Dunaju je blizu Šte
fanove cerkve, ki je tudi kul
turni spomenik, lep kiosk, 
kjer lahko dobiš kebab. Tam 
se ne branijo te ponudbe. Če 
znamo sestaviti stvari, mi
slim, da lahko sodijo v tako 
okolje. Je pa res, da so okusi 
in razmišljanja ljudi lahko 
različni, vendar mislim, da 
bo večina ljudi zadovoljna, 
ker bo imela dejansko izbolj
šano ponudbo.« Prav izbolj
šana ponudba je bila razlog, 
da so kiosk sploh dovolili po
staviti in da so odobrili upo
rabo javne površine za zača
sno dejavnost. Dovoljenje se 
obnavlja z letnimi odločba
mi, občina pa bo v svoj pro
račun na leto dobila pol mi
lijona tolarjev za komunal
no takso. 

Lastnica novega kioska je 
Branka Tramšek. Želeli 
smo izvedeti, kdo ta oseba 
sploh je, vendar nismo edi
ni, ki tega ne vemo. Tudi na 
občini namreč ne vedo, kdo 
je. Pomembna je namreč le 
vloga za dovoljenje, ne pa 
tudi, kdo za vlogo dejansko 
je. Vprašali pa smo tudi na 
Upravni enoti, kjer bodo ta
ko ali tako morali naši fan-
tomki najprej dati vsa dovo
ljenja, da bo lahko začel njen 
kiosk delovati. Vloge za ka
kršnokoli dovoljenje s stra
ni Tramškove še niso dobi
li, tako da tudi ne vedo kdo 

je. Se pa sprašujejo, ali bo 
njena vloga sploh zadosto
vala vsem pogojem, ki so 
dokaj strogi pri gostinskih 
lokalih (Branka Tramšek na
mreč nima društva), glede 
na to, da kiosk stoji na par
kirišču. 

Kiosk bo slej ko prej začel 
obratovati. Šele takrat se bo 
pokazalo, koliko so ga Ce
ljani vzeU za svojega in koli

ko jih resnično moti. Lahko 
pa bi bil sam kiosk dobra re
klama za Almo Karlin, ki 
smo jo roko na srce tako ali 
tako začeli podrobneje spoz
navati šele pred kratkim in 
je bila prej dolga leta pozab
ljena. Morda so bili njej ke
bab in ostale specialitete ce
lo všeč. 

ŠPELA OSET 
Foto: ALEKS ŠTERN 

Marjana Mastnak 
Mislim, da se čevapčiče in 

podobne stvari lahko peče kje 
drugje, Alma Karlin je bila 
tako sveta, da bi ob svoji spo
minski plošči potrebovala kaj 
drugega. Lepo bi bilo, če bi 
se tam dogajalo kaj drugega, 
lahko bi tam kdaj kaj zapeli. 

Vladimir Stišovič 
Mislim, da to bolj paše na 

tržnico, železniško in avto
busno postajo, ne pa pred spo
minsko ploščo svetovne po
potnice. Če je kebab občini 
v interesu, potem to podpi
ram. Nisem pa za turške in 
podobne stvari in se bojim, 
da je to slabo za Celje. Ob 
pomembnih praznikih bi lah
ko tam organizirali kakšno 
slovesnost v njen spomin. 

Branko Vivod 
Kebab absolutno ne paše 

zraven spomenika. Jaz bi na 
to mesto postavil lipe. Za te 
in podobne stvari v Celju ab
solutno nisem navdušen. 

Marjan Jeranko 
Že tako imamo v mestu ma

lo parkirišč. Mislim, da celjski 
podžupan glede tega slabo raz
mišlja. Sem za to, da je kebab v 
Celju, ampak ne na tej lokaciji. 
Na mestu, kjer zdaj stoji spo
minska plošča Almi Karlin, bi 
postavil njen doprsni kip. 

MATEJA JAZBEC 
Foto: ALEKS ŠTERN 

Zaplet z izjavami 
»Tone Turnšek je pred letom in pol izjavil, naj država pro

da Union Laškemu, potem pa bo Laško čez leta boljše in 
dražje obe pivovarni prodalo tujcem,« je za Radio Slovenija 
po navedbah Laščanov izjavil predsednik uprave Pivovarne 
Union Marijan Mir. V Pivovarni Laško trdijo, da so te izjave 
nekorektne in nimajo nobene realne podlage. »V vodstvu Pi
vovarne Laško opozarjamo, da gre pri tovrstnih izjavah za 
sprenevedanje in neresnice. Pivovarna Laško že več kot dve 
leti poudarja in izvaja projekt Združene slovenske industrije 
pijač. Zato bi bile kakršne koli namere o prodaji, milo reče
no, neresne,« so zapisali v torkovem sporočilu za javnost. 

Predsednik uprave Pivovarne Laško Tone Turnšek menda 
prav tako ni nikoli izjavil, da ima namen Združeno sloven
sko industrijo pijač prodati tujcem. »V Pivovarni Laško smo 
prepričani, da ni bilo nikakršne potrebe, da je vodstvo Pivo
varne Union hodilo v Bruselj prosit tujce, da jih prevzamejo. 
V Sloveniji imamo dovolj domačih vrhunsko usposobljenih 
strokovnjakov, ki bodo Združeno slovensko industrijo pijač 
brez dvoma uspešno vodili tudi v Evropski uniji,« je poudaril 
Tone Turnšek. 

Zelena luč za »suho<f sadro 
v četrtek je bil po dolgi razpravi sprejet tudi Odlok o 

spremembah in dopolnitvah odloka o zazidalnem načr-
u za odlagališče Cinkarne Celje »Za Travnikom«. Tako 
''odo sedaj sadro odlagali na suhi način, doba posku-
^lega obratovanja bo eno leto, imenovali pa bodo tudi 
'komisijo, ki bo nadzirala izvajanje del na deponiji in v 
l̂ teri bosta po dva predstavnika investitorja, Občine Šent-
l̂ r in Krajevne skupnosti Blaeovna. 

S sprejetjem sprememb^ 
"Odloka so dovolili gradnjo za-| 
*̂ snih objektov in naprav za^ 
^̂ 'skanje sadre in suhega vgra-
[̂ \'anja sadre na podlagi pred-
"̂ odnega prostorskega prever-
'̂ nja in pod pogojem, da bo-

posegi v prostor izboljša

li pogoje v vplivnem območju 
deponije. 

Doba poskusnega obrato
vanja je najmanj eno leto, po 
njenem zaključku in pred iz
dajo lokacijskega, gradbene
ga in uporabnega dovoljenja 
ter vsemi nadaljnjimi spre

membami in dopolnitvami 
pa mora Cinkarna dobiti 
končno soglasje KS Blagov
na. Z odlaganjem sadre na de
poniji naj bi končali v naj
več 15 letih in 8 mesecih od 
začetka poskusnega delova
nja. 

Komisija bo spremljala de
la na deponiji in preverjala 
izvajanje presoje vpliva na 
okolje iz junija 2001 - sez
nanjala se bo z meritvami emi
sij in opozarjala na morebit
ne moteče vplive na okoli
co. JB 
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Vlada na dopusta 
kmetje izsušeni 

v nekaterih občinah začeli s pomočjo najbolj prizadetim 
Sonce neusmiljeno žge in 

potolčeni so vsi rekordi o 
dolgih in vročih poletjih v 
Sloveniji. Kmetje so opozar
jali na težave, ki so vsak 
dan večje in hujše ter že me
jijo na katastrofo. S Celjske
ga so vladi, ministrstvu za 
kmetijstvo in tudi Kmetij
sko gozdarski zbornici po
slali več protestnih pisem s 
predlogi, kaj bi bilo treba 
narediti za ublažitev nepri
jetnega položaja, predvsem 
pa ohranitev osnovnih čred 
v hlevih. Prav živinorejci 
imajo s pomanjkanjem kva
litetne krme največje prob
leme. 

Žal pa ustreznih in rešil
nih odgovorov ni. Vlada je 
na dopustu, odgovorni se le 
redko odpravijo na teren, da 
bi se prepričaU o hudi suši, 
ki mori.travinje in kmetijske 
pridelke. 

Govedorejsko društvo v 
Šentjurju se je zaradi krize v 
kmetijstvu in živinoreji od
povedalo jesenski razstavi ži
vine, ker bi bilo nesmiselno 
razstavljati nekaj, kar je v glo
boki krizi. V Šentjurju, kjer 
je 1.685 rejcev goveje živi
ne, pričakujejo najhuje na 
prehodu v zimo, ker bo 
zmanjkalo zimskih zalog, ki 
so jih že začeli uporabljati. 
Nekatere kmetije so že zdaj 
v veliki krizi in niso redki pri
meri, ko živina že hujša, to 
pa se pozna tudi na kvaliteti 
mleka. Primanjkuje pred
vsem volumiftozne krme, ki 
je osnova za govejo živino. 
Krmo kupujejo na Primor
skem in Gorenjskem, žal pa 
je kvaliteta slabša kot doma 
v normalni letini. 

Vlada bi morala takoj spre
jeti interventni odkup živi
ne, ki bremeni živinorejo s 
porabo krme, ki jo sicer po
trebujejo za osnovno čredo. 
V šentjurski občini je po mne
nju strokovnega tajnika Go-
vedorejskega društva Šentjur 
Zdravka Brgleza ogroženih že 
4 do 5 tisoč glav živine. Omo
gočiti bi morali nabavo žit 
iz svetovnega trga, saj cene 
na domačem trgu izredno hi
tro naraščajo. Če se bo kri
tično stanje nadaljevalo, bo 
potrebno ustanoviti krizni 
štab. 

Pomoč iz 
»suhihff 

proračunov 
Na vso srečo križem rok 

ne stojijo v posameznih ob
činah, saj se zavedajo veli
kega pomena kmetij, ki se uk
varjajo z govedorejo. V ob
čini Bistrica ob Sotli je ško
do po suši prijavilo 209 kme
tov. Občina je iz proračuna 
zagotovila 2,452 milijona to
larjev za nakup 71.100 ton ječ

mena. Vsak kmet bo dobil 
100 kg po glavi goveje živine 
ob pogoju, da tako količino 
ječmena nabavi tudi sam. 

V občini Podčetrtek so se 
odzvali med prvimi in bodo 
kmetom pomagali s 3,5 mi
lijona tolarjev, v občini Dobje 
pa z 1,3 milijona, morda pa 
tudi več. V občini Dobje so 
dobili 114 vlog z oceno ško
de na 730 ha kmetijskih po
vršin, večinoma so to travni
ki in njive s silažno koruzo. 
Travinj bo za 75 odstotkov, 
silažne koruze pa za 45 od
stotkov manj, rezultati pa so 
vsaj za 10 odstotkov slabši v 
strmih in gorskih kmetijah. 

V občini Vojnik se o ustrez
ni pomoči še pogovarjajo, v 
Kozjem pa so iz proračuna 
prispevali okoli 4 milijone 
tolarjev. Kmetje bodo za go
vedo do enega leta dobili po 
400 tolarjev na glavo, od 1 
do 2 leti stare telice in bikce 
600, nad dvema letoma pa 
tisoč tolarjev in po 250 to
larjev za ovce. Župan Andrej 
Kocman pravi, da se država 
s svojo pomočjo prepočasi 
odziva in ga zanima, kaj se 
bo zgodilo, ko bo izpraznje
na tudi pomoč občin. 

Na celjski izpostavi Upra
ve za zaščito in reševanje so 
do 31. julija po besedah vod
je Darka Buta dobili poroči
la o suši, pozebi in hruševem 
ožigu vseh 32 občin na celj
skem območju. Vlog je 
7.965, največ iz občine Šent
jur (1.043) in najmanj iz ob
čine Solčava (37). Analizo 
bodo 14. avgusta poslali na 
Upravi za zaščito in reševa
nje. 

Prevozi pitne 
vode 

Po podatkih, ki jih ima 
Darko But, so od 1. januar
ja letos do 31. julija gasilci 
s 1.715 prevozi prepeljali 
8.260 kubičnih metrov vo
de. Največ vode so prepe
ljali julija, 5.267 kubičnih 
metrov. Najbolj kritične ob
čine s prevozi vode so Do
brna (letos že 318 prevo
zov) , Vojnik (271), Šentjur 
(175) itd. 

Težave v kmetijstvu se to
rej kopičijo. Tokrat zaradi vre
mena, ki je že napravilo svo
je. Predsednik KZ Celje Mar
jan Kovač je sicer proti jav
nim shodom na cesti in po
dobnim protestom, saj to ne 
vodi k rešitvi, vendar vseeno 
ni zadovoljen z arogantnim 
odnosom v Ljubljani. Od ob
ljub živina ne bo bolj sita in 
polja bolj mokra za boljšo rast 
pridelkov. Res je zadnji čas, 
da se težav zavedo predvsem 
tisti, ki niso kmetje, kajti tu
di njih bo kmalu »udarilo«. 

TONE VRABL 

V okolici Bistrice ob Sotli so se na povsem suhem travniku družno zbrali pod krošnjo drevesa kravi in konji. O čem so razmišljali? 

Sonce peče jabolka 
Letošnja huda suša je 

vplivala tudi na pridelek 
sadja na širšem celjskem 
območju. 

V Sadjarstvu Mirosan, kjer 
že obirajo zgodnje sorte ja
bolk, opozarjajo, da je suša 
trajala od marca do konca ju
lija in da vegetacija že v za
četku ni imela zadostne za
loge vlage. Po podatkih žal
skega Inštituta za hmeljars
tvo in pivovarstvo so v Miro-
sanu zabeležili 68-odstotni 
primanjkljaj vlage, zelo po
dobna slika pa je tudi pri dru
gih sadjarjih v celjski regiji. 
Sušo so spremljale izjemno 
visoke temperature, nasade 

pa je dodatno izsuševal ju
gozahodni veter. Zaradi teh 
razlogov bo zelo malo zgod
njih sort jabolk primernih za 
prodajo, ponekod je tudi po
lovica pridelka opečena, plo
dovi prisilno zorijo, opekh-
ne pa se pojavljajo tudi pri 
poznejših sortah. Razmere so 
zelo ugodne za razvoj ško
dljivcev. Po mnenju tehnič
nega direktorja Sadjarstva Mi
rosan Vlada Korberja bi lah
ko namakanje in zaščita na
sadov z mrežami razmere bis
tveno izboljšala. Vendar so 
to zelo drage naložbe, poleg 
tega pa zahtevajo številna so
glasja in dovoljenja. TT 

Vlado Korber med »opečenimi« jabolki. 

Št. 32 - 7. avgust 2003 



GOSPODARSTVO 5 

Rošade v Steklarni 
\lag. Davorin Šenija bo direktor Steklarne Rogaška - Škrinjarič in Šrimpf 

prevzemata holding Rogaška Crystal 
s 1. oktobrom bo vodenje 
eldarne Rogaška prevzel 
,3g. Davorin Šenija, z reor-

l̂izacijo oziroma ustano-
Itvijo holdinga Rogaška 
iystal pa naj bi zaključili 
J konca leta. Te spremem-
, v družbi Steklarna načr-
ijejo že dve leti, z njimi pa 
strinjata tudi oba nadzor-
j sveta in upravi družb Ro-
iŠka Crystal ter Steklarna 
ogaška. 
Tako že nastaja liolding Cry-

Jal Rogaška, ki naj bi skrbel 
čim hitrejšo sanacijo Ste

gne, vodila pa ga bosta oba 
jsedanja direktorja: predsed

nik uprave holdinga bo Da
vorin Škrinjarič, sedaj direk
tor Steklarne, član uprave pa 
bo Albin Šrimpf, direktor 
družbe Rogaška Crystal. Na
mesto Škrinjariča bo Steklar
no vodil mag. Davorin Šeni
ja, ki je v prvih šestih mese
cih opravljal funkcijo proku-
rista za področje proizvodnje 
in prodaje. Menjava uprave v 
Steklarni ne pomeni odmika 
od poslovnega načrta, ki so 
ga za obdobje sedmih let po
trdile tudi poslovne banke. 
Kadrovske spremembe bodo 
izpeljali s 1. oktobrom, novo 
vodstvo pa naj bi reorganiza

cijo zaključilo do konca le
tošnjega leta. 

Družba Rogaška Crystal se 
doslej ni aktivno vključevala v 
sanacijo Steklarne Rogaška, saj 
je opravljala le lastniško in nad
zorno funkcijo. Za pospeševa
nje sanacije pa ugotavljajo, da 
se mora celotna skupina Ro
gaška Crystal aktivirati in or
ganizirati kot holding. Aktivi
ranje holdinga naj bi pospeši
lo iskanje notranjih rezerv ter 
omogočilo dezinvestiranje, ki 
ne bi okrnilo proizvodnih ka
pacitet. Z različnimi aktivnost
mi in sanacijo vidijo možnosti 
za izkoriščanje tržnih prilož-

Investicijska družba In-
fond, ki je 4,9-odstotni so
lastnik Steklarne, je zaradi 
domnev, da se denar iz Ste
klarne Rogaška preliva v 
družbo pooblaščenko Rogaš
ko Crystal, konec julija vlo
žila izpodbojno tožbo na 
sklepe skupščine delničarjev 
o podelitvi razrešnice upra
vi in nadzornikom Steklar
ne. Razmišljajo tudi o odš
kodninski tožbi. 

nosti, ki se kažejo zaradi sve
tovne krize in zapiranja kon
kurenčnih podjetij. US 

Uehovar še ni v 
Cinkarni 

Na seji nadzornega sveta Cinkarne Celje minuli četr-
^ bi morali odločati tudi o imenovanju četrtega člana 
prave, vendar so to točko prestavili na naslednjo sejo, 
i bo predvidoma oktobra. 
Novega člana uprave mora predlagati predsednik upra

ve, saj statut podjetja določa mandatarski sistem. Gene-
alni direktor in predsednik uprave Marjan Prelec je že 
pomladi kot svojega naslednika omenjal direktorja trže-
ija Tomaža Benčino. Zunanji lastniki, največji so Kad, 
od, NFD, Krekova družba in Triglav Steber, pa si želijo 
ovega zagona. Njihov najboljši (in najbolj zaželen) kan-
idat naj bi bil trenutni sekretar SLS Andraž Vehovar. 
Kljub neuspešnemu imenovanju novega člana uprave, 

la so na seji obravnavali poslovne rezultate. Ti so zadovo-
jivi, saj so presegli rezultate, dosežene v enakem obdobju 
m\. V prvih šestih mesecih je Cinkarna ustvarila za slabih 

" O milijard tolarjev prihodkov od prodaje, kar je za 
•:b,o odstotkov več kot v enakem obdobju lani. Čisti po
slovni izid pa je v prvem polletju dosegel več kot 164 mi-
|onov tolarjev in presega lanskega za 158 odstotkov. 

ŠO 

Smeli načrti 
Avta Velenje 
Pred kratkim je stezi za 
hnične preglede v Velenju 
dkupil Enes Draganovič, 
icer tudi lastnik Avtokon-
ola v Žalcu. Po novem se 
hnični pregledi imenuje-
Avto Velenje, v prenovo 

^ vložili že več kot 70 mi-
Ijonov tolarjev, novi last-
m pa je nedavno predsta
vil razvojne načrte za celo-
l̂ ito avtomobilsko oskrbo. 

V Avtu Velenje so že uved-
nekatere organizacijske 

Ipremembe, predvsem pa 
'oskrbeli, da je poslovalni-
3 odprta cele dneve in tu-
i ob sobotah. Lastniki je
lenih konjičkov lahko v 

Velenje sklepajo avto-
•lobilska zavarovanja in. 

uredijo tudi vse druge po
stopke, ki so potrebni za po
daljšanje registracije avto
mobilov. 

Po napovedih Enesa Dra-
ganoviča bodo v najkrajšem 
možnem času ob tehničnih 
pregledih odprli še najsodob
nejšo avtomatsko in samopo
strežno avtopralnico. Slednja 
bo avtomobilistom na voljo 
24 ur dnevno. Ob Avtu Vele
nje nameravajo zgraditi še 
bencinsko črpalko, kjer bo
do goriva prodajali pod po
sebej konkurenčnimi pogo
ji. Ob črpalki naj bi zrasel še 
servis za hitra avtomobilska 
popravila, celovito ponudbo 
pa bodo zaokrožili z manj
šim bistrojem. 

Velenjčani 
zahtevajo vpogled 

v petek naj bi Termoelektrarna Toplarna Ljubljana neiz-
'•̂ n̂emu ponudniku za dobavo premoga za naslednje tri-
'̂no obdobje Gorenju GTI iz Velenja omogočila vpo-

''̂ d v dokumentacijo javnega naročila. Neizbrani po-
^^dnik, torej Gorenje GTI, je namreč vložilo zahtevo za 
.^^izijo, vpogled v dokumentacijo javnega naročila pa 

je bila omogočena po odločbi državne revizijske ko
misije. US 

Prestavljena 
razprava 

Nadzorni svet Nove ljub
ljanske banke, ta ima v 
Banki Celje več kot 36-od-
sotni delež glasovalnih 
pravic, bo šele septembra 
razpravljal o usodi lastniš
kega deleža NLB v Banki 
Celje. 

Ob prodaji državnega de
leža NLB belgijski KBC lani 
jeseni je Banka Slovenije 
»priporočila«, naj NLB v 
Banki Celje do konca leta 
2003 zmanjša upravljalske 
pravice pod deset odstotkov. 
Takratni nadzorni svet je 
sprejel sklep o postopnem 
kapitalskem umiku, vendar 
pa se sedanja uprava NLB na
giba k temu, da Banka Celje 
ostane v sistemu in da jo kon-
solidirajo kot samostojni 
pravni subjekt. 

Vsakršno odločitev glede 
statusa Banke Celje bi mo
ral sprejeti sedanji nadzor

ni svet Nove ljubljanske ban
ke v sredo, vendar so zaradi 
drugih, bolj perečih razprav, 
odločanje o zmanjšanju de
leža v celjski banki preloži
li na jesen. Sicer pa iz Ban
ke Celje poročajo o dobrih 
poslovnih rezultatih. Tako je 
banka v primerjavi s koncem 
lanskega leta povečala obseg 
poslovanja za 15 odstotkov, 
kar je več, kot je bila načr
tovana rast do konca leta. 
Tržni delež je v tem obdob
ju povečala s 6,1 na 6,57 od
stotka. Po bilančni vsoti je 
celjska banka s 317 milijar
dami tolarjev uvrščena na pe
to mesto med slovenskimi 
bankami. Bruto dobiček je 
v prvem polletju znašal 2,1 
milijarde tolarjev, izboljša
la pa sta se tudi kazalnika 
donosnosti na aktivo in na 
kapital. 

US 

o b j a v l j a 

JAVNI RAZPIS 
z a z b i r a n j e p o n u d b o d d a j e p o s l o v n i h p r o s t o r o v 

v n a j e m 

v novem Trgovskem centru Šentjur, ki ga v industrijski coni 
ob glavni cesti Celje - Šmarje pričnemo graditi v avgustu in 
načrtujemo otvoritev v drugi polovici novembra. 

• P r e d m e t r a z p i s a sta p o s l o v n a p r o s t o r a p o v r š i n e 7,2 
m^ in 18.60 
Pisna ponudba mora vsebovati točen naziv, naslov ponudni
ka in predmet poslovanja ter višino ponujene mesečne na
jemnine. 
Mercator-SVS d.d. ni na podlagi tega razpisa zavezan skle
niti najemne pogodbe z nobenim od ponudnikov. 
Pisne ponudbe pošljite s priporočeno pošiljko v zaprti ovojnici 
z oznako "javni razpis - najem" na naslov Mercator-SVS 
d.d., Rogozniška c. 8, 2250 Ruj d o 14. a v g u s t a 2003. 
Vse ostale informacije dobijo interesenti v pravni službi druž
be g. Milan Petek, tel 02/7807 206. 

Prvi znaki oicrevanja? 
Minuli teden je bilo na Ljubljanski borzi izrazito pozitiv

no vzdušje. Slovenski borzni indeks SBI20 je zrasel za 2,7 
odstotka, prav tako sta zrasla tudi indeks prostega trga ter 
pooblaščenih investicijskih družb. Med prometnejšimi del
nicami, ki so izrazito pridobile na vrednosti so delnice Go
renja (+3,3), Luke Koper (-1-2,7), Mercatorja (-1-3,7) ter Pe-
trola (+5,4). Delnice slednjega so verjetno zrasle zaradi dom
nevnih prevzemnih špekulacij. Za razliko od minulih ted
nov, je bilo zaznati nekoliko več trgovanja tudi z delnicami 
Emone Obale Koper, Save, Kolinske ter Gradbenega podjet
ja Grosuplje, ki sicer veljajo za slabše likvidne. Podobno se 
je na prostem trgu zgodilo z delnicami PID-a KD, Gorenj
skega tiska ter Saturnusa Embalaže. Tečaji so se povečali 
tudi vsem ID-om (investicijskim družbam), med katerimi 
je največ zrasel ID Zlata moneta I, PID (+3,8). Ob zmernem 
prometu je lepo rast zabeležil še PID Zvon 1 (+3,8). 

Pregled izbranih vrednostnih papirjev 
v obdobju od 30. 7. do 5. 8. 2003 

Objave polletnih rezultatov 
Nadaljevalo se je tudi objavljanje polletnih rezultatov pod

jetij, ki kažejo na to, da je večina do sedaj objavljenih družb 
v prvih letošnjih šestih mesecih poslovala dobro. Padec del
nic v minulih mesecih se je tako trgu zazdel premočan in je 
zato trenutno vzdušje zelo pozitivno obarvano. Za dolgoroč
nejši trend rasti je to verjetno kljub temu premalo. Zadnje 
rasti so nedvomno znaki prebujanja iz v preteklih mesecih 
izrazito pesimistično naravnanega ter nelikvidnega kapital
skega trga. Oglejmo si te zadnje objave podjetij, ki so pripo
mogle k rasti cen delnic. Merkur je sporočil, da je Skupina 
Merkur v prvem polletju imela za 16 odstotkov višjo prodajo 
ter za isti odstotek tudi višji dobiček iz poslovanja. Čisti do
biček je bil v primerjavi z predhodnim letom višji za dobrih 
5 odstotkov. Celotne bilance pa je objavil Aerodrom, ki kaže 
na približno enako raven poslovnih prihodkov kot v letu 2002 
ter na nekoliko nižje stroške iz poslovanja. Končni (za 8 od
stotkov višji) čisti dobiček tvorijo večinoma finančne postav
ke. Slabše poslovne rezultate je objavil holding Istrabenz, ki 
je bil v prvem letošnjem polletju prevzemno precej aktiven. 
Čisti dobiček je z lanskim primerljivim obdobjem manjši 
kar za 55 odstotkov predvsem zaradi nižjih finančnih pri
hodkov iz deležev ter višjih stroškov obresti, ki so posledica 
prevzemne aktivnosti podjetja (večja zadolženost). 

Vrednost in sprememba indeksov 
v obdobju od 30. 7. do 5. 8. 2003 

Prihaja nov zakon o prevzemih 
v prihodnjih mesecih bosta še dva nova PID-a izvedla preob

likovanje. To so sporočili iz PID-a Zvon 1 ter PID-a Vipa 
Invest. Tako se lahko v prihodnosti nadejamo še dveh ID-ov 
(investicijskih družb) ter dveh holdingov. Za kapitalski trg 
izjemno pomembna objava minulega tedna pa je bila pred
stavitev novega zakona o prevzemih. Ta večinoma ščiti inte
rese malih delničarjev in je po novem razširjen tudi na neka
tere nejavne delniške družbe. V njem bodo bolje opredeljene 
povezane osebe, prevzemni prag ter še številne druge stvari, 
ki povečujejo transparentnost zakona. Med ostalimi omem
be vrednimi bo tudi večja pristojnost dosedanje ATVP, ki bo 
po novem postala tudi prekrškovni organ. Upajmo, da bo 
novi zakon uredil, po mnenju nekaterih, divji zahod, ki naj 
bi vladal na področju prevzemov delniških družb. 

VALTER GRILANC, analitik 



6 INTERVJU 

»Bil sem del sijajne 
generacijeff 

Pogovarjali smo se s Tomažem Tomšičem 
Iz celjskega Golovca je od

šel še »zadnji Mohikanec«. 
Tomaž Tomšič je član roko
metnega kluba Celja Pivovar
ne Laško postal pred prvo poo-
samosvojitveno sezono. Ro
bustnega krožnega napadal
ca in vratarja Bena Lapajne-
ta je iz Ribnice pripeljal ta
kratni trener Tone Tiselj. 

V12 sezonah je Buco - vzde
vek se ga je v Celju prijel zgo
daj - postal najtrofejnejši ro-
kometaš, saj je osvojil 11 na
slovov državnega prvaka in 10 
pokalnih lovorik. Zbral je naj
več nastopov za slovensko re
prezentanco, s katero je bil 
peti na evropskem prvenstvu 
in osmi na olimpijskih igrah, 
še prej pa je z njo osvojil bro
nasto medaljo na Sredozem
skih igrah. V klubu mu prav
zaprav nikoli niso dovolj zau
pali, ko pa je le postal eden 
od stebrov moštva, je moral 
oditi. Z ženo Karmen sta medtem 
seveda postala prava Celjana, za
radi preprostega, nevsiljivega ob
našanja, a vseeno začinjenega s pri
merno mero duhovitosti, pa pri
ljubljena vse naokrog. Rojstna dne
va sta praznovala v mesecu juliju, 
ko so tudi njuni celjski prijatelji 
pristavili kakšno vprašanje. 

»Vsi moji najvišji cilji so bili po
vezani s celjskim klubom. Želel sem 
si, da bi Tonetu Turnšku izpolnil 
veliko željo, a šport zna biti tudi 
krut in v finale lige prvakov se nam 
ni uspelo uvrstiti. Vseeno sem ve
sel, ker sem bil del sijajne genera
cije, ki se je kar petkrat uvrstila med 
štiri najboljša moštva na svetu.« 

Kakšno je bilo slovo? 
Takšno, kot pri vseh mojih biv

ših soigralcih v zadnjih šestih le
tih. 

Poslovilne tekme tako ali tako 
nismo pričakovali! 

Če takšna tekma nekoč bo, bo to 
poslovilna tekma celotne genera
cije, ki jo bomo organizirali sami. 
Čas bo namreč pokazal, koliko smo 
pomenili. 

Nekajkrat ste imeli pri Celju Pi
vovarni Laško resnično vrhun
ske zasedbe. Zakaj torej ni šlo? 

Mislim, da je nad nami visel ogro
men psihološki pritisk. Očitno ga 
nismo prenesli, a sami tudi nismo 
zmogli do finala. Sicer smo dali vse 
od sebe, vendar nam je zmanjkalo 
nekaj podpore na drugih segmen
tih. 

Ste postali Celjan? 
Na nek način sem malo Celjana, 

saj sern vendarle v mestu ob Savi
nji preživel več kot tretjino svoje
ga življenja. « 

Vaš novi klub je pariški Ivry. 
Kako bi primerjali sprejema? 

Ko sem leta 1991 iz majhne Rib
nice prihajal v Celje, se mi je zde
lo, kot da letim nad oblake. Klub 
je bil že uveljavljen, zagotovd pa 
še ni bil gigant. Z igralci sem se 
hitro ujel. No, glede sprejema v Pa
rizu pa sem bil prav presenečen. 
Takoj sem občutil spoštovanje. Di

rektor kluba me je povabil na ko
silo, trener pa na večerjo domov. 

Sami radi kuhate »po italijan
sko«. Vam francoske jedi ležijo? 

Trener jeva žena je pripravila do
mače specialitete. Bilo je zelo oku
sno. Moral pa sem obljubiti, da ji
ma bom pripravil nekaj značilnih 
slovenskih dobrot. 

Je bilo prisotne kaj tesnobe pred 
selitvijo v tujino? 

Ko sem uvidel, da v Celju ne gre 
več in ko je prišla dokončna odlo
čitev za odhod drugam, sem v tre
nutku imel v grlu cmok. Kot je pri
šel, je tudi odšel. Nemara sem se 
zavedel, da sem Ribnico zapustil 
pri osemnajstih letih. Sicer pa sem 
bil v Parizu že vsaj desetkrat. To
krat sem proti njemu potoval z naj
večjim navdihom, kajti žene me ve
lika sla po dokazovanju. 

Vrniva se v Ribnico in k prvi 
uveljavitvi... 

Leta 1989 smo bili igralci Inlesa 
kadetski prvaki Jugoslavije. Vodil 
nas je moj najboljši trener doslej 
Zdenko Mikulin. V golu je bil se
veda Beno Lapajne, za ostale pa se 
kasneje ni več slišalo. No, Leon Jak-
šič je kasneje postal moj svak. 

Nemirni Beno je letos podrl še 
zadnji tabu, saj se je na derbiju 
zdrl tudi nad vami. Malce nena
vadno, kajne? 

Predolgo se poznava, da bi po tek
mi ostala sprta. Še bolj zanimivo 
pa je to, da bova spet soigralca. Ta
ko kot sva pred 12 leti v stanova
nju na Zelenici skupaj prala in h-
kala, bova to počela v francoski pre
stolnici. 

Imate najboljšega prijatelja? 
Imel sem ga, a sva se sprla. Moj 

najboljši prijatelj je žena Karmen. 
Koga bi peljali s seboj v Ivry, če 

bi bile možnosti neskončne? 
Vratarja Perica, krili Kokšarova 

in Kehrmanna ter zunanje napadalce 
Peruničiča, Stefanoviča in Stefans-
sona. 

Koga pa iz Golovca na goreči 
vrh Eifflovega stolpa? 

Samo enega. 

Hvala za dnevnik, ki ste 
ga za Novi tednik pisali s sve
tovnega prvenstva na Portu
galskem. V njem ste bili is
kreni, užalili pa niste niko
gar. Zdi se mi, da so se vam 
za to nekateri »oddolžih«. Bo 
šlo tudi iz Pariza? 

Zakaj pa ne? Res pa je, kar 
ste ugotovili. Nekaj vodilnih 
mož slovenskega rokometa je 
bilo razočaranih. A pustiva to. 

Pa vseeno še o trpkih tre
nutkih. Kdaj je najbolj bo
lelo v Celju? 

Nikoli ne bomo pozabili po
loma v Blau grani, kjer smo z 
Barcelono izgubili za 13 go
lov. Najhujšo rano nam je za
rezal Magdeburg v zadnji se
kundi v Golovcu. 

Kdaj je bilo najlepše? 
Celje zapuščam z lepimi 

spomini. Najbolj smo slavili 
prav letos, ko smo v Tivoliju 
uspeli vrniti naslov državnih 

prvakov. Povratek iz Ljubljane je 
bil nepozaben. Največja zmaga Slo
venije pa se je zgodila v Zagrebu, 
ko smo Hrvaški preprečili, da bi 
branila naslov olimpijskih prvakov, 
v Sidney pa smo odpotovali mi. Ta
krat je nastala moja najlepša foto
grafija. V »eretu« sem vodoravno 
lebdel meter od tal. 

Kdaj je bilo najbolj smešno? 
Med treningom smo stali na igriš

ču in trener Sead Hasanefendič je 
dejal, naj vsak odide na svoje me
sto. Robi Šafarič, ki ni dobival pri
ložnosti za igro, pa je odkorakal 
na tribuno. »Crkavali« smo od sme
ha, Sead pa je siknil: »Dobro si me 
zajebo!« 

Najboljša tekma? 
Še pride! Sicer pa bi se odločil 

za tisti proti Franciji v Sidneyu in 
Portlandu San Antoniu v Pamplo-
ni. 

Kako ste rokometni zaslužek 
nadgradili pri Loteriji Slovenije? 

V Novi vasi sem vplačal listek za 
loto. Vpisal sem le sedem številk, 
šest jih je bilo pravih, za 635 tiso
čakov oziroma za potovanje na Mal-
lorco z ženo. Sedma številka je bi
la štirica, prekrižano pa sem imel 
trojko. 

Ste okoli Ribnice že srečali med
veda? 

Ne, na srečo ali na žalost. 
Kaj bo slovenski medved opra

vil v Parizu? 
Upam, da veliko. Ivry je doslej 

najuspešnejši klub v francoskem pr
venstvu, trenutno pa v mladi ekipi 
ni zvenečih imen. A nič ne de. Tam 
sem takoj dobil občutek, ki me je v 
reprezentanci in dosedanjem klu
bu že zapustil - da še nekaj pome
nim. Motiva imam dovolj. Veseli me 
tudi dejstvo, da so tisti, ki so zapu
stili Celje, še bolj uspeli. Dragana 
Škrbiča so proglasili za igralca leta 
na svetu. Roman Pungartnik se je v 
Bundesligi prebil med najboljše strel
ce, Rastko Stefanovič je postal 
evropski klubski prvak... 

DEAN ŠUSTER 
Foto: GREGOR KATIC 



AKTUALNO _7 

Štorman kontra Burger 
Dve resnici o zaprtem hotelu na Venišah, najemni pogodbi in najemnini 

potem, ko sta svoje videnje zapr
la hotela na Venišah predstavila 
jiiika celotnega kompleksa, Cvet-
jn Franc Burger, je minuli teden 
jjo vlogo obrazložil še gostinec 
one Štorman. Bojimo se, da zgod
be enega vpletenega, Mirka Laz

ita, kljub drugačnim napovedim 
bomo dočakaU. 
)o nekaterih interpretacijah se 
)dba zaprtega hotela na Venišah 
;enja junija 2001, po drugih av-

jsta 2002, po tretjih pa v začetku 
ija, ko so zaprli hotel. Sporni so 
li najemna pogodba, ustni do
zori, najemnina ter seveda dolg, 
je medtem zagotovo že presegel 
milijonov tolarjev. Hotel na Ve-

^h, ki sta ga kot vse druge ob-
ite na tem prostoru v Lačji vasi, 

[:adila Cvetka in Franc Burger, so 
iprli leta 1997. Takrat ga je prev-
Zvone Štorman, ki ga je kasne-
piez uradne prekinitve pogod-
[predal Mirku Lazniku. Ta je ho-
V začetku julija zaprl. Vzroke 
odnose so doslej pojasnili Bur-

^jevi in Zvone Štorman. 

Najem hotela 
burger: »Pred šestimi leti je na 
[niše pričel Zvone Štorman z že-
I, da bi hotel vzel v najem pod 

|3 j im imenom. Sprva smo se sku-
i dogovoriti, da bi 5 let z njim 
lala hči Natascha, ki bi po petih 

Jih hotel tudi prevzela (z ustrez-
hotelirsko izobrazbo, ki jo ima, 
ne i' 1 bila težava). Vendar se Štor-

kan s tem ni strinjal, kajti po nje-
jjpv* besedah bi hotel po petih le

st e začel dobro teči. Tako je 
la z njim narejena najemna po-
fdba do leta 2010. Vse je pripra-
, celotna pogodba je bila narav

na po njegovih željah, pripravi-
in pregledala sta jo njegov od-
n̂ik in notar. Kasneje so bile ravno 
njegove želje v določenih toč-
sporne zanj.« 

Štorman: »Povsod imamo na-
mne pogodbe sklenjene za 10 let. 
mčno imamo 190 zaposlenih ter 
učencev. V začetku je treba kar 

jecej napora, da posli zacvetijo, 
se nekaj dogaja in da lokalu daš 

IŠo. Sam sploh nisem vedel za na-
b z njihovo hčerko Natascho.«.. 

Prevzem hotela 
Burger: »V začetku leta 2002 je 

Štorman povedal, da bo vse svoje 
lokale dal v upravljanje podnajem
nikom. Predlagal je, da bi Hotel 
Štorman Veniše prevzel Mirko Laz-
nik, ki je bil najprej zaposlen kot 
šef strežbe, potem je postal vodja 
hotela.« 

Štorman: »Trditev o oddajanju je 
čista laž. Naši lokali so le hotel Štor
man v Celju, restavracija v Šmarju 
in domača hiša v Šempetru. V vseh 
ostalih lokalih smo najemniki, si
cer z našo opremo in našim inven
tarjem. Tako smo bili najemniki 
tudi na Venišah. Dejstvo je, da je 1. 
junija 2001 hotel na Venišah prev
zel Mirko Laznik gostinstvo, s sa
mostojnim s. p. Laznik je 25 me
secev upravljal s hotelom na Veni
šah.« 

Burger: »Mimo nas, saj nismo da
li nobenega soglasja, dovoljenja ah 
kakršnekoli privolitve za to deja
nje, sta Štorman in Laznik sklenila 
pogodbo. Laznik je odprl s. p. (ka
ko mu je Upravna enota Mozirje 
izdala dovoljenje za to, če ni imel 
vseh dokumentov z naše strani) in 
se začel dogovarjati z nami, da bi 
hotel vzel direktno na svoje ime. 
To smo mu želeU omogočiti, Laz
nik pa bi moral plačati 80 tisoč mark 
kavcije. Ker Mirko Laznik, kljub 
obljubi Štormana, da mu bo dodal 
polovico, tega ni zmogel, do dogo
vora ni prišlo. Tako še vedno velja 
pogodba s Štormanom, ki pa ves 
čas izjavlja, da s tem nima nič. V 
začetku leta 2002 sta Sila z Mir
kom Laznikom dogovorjena za ne
ko obliko garancije pri plačevanju 
najemnine. V avgustu 2002, ko je 
tudi finančno poslovanje prevzel 
Laznik, najemnine Štorman ni več 
plačeval.« 

Štorman: »V aprilu leta 2001 smo 
se dobili z Burgerjevimi na Veni
šah. Tam smo se pogovarjali, da Ve
niše potrebujejo človeka, ki jih bo 
upravljal kot gospodar - vemo, kaj 
to pomeni. Veniše so specifičen lo
kal, ki ga mora nekdo upravljati z 
dušo. Glede na moje obveznosti in 
deset lokalov, sem v njih vse manj 
prisoten. Z Laznikom, ki je z vese-

Štomanovi - Elizabeta, Zvone in Anamarija. 

Ijem prevzel hotel, češ da je to za
četek njegovega gostinstva, sva se 
sicer že prej dogovarjala. Na ome
njenem sestanku z besedo niso opo
rekali načrtom. Samo rekli so, da 
bodo premislili. Jasno smo pove
dali, da se bo zgodilo 1. junija in 
da si Laznik ureja svoj s. p., saj ni
sem želel namigovanj, da imam Ve
niše v upravljanju in še korist od 
tega. Laznik je zagnal svoj s. p., mi 
pa smo se odselili - pustih smo sli
ke, priznanja, rože... Pustili smo 
Veniše takšne, kot so bile. Bil sem 
toliko fer do Mirka, da sem mu pu
stil Veniše čez poletno sezono, ko 
se nekaj dogaja. Mislim, da sem na
redil pravo potezo. Potem smo se 
septembra dobili pri Šoferski ma
mici. Tam sem sam naredil zapi
snik pogovora in ga dostavil tudi 
Burgerjevim. Dogovorili smo se o 
prevzemu, razen cene. Jasno je za
pisano, da se selimo in da garanti
ramo enoletno najemnino, če je 
Laznik ne bi plačal. Tudi zato ni
smo zavračali računov - Burgerji 
so nam poslali položnico, Laznik 
je prišel v Šempeter, dvignil polož
nico, jo plačal, in plačano prinesel 
nazaj v računovodstvo. Plačeval je 
do lanskega avgusta - torej je ga
rancija Štormanovih najemnin iz
polnjena in zadeva je končana. Ver
jetno zaradi tega Burgerjevi pravi
jo, da se je zgodba pričela lani in 
da Štorman prej ni zavračal pošte. 
Varščina 80 tisoč mark se me niti 
slučajno ne tiče.« 

Najemnina 
Burger: »Najemna pogodba vse

buje tudi najemnino, ki smo jo mi 
določili, Štorman pa se je z njo stri
njal. Tako prihaja 6.700 mark v pro
tivrednosti evra na nerezidenčni ra
čun Burgerjevih in enak znesek na 
račun podjetja Buteko.« 

Štorman: »Zadnja plačana najem
nina za maj 2001 je bila 15.576 
mark. Najemnino imamo knjiže-
no preko blagajniškega prejemka. 
Poleg tega smo morali plačevati pre
moženjsko zavarovanje, okrog te
ga smo se vedno prepirali, kar je 
za tri mesece zneslo nekaj čez 200 
tisoč tolarjev. Posebej smo plače
vali vso elektriko, ogrevanje, ka
nalščino, odvoz smeti, vodo... Ko
gar koli boste vprašali, bo potrdil. 

da je to strašno visoka najemnina. 
Ničkolikokrat sem rekel Lazniku, 
naj se dogovori z Burgerji glede na
jemnine. Tudi mi kar precej pla
čujemo za hotel v Celju (mimogre
de, samo še pet obrokov dolguje
mo Izletniku, potem bo hotel naš), 
vendar smo se tako dogovorili. Laz
nik in Burgerji se niso nikoli dogo
vorili.« 

Zaprt hotel 
Burger: »V javnosti so se začeli 

pojavljati oglasi Mirka Laznika, s. 
p. za Hotel Veniše, nič več Hotel 
Štorman Veniše. Poskrbel je za vse 
podrobnosti, tudi v informacijskih 
zloženkah se je pojavljal Mirko Laz
nik s. p. kot najemnik Burgerjevih. 
Opozorili smo ga, da ravna proti 
pravno, vendar se za ta opozorila 
ni zmenil in nadaljeval s svojim po
četjem, dokler ni pred mesecem dni 
kljub drugačnim dogovorom hotela 
zaprl. Lahko smo le gledali, kako 
Laznik seli ves drobni inventar za
radi renoviranja. Poskušali smo se 
z njim pogovoriti in ohraniti do
govor, da bi bil hotel za najavljene 
goste še odprt.« 

Štorman: »Za prazen hotel nisem 
bil obveščen niti se me ni tikalo. 
Le na telefonski tajnici sem imel 
sporočilo od Laznika, da hotel pos
pravljajo in da se bodo vrnili z eki
po po Pivu in cvetju. Potem me je 
klicala Natascha in obvestila, da so 
poklicali policijo. Sprašujem pa se, 
zakaj Burgerjevi Laznika niso one
mogočili dela oziroma mu zaprli 
vrat, če se z njim niso strinjali in 
če jim je šel tako na živce? Dokler 
se je najemnina normalno plače
vala, je bilo vse v redu. Ko se ni 
več, se je začela panika. Medtem 
se je Laznik preselil v Laško in Slo
vensko Bistrico. Gospodarjenje z 
Venišami se je porušilo - to so mu 
Burgerji najbolj zamerili in niso ho
teli več podpisati pogodbe.« 

Sodišče 
Burger: »Skušali smo se pogovar

jati z najemnikom Štormanom, 
vendar je ta dialog odklanjal. Tudi 
se ni udeležil primopredaje. Kaj se 
bo zgodilo z našo resnico, sploh ni 
več ugibanje. Trenutno situacijo bo
mo sedaj reševali preko sodišča, ker 
z mirnim dogovarjanjem nismo us

peli. Kasneje bomo s svojo lastni
no naredih po svojih željah in ho
tenjih. Zoper Zvoneta Štormana 
smo vložili zaradi neplačane na
jemnine, zoper Štormana in Mir
ka Laznika pa za sodno odpoved 
najemnega razmerja.« 

Štorman: »Bilo je kar precej vseh 
nejasnosti, zato smo se že prej, pred 
članki v časopisih in drugih medi
jih, zaščitili preko odvetnika. Kar 
zdelo se nam je, da se bo skuhala 
neka župa. Udeležba pri primopre
daji mi po nobeni logiki ni pripa
dala, saj na Venišah ni bilo ničesar 
mojega. V resnici pa pisne pogod
be z Laznikom ni bilo, zato bo tre
ba na sodišču dokazovati, da je bil 
Laznik uporabnik in dejanski na
jemnik Hotela Veniše. Menim, da 
imajo Burgerjevi dobre ideje, ko 
želijo neplačano najemnino iztržiti 
od mene. Kot stranka v postopku 
se bom boril z vsemi pravnimi sreds
tvi, po drugi strani pa se kot gosti
nec še naprej dokazoval. Kakorko-
U, Mirko Laznik bi se mi lahko vsaj 
opravičil.« 

Kako naprej? 
Burger: »Najprej je treba hotel 

renovirati, v kuhinji je pravo raz
dejanje. Znali smo živeti brez Štor
mana in Laznika, moramo pa stva
ri spraviti v red. Poleg hotela stoji 
na tričetrt dokončan objekt, v ka
terem bo wellnes, savna, konferenč
na dvorana... Interesentov za najem 
je več, vendar se nismo še z niko
mer dogovorili. Ali bo hotel zaprt 
3 ali 6 mesecev ali celo leto - živeli 
bomo. Želeli bi, da hotel z vsemi 
pripadajočimi objekti prevzame pa
meten najemnik, ki bi tako regijo 
kot državo promoviral kot dober 
gostinec« 

Štorman: »Glede na najemnino so 
obljubili, da bodo marsikaj postori
li. Zgradili so tenis igrišče, ki že tret
je leto ne dela, obljubljali so pokrito 
stezo za jahanje, da bodo zgradili fit-
nes wellnes center, ki še po dveh le
tih ni končan... Vendar nobena po
nudba ni bila izpeljana, nič se ni da
lo dogovoriti, ker nikoli ni bil pravi 
trenutek. Štormanova ponudba v neki 
meri vleče, vendar točka, kot so Ve
niše, ne more poslovati zgolj zaradi 
hrane in pijače.« 

URŠKA SELIŠNIK Burgerjeva - Cvetka in Franc. 



8 AKCIJA 

Od električarja do 
dušnega pastirja 

Šmarski župnijski upravitelj ima za cel orkester glasbil - Marko Leva je tudi vinogradnik, gasilec ter tehnični 
talent 

Marko Leva, mladi žup
nijski upravitelj iz Šmarja 
pri Jelšah, se počuti sreč
nega. »Že moji prvi vtisi so 
bili lepi. Doma sem bil ne
daleč proč, zato se v Šmar
ju počutim domače. Ljudje 
so zelo dobri ter marljivi, 
imajo veliko spoštovanje do 
duhovnika. Celo pokrajina 
je lepa.« 

Naklonjenost je oboje
stranska, tudi Šmarčani ima
jo radi svojega župnijskega 
upravitelja. Kako ga ne bi 
imeli, saj je poleg tega, da je 
dober duhovnik, še družaben 
človek, ki igra precej različ
nih inštrumentov. Največkrat 
raztegne meh »frajtonerice«, 
na primer med romarskimi 
potmi ali ko posedijo po ve
likih cerkvenih slovesnostih. 
Tako kot pred kratkim, ko 
so na Brecljevem blagoslo
vili dva nova zvonova, kjer 
je igral na harmoniko in ba
riton. Bariton igra v ansamb
lu, ki ga ima skupaj z mini
stranti. Pri urah verouka nav
dušuje učence z igranjem ki
tare, igra kontrabas, tambu-
rico, citre, orghce... 

Ko sem mu omenil njego
va glasbila, je, skromen kot 
je, najprej zamahnil z roko. 
Pravi, da jih le poizkuša igrati. 
Pa ni čisto tako, izvira iz glas
bene družine, ki je imela do
ma precej inštrumentov. Ta
ko je imel med drugim z bra
tranci tamburaški orkester s 
tamburicami, ki so jih izde
lali njihovi starejši sorodni
ki. 

Pozna 
odločitev 

Triintridesetletni duhov
nik Marko Leva izvira iz 
kmečkega okolja pri Poljča-
nah, s kmetije z dvema sino
voma. Oče je umrl, ko sta bila 
z bratom še v predšolskih le
tih. V srednjo šolo je odšel v 
Maribor ter najprej postal 
električar. Tako je nekaj ča
sa delal v tovarnah v Poljča-
nah ter Slovenski Bistrici, na
kar je odšel na služenje vo

jaškega roka v Srbijo. V vo
jašnici je ostal v tistih časih 
kot zadnji Slovenec, ki ima 
na vojaščino kar prijetne spo
mine. 

Po vrnitvi iz Srbije se je od
ločil za študij na teološki fa
kulteti. Kako je prišlo do tak
šne pozne odločitve? »Nič po
sebnega ni vplivalo na odlo
čitev, nobenih pretresljivih 
dogodkov ni bilo,« je pove
dal z nasmehom. »Že od ma
lega sem si želel postati du
hovnik, to niso odločitve, ki 
bi nastale čez noč.« Že v otroš
kih letih je bil navdušen mi
nistrant, čeprav je imel do 
cerkve ter šole pet kilome
trov pešpoti, vožnje z bici-
klom ali pozneje z n\ope-
dom. 

Na teološki fakuheti je 
imel sprva nekaj težav z 
nemškim jezikom, vendar je 
odšel med počitnicami v 
Nemčijo, kjer je delal v sa
mostanski vrtnariji. Tam je 
ob neki priložnosti pomagal 
nemškemu delavcu celo pri 
izkopu jam na samostanskem 
pokopališču. Tudi to po svo
je pričuje o marljivosti, pri
zadevnosti ter vztrajnosti 
Marka Leve. 

Njegovo prvo delovno me
sto je bilo v župniji Maribor-
Stolnica, kjer je bil kaplan 
ob stolnem župniku dr. Stan
ku Lipovšku, ki izvira iz 
Vojnika. V Mariboru prevla
duje delavsko okolje, v Šmar
ju pri Jelšah delavsko-kmeč-
ko. V štajerski metropoU je 
bilo njegovo delo v zname
nju kateheze in maševanja. 
»V Šmarju je delo bolj razgi
bano, tu je prisotna tudi skrb 
za obnovo cerkva, vodenje 
župnijske pisarne in podob
no.« 

Med Šmarčani je duhovnik 
skupaj z upokojenim deka
nom, 81-letnim monsignor-
jem Jožetom Golobom, ki je 
zadnji čas v invalidskem vo
zičku, v bližnjem upokojen
skem domu. Dekan mašuje 
v domu po trikrat na teden 
ter štirikrat v župnijski cerk

vi. Župnijski upravitelj Leva 
mašuje med tednom vsak 
dan, ob nedeljah po trikrat 
ali štirikrat. Leva si po uve
ljavljeni šmarski navadi vza
me vsak mesec po dva dni ča
sa tudi za obiskovanje osta
relih v domu ter po zasebnih 
hišah. V domu razdeli po 150 
obhajil, po hišah trideset. 

V župniji Šmarje pri Jel
šah živi vsega skupaj 3.750 
ljudi, ob nedeljah prihaja k 
maši približno tisoč ljudi. Za 
slovenske razmere je to raz
meroma visoko število. 

Šest cerkva 
Delavnik Marka Leve se 

začne z jutranjo mašo ob sed
mih, sledijo dopoldnevi v 
župnijski pisarni, kjer se og
lašajo ljudje. Največje vese
lje ima z veroučno šolo, ki 
jo obiskuje štiristo otrok. Ve
rouk poučuje popoldan, po
navadi po tri ure. 

Za duhovnika ter vernike 
je župnija Šmarje pri Jelšah 
posebno zahtevna zaradi zna
čilne slikovitosti slovenske 
pokrajine, s cerkvami na gri
čih. Tako imajo v Šmarju pri 
Jelšah poleg župnijske cerk
ve pet podružnic: znameni
to cerkev sv. Roka s Kalvari-
jo ter cerkve sv. Tomaža, sv. 
Barbare, sv. Miklavža in sv. 
Lovrenca. 

V zvezi z njihovim uprav
ljanjem si Leva, skupaj s fa-
rani in občino, prizadeva le
tos kar na treh različnih hri
bih. Tako bo 15. avgusta bla
goslovitev prvih štirih po
vsem obnovljenih kapel kal
varije pod Sv. Rokom, ki je 
letos stara že 250 let. Pod Le-
vovim vodstvom so začeli le
tos še z obnovo podružnične 
cerkve sv. Lovrenca v Moč-
lah, kjer so v preteklih dneh 
zaključili z obnovo strehe. V 
drugi polovici julija je bila 
že blagoslovitev dveh novih 
od treh zvonov cerkve sv. To
maža na Brecljevem. 

Povsod je bilo vloženega 
veliko truda župnijskega 
upravitelja, od organizacije 

Pod okriljem sv. Cecilije, zavetnice glasbe in Slomška, velikega ljubitelja glasbe. Marko Leva, priljublji 
župnijski upravitelj iz Šmarja pri Jelšah, igra harmoniko ter še vrsto drugih glasbil, od baritona do citj 

del do različnih vlog na mi
nistrstvo... Prihodnje leto bo 
kot kaže spet delavno: obeta 
se nadaljnja obnova kapel kal
varije, v cerkvi sv. Lovrenca 
želijo dokončati gradbena de
la, nujno se bo treba lotiti ob
nove slovenskega baročnega 
bisera, cerkve sv. Roka. 
Šmarski simbol je namreč že 
v kritičnem stanju. 

Duhovnik 
gasilec 

šmarčani so nas opozori
li, da je njihov župnijski upra
vitelj posebno tehnično na
darjen. Manjših lesarskih, ko
vinarskih in električarskih 
vzdrževalnih del v cerkvi se 
loteva kar s svojimi rokami. 
Za prvo kapelo šmarske kal
varije je izdelal celo jarem 
za manjši zvon. Za svojo du
šo se je potrudil tudi s spo

minkom na temo vinograd
ništva. 

Ljudje v Šmarju nas niso 
pozabili opozoriti niti na re-
stavrirani motor, na 43 let sta
ri NSU, ki ga je nekoč vozil 
duhovnikov oče. Restavriral 
ga je seveda Marko Leva, ki 
je pripravil v župniji letos že 
drugi blagoslov motorjev in 
motoristov od blizu in daleč, 
z devetdesetimi udeleženci. 
Zdaj po Šmarju šušljajo, da 
se namerava njihov župnij
ski upravitelj lotiti še resta-
vriranja starinskega traktor
ja, vendar o tem noče govo
riti. 

Župnijski upravitelj ima 
veliko veselje tudi z lani ob
novljenim župnijskim vino
gradom. Obnovil ga je na po
budo cerkvenih ključarjev. K 
sajenju je prišlo nič manj kot 
devetdeset ljudi, zato so bili 
gotovi kar v eni uri. Obnovo 
vinograda so seveda zaklju-
čih z dobro voljo. 

Marko Leva je nenazadnje 
tudi v šmarskih gasilskih vr
stah, kjer je redni član že dve 

leti. Gasilstvo ga je pritej 
lo že v domačem kraju, 1 
je bil med gasilci pionirji, 
ko se v Šmarju pri Jelšah i 
no udeležuje gasilskih se 
občnih zborov. Sicer pa šn 
ski gasilci precej pripoi 
rejo pri višinskih delih 
cerkvene potrebe. 

»Z ljudmi lahko dobro 
delujem, ker so sami l 
pravljeni sodelovati. Dej 
sko živijo z župnijo, ne \ 
hajajo le k nedeljski m; 
Zanimajo se za celotno ( 
gajanje,« ugotavlja Marko 
va. Prvega avgusta je mir 
tri leta, odkar je skupa 
Šmarčani. 

Prostega časa ima zelo i 
lo; ob nedeljah popoldne ( 
de na kakšen obisk ali na 
mačijo, kjer so njegove 
renine. Na morje, kamor 
tijo poleti množice Slov 
cev, ga niti ne vleče. »Če 
kam, potem rajši odiden 
planine.« Tako je bil v z 
njih letih kar štirikrat na' 
glavu. 

B R A N E J E R A N ! 

Duhovnik Marko Leva, ki ga predstavljamo v tej številki, je ohranil 
svoj vodilni položaj na lestvici s kar precejšnjo prednostjo pred 
Markom Šramlom iz Slivnice. Deseterica je ostala nespreme
njena, le nekaj »klinov« se je premenjalo: 

L Marko Leva, Šmarje pri Jelšah (56) 
2. Marko Šraml, Slivnica pri Celju (43) 
3. Janko Strašek, Dobrna (38) 
4. Jože Horvat, Laško (36) 
5. Jože Planinšek, sv. Jožef, Celje (31) 
6. Jože Kovačec, Polzela (27), 
7. Izidor - Dori Pečovnik, Beriin, (25) 
8. Miha Herman, Ponikva (19) 
9. VinkoČonč, Kompole(14) 

10. mag. Branko Cestnik, Frankolovo (9) 
Med bralci - glasovalci smo izžrebali tri nagrajence. To so: 
Terezija Mehle iz Lahomnega pri Laškem, ki bo za nagrado 
prejela nedeljsko kosilo za dve osebi v gostišču Hochkraut v 
Tremarju, ter Terezija Pohajač iz Dobrne in Gabrijela Pirš iz 
Laškega, ki bosta dobili hišno darilo. Nagrade dobijo v ogla
snem oddelku NT&RC. 

Št. 32 - 7. avgust 2003 



OBISK NA DVORCU 9 

Dvorec Plevna -
nekoč in danes 

Vrh položnega griča blizu Žalca stoji nekoč udoben dvorec 
včasih sem imel obču-

tlc, da živim na dvorcu, se-
ij pa vse propada...« pra
na j starejši dvorjan Plev-

le. A modrokrvnih plemi-
ev že dolgo ni več, včasih 
lamurozna stavba je pre-
elana v stanovanja z osi-
omašeno okolico. 
Graščina Plevna leži sre-

^gozda, med Gotovljami in 
feliko Pirešico severno od 
ialca. Zaselek je bil nekdaj 
lodložen gotoveljskemu de-
elnemu sodišču, tukajšnja 
iristava pa je bila služna 

Jnenju Spodnji Lanovž pri 
:el]u. Še leta 1809 je stala 
u lesena hišica, ki je bila v 
asti rodovine Žuža iz Žal-
a. Pozneje pa je prišla stav-
la v posest Jožefa Ludvika 
lausmanna, lastnika dvor-
a Novo Celje, ki je posest v 
'levni pridružil novoceljski 
;ospoščini. Dvorec je po 
sej verjetnosti pozidal Hau-
imann v 1. pol. 19. stoletja 
klasicističnem slogu. Po le-
ul876 ga jegrof Bobrovsky 
lovišal za eno nadstropje, ki 
e bilo že izrazito utilitarno 
iblikovano. Morda je prav 
m posadil tudi več sto me-
lov dolgi smrekov drevo-
hd, ki vodi do dvorca, oko-. 

lico dvorca pa obdal z ekso
tičnimi drevesi. 

Novostraschezky, ki je v 
svojo knjigo Styriens Eden 
napisal pravi slavospev tej 
gospoščini, omenja tudi 
dvorec Plevna. Opisuje ga 
kot stavbo z obokanimi klet
mi, raznimi gospodarskimi 
prostori, štukirano dvora
no v nadstropju in oboka
no vhodno lopo. Stavba je 

pozneje prešla v posest ita
lijanskega državljana Pro-
soglio, ki je na posestvu pri
čel gojiti murve, za njim pa 
v roke upokojenih avstrij
skih oficirjev Strohhuberja 
in Stiglica. 1876 je kupil 
Plevno grof Bobrovsky, od 
njega pa baron Beck, nek
danji avstrijski ministrski 
predsednik. Po prvi svetov
ni vojni je dvorec prešel v 
roke posestnikov pl. Rainer-
ja in grofa Firmiana, po dru
gi svetovni vojni pa je po
stal last splošnega družbe
nega premoženja. Zdaj so 
v njem stanovanja. 

Telefonska 
zveza in blišč 
družabnega 

življenja 
Nedvomno najvidnejša 

osebnost Plevne je bil dr. Max 
Wladimir, baron pl. Beck. Ba
ron je bil ministrski predsed
nik Avstroogrske med leti 
1906-1908. Dvorec Plevna, 
takrat last njegove mame, mu 
je služil kot "poletna reziden
ca". Ker je vselej moral biti 
dosegljiv, so Plevno opremi
li s telefonsko zvezo. Takrat 
je bila to posebnost v Savinj
ski dolini, če pomislimo, da 
je Celje le malce pred tem 
dobilo prvi telefon. V tem ča
su je Plevna postala tudi pri
ča mnogih slovesnosti in spre
jemov ter je blestela v sijaju 
takratnega državniškega živ
ljenja. 

Naslednji dve pripovedi pa 
nam omogočata primerjavo 
takratne plesne zabave aristo
kratske mladine na dvorcu 
Plevna. 

Paul Parin, sin premožne
ga judovskega veletrgovca s 
kavo, je odraščal na pode
želskem posestvu svojih star
šev, dvorcu Novi Klošter, ki 
se nahaja pet kilometrov 
stran od Plevne. Prav živah
ne izmenjave med dvorce
ma ni bilo, obiski so bili bolj 
vljudnostnega značaja. 
Odraščajočega, senzibilnega 
Paula je to zavračanje goto

vo žalostilo. Družabna izo
lacija ga je verjetno končno 
porinila v vlogo salonskega 
boljševika. V enem od svo
jih pisem je nadvse zlohot
no razvrednotil zabavo v 
Plevni, na katero je bil po
vabljen. Naj nekoliko cita
tov zadostuje za vzorec: 

"Ko sem So (konj) na cilju 
ravno hotel privezati, je iz po
slopja stopila debela Mia, do
mača hči..." 

"Na zunanjem stopnišču 
brezoblične kamnite gmote, 
ki so ji pravili grad Plevna, 
sta goreli svetilki s šibkima 
petrolejskima gorilnikoma. 
Tudi prvo nadstropje je bilo 
medlo osvetljeno". 

". . . - ravno tedaj pa je prišlo 
do spotike z rubinom, ki je 
ostala v spominu vsem nav
zočim na zabavi. Mladi knez 
Auersperg je izgubil gumb s 
svoje srajce pri smokingu. Ko 
mu je nekdo rekel: Hej, manj
ka ti gumb, je glasno zavreš-
čal...« 

Maria Alexandra, baroni
ca Allmayer - Beck pa se za
bavi, ki jo opisuje Parin, 
posveti takole: "Kar zadeva 
Parinov zelo zlohoten opis 
takega večera, lahko rečem 
samo: Veliko pesnitve in no
bene resnice. Pošiljam Vam 
kopije nekaj slik Plevne. Kot 
vidite, je Plevna zelo udo
ben dvorec, obdan z velikim 
parkom in nikakršna kam
nita gmota, kot to opisuje 
P. Parin. Noben dvorec, ra
zen Novi Klošter, takrat ni 
imel električne razsvetlja
ve. Mi smo imeli lestence z 
beneškimi prizmami, stoje
če in viseče svetilke, torej 
nikakršne medlo goreče la-

terne. Vsi prostori- so imeh 
parket in preproge. O zde-
lanih deskah ni govora. Moji 
bratje, bratranci in vsi pri
jatelji so zvečer nosili tem
ne obleke, nikakršne prede
lane smokinge svojih oče
tov. Andi Auersperg ni vreš
čal, ker je izgubil svoj dra
gulj; tudi to je zlonamerna 
Parinova izmišljotina. Za
kaj Parin prijeten večer, na 
katerem ni bil prisoten, ta
ko napak interpretira, ne 
vem", zaključuje baronica. 

Toliko o blišču takratnega 
družabnega življenja... 

Druga 
svetovna 

vojna in njene 
posledice 

Franz Joseph, baron pl. 
Allmayer - Beck in njegova 
družina so posest Plevno si
cer izgubili, pa navkljub vse
mu, za razliko od ostalih 
graščakov v Savinjski doli
ni, ob prevzemu oblasti ko
munistične vlade ostali ži
vi. Maria Alexandra, baro
nica Allmayer - Beck, nje
gova vdova, piše v pismu o 
tem takole: "Kar zadeva par
tizane, smo jim občasno nu-
dih večerje. Bili so kmečki 
fantje iz naše okolice, ki so 
se prihajali gret. Mojega mo
ža, ki je bil krajevni vodja 
kmetov, so prosili, naj ob
vešča njihove starše, da so 
še živi. Po letu 1943 so priš
li v Tomšičevo brigado po-
litkomisarji. Odtlej moj 
mož ni bil varen in se je pri
kazal samo, kadar so bili 
fantje sami. Medtem so mno
ge Slovence poslali v tabo
rišče pri Slavonski Požegi. 
Ker leži tam naša posest Ala-
ginci, je moj oče (Oskar pl. 
Rainer) ljudi iz Žalca rešil 
(iz taborišča) in jih name
stil na posestvu. Tudi mle
ko je brezplačno pošiljal 
otrokom v taborišče. Naše 
posestvo so imenovali 'slo
venski konzulat°04. Zato 
nas po letu 1945 niso niti 
pobili niti (iz)selili kot sko
raj vse naše sosede po bliž
njih gradovih.« 

Plevna 
danes... 

Povojni režim je imel do 
gradov izrazito mačehovski 
odnos, potem ko so pobili ali 
pa razgnali njihove lastnike 
so v njih naselili stanovalce 
takega kova in načina življe
nja, ki so bili in so poroki za 
razpad stavb, tako da so jih 
nekaj morali celo podreti. Pri
mer iz bližnje okolice je raz
dejanje Zaloške gorice. Tabor 
v Višnji vasi pa je bil na srečo 
rešen v zadnjem trenutku. Pro
ces zlonamernega in ideološ
ko pogojenega razdejanja slo
venske kulturne dediščine na 
Plevni žal še ni dokončan. Obi
skovalec tako ob pogledu na 
graščino in njeno okolico dobi 
dokaj klavrn vtis. 

Stanovanja na Plevni upo
rabljajo najemniki z nižjimi 
dohodki, ki lažje poravnava
jo obveznosti, ki izvirajo iz 
uporabe stanovanj v starej
ših zgradbah. Najemniki lah
ko uporabljajo vrtove, v dr
varnicah, ki kazijo podobo 
celotnega dvorca, nekateri re
dijo domače živali, v okoli
ci ne manjka tudi starih in 
opuščenih avtomobilov... Vse 
to jim seveda omogoča lažje 
preživetje, saj je več kot po
lovica prebivalcev dvorca ne
zaposlenih. Najstarejši pre
bivalec gospod Gobec pravi, 
da »se družabno življenje na 
dvorcu deli na dva tabora in 
se odvija predvsem pred in 
za dvorcem..., nekdaj so na 
dvorcu obstajale tudi oljne 
slike in fotografije lastnikov, 
ki pa jih je kasnejši oskrb
nik prodal nekemu Nemcu..., 
ostali so tudi kamini, razna 
odlikovanja, jedilni pribo
ri..., vse stvari, ki so še osta
le so odpeljah..." 

Usoda dvorca Plevno v tem 
trenutku še ni znana. Večin
ski lastnik. Občina Žalec, je 
stanovanja adaptiral in jih 
sproti, kolikor se s to najem
nino pač da, tudi obnavlja. 
Svoja stališča in interese pa 
bo morala povedati tudi de
dinja Mihajla Rainerja - zad
njega lastnika dvorca. 

MATEJA JAZBEC 
Foto: ALEKS ŠTERN Veličasten smrekov drevored 

Danes je graščina na pol pozabljena, vendar na njeno 
slavo še vedno spominja veličasten smrekov drevored. Ozko 
dovozno pot, ki je nekdaj predstavljala dostop do grašči-
'^6. na vsaki strani obdaja mogočen smrekov drevored, 
^^sadili so ga v tretji tretjino 19. stoletja. Velike smreke 
"iiajo košate krošnje, ki ponekod segajo vse do tal. Je 
sestavni del zavarovanega graščinskega kompleksa in raz-
S'3Šen za spomenik oblikovane narave. Poleg smrekovega 
drevoreda vodi do graščine tudi lipov drevored. Okolico 
Braščine pa obdajajo med drugim tudi iglavci. Največ po
kornosti si zaslužita velika tisa in orjaška sekvoja. 
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Spletna kavarna 
pred odprtjem 

V prostorih nekdanje Šketove pekarne v Celju jo bodo odprli še ta mesec 

Na Stanetovi ulici 17 v Ce
lju, v prostorih nekdanje pe
karne Šket, bo Mestna ob
čina Celje še ta mesec odpr
la prvo celjsko spletno ka
varno. 

Otvoritev so sicer napove
dovali že za lansko jesen, ven
dar se je zapletlo pri prido
bivanju vseh potrebnih do
voljenj za obnovo. Kavarna 
pa je zdaj pripravljena na 
sprejem prvih obiskovalcev. 
Mestna občina Celje je v ob
novo prostorov vložila 21 
milijonov tolarjev, 6 milijo
nov tolarjev vredno opremo 
pa je financiralo Ministrstvo 
za informacijsko družbo. 

Spletna kavarna je razdelje
na na gostinski del, kjer bo 
mogoče dobiti kavo, hlad
ne prigrizke in brezalkoholne 
pijače, ter na prostor, 
opremljen s sedmimi v mre
žo in svetovni splet poveza
nimi računalniki. Uporabni
kom bodo na razpolago tudi 
multimedijska orodja, dva 
tiskalnika, skener in digital
ni projektor. 

Z razpisom so izbrali tudi 
najemnika spletne kavarne. 
Društvo Filter bo tako skrbelo 
za nemoteno delovanje opre
me in za gostinske storitve, 
pa tudi za spremljevalni pro
gram, saj okusno urejen pro

stor omogoča tudi izvedbo 
različnih tečajev, izobraže
valnih seminarjev in priredi
tev. 

»E-točka v Celju je name
njena vsem občanom, priča
kujemo pa predvsem mlaj
še, pa tudi starejše občane, 
za katere bomo pripravljali 
različne izobraževalne obli
ke in tudi kakšnega turista pri-
čakujemo tu,« je povedal 
vodja informatike pri Mest
ni občini Celje, Sandi Mar-
zidošek. 

Kljub temu, da kavarnica 
še ni odprta, so cene upora
be računalnikov že znane in 
silno dostopne. Za uro dela 

na računalniku bodo uporab
niki plačali 100 tolarjev, pri 
čemer bodo uporabniki go
stinskih storitev dobili še do
daten popust. 

»Pričakovanja so velika in 
temeljijo na pred naložbo 
opravljeni analizi, ki je po
kazala, da je v Celju več kot 
dovolj mladih, ki uporabljajo 
internet, prav tako pa ne sme
mo pozabiti na pomen te ka
varne pri popestritvi kultur-
no-umetniškega dogajanja v 
mestu,« je pred odprtjem 
spletne kavarne optimističen 
Marzidošek. 

BRST 
Foto: ALEKS ŠTERN 

Sandi Marzidovšek za enim od računalnikov prve celjske spletne kav 
ne, ki bo prve goste sprejela še ta mesec. 

Mesto v mestu 
Na območju Stare cinkarne v Celju bodo skušali 

ohraniti vsaj enega od treh dimnikov 
Na območju Stare cinkar

ne se nadaljuje rušenje ob
jektov in pripravljanje te
ga območja na novograd
nje, ki bodo v prihodnjih le
tih to območje spremenile 
v pravo novo mesto v me
stu. Doslej je porušenih že 
okoli 95 za rušenje predvi
denih objektov. 

Zavod za planiranje in iz
gradnjo iz Celja je naročil 
tudi ekološke analize ruše
vin. Te so pokazale, da je ma
terial ekološko docela nes
poren in ga bo zato mogoče 
uporabiti kot nasipni mate
rial pri urejanju tega območ
ja. Začasna zaščita treh cin-
karniških dimnikov kot spo
menika slovenske industrij
ske dediščine je potekla. Za
vod za varstvo kulturne de
diščine pa vloge za trajno zaš
čito ni pravočasno obnovil. 
Sprva je tako kazalo, da ča
ka vse tri cinkarniške dim
nike rušenje. V zadnjih ted
nih pa so prizadevanja za 
ohranitev vsaj enega ali dveh 
dimnikov ponovno oživela. 
Mestna občina je namreč na

ročila dodaten statični pre
gled z žlindro najedenih, po-
sedlih in statično nestabil
nih dimnikov. Zaenkrat ka
že, da bo mogoče ohraniti 
vsaj najbolj zanimiv, šeste-
rokotni dimnik, če le statič
na sanacija ne bo predraga. 

V Zavodu za planiranje in 
izgradnjo ocenjujejo, da bo 
lokacija Stare cinkarne v pri
hodnjih letih ena najbolj 
atraktivnih, zlasti zaradi bo
dočih in obstoječih promet
nih povezav. Zemljišče je na

mreč v neposredni bližini že
lezniške in avtobusne posta
je ter parka Celeia. Z novo 
cesto, ki bo vzporednica Ma
riborski, bo prometno še bo
lje urejeno, tam pa naj bi ob 
upravnem središču bodoče 
pokrajine in ključnem teh
nološkem parku, ki ga bo ob
čina gradila skupaj z Regio
nalno razvojno agencijo Ce
lje, zrasla tudi stanovanja, 
manjši lokali in še kaj. 

BRST 
Foto: G. KATIC 

Od strehe do kuhinje 
Prenove celjskih šol bodo pravočasno zaključene 

Poletje je pravi čas za iz
vedbo vseh predvidenih na
ložb na šolskih in vzgojno-
varstvenih objektih, V Ce
lju trenutno obnavljajo tri 
šole in en vrtec. \ 

Šola Frana Krajnca na Po
lu lah bo v kratkem dobila no
vo streho. Dela, ki bodo op-
Čitiski proračun stala'^ ifii-
lijonov tolarjev, gredo h kon
cu in pričakujejo, da bodo 
končana do 20. avgusta. Prav 
tako dobro tečejo obnovitve
na dela v osnovni šoli Lava, 
kjer v prostorih nekdanjega 

vrtca urejajo učilnice, igral
nico in kabinet za devetlet-
ko. Temeljitejšo prenovo, ki 
je razdeljena na tri faze, pa 
opravljajo v IV. osnovni šo
li. V prvi fazi prenavljajo prit
ličje šole, kjer bodo nastale 
učilnice za prvi razred devet-
letke in gradijo novo kuhinjo. 
Celotna naložba bo stala 550 
milijonov tolarjev, za letoš
nja dela pa so namenili 150 
milijonov. Prav pri izgradnji 
nove kuhinje se še najbolj za
tika, saj so dela zahtevna, gle
de na to, da je šola že zelo 

stara. Pričakujejo pa, da b 
do obnovo končali pravoi 
sno, še pred začetkom noi 
ga šolskega leta, čeprav 
utegne pripetiti, da bodo: 
kak teden roke prekorači 
Najtežji zalogaj pri obno 
te šole prihaja v letu 2O0 
ko bodo ob šoli zgradili n 
vo, sodobno telovadnico. 
Vrtcu Zarja, na Žagaj škovi u 
ci pa so že končali preurd 
tev kuhinje in zanjo nabav 
tudi novo opremo. Dela i 
stala 36 milijonov tolarja 

Vode je še dovolj 
Celju se odločitev, da bo 

vlagalo v vodne vire in s tem 
zagotovilo mestu kar naj
boljšo oskrbo s pitno vodo, 
v letošnjem sušnem letu še 
kako obrestuje. Celje je na
mreč med tistimi redkimi 
slovenskimi mesti, kjer tri
mesečni suši navkljub več
jih težav pri oskrbi s pitno 
vodo še ni bilo. 

Podjetje Vo-ka, ki zagotav
lja oskrbo s pitno vodo, še tu
di ni prepovedalo ne pranja 
avtomobilov in ne zalivanja 
vrtov. Toda zaloge vOde se 

zmanjšujejo in če se bo suša 
nadaljevala, se utegne zgodi
ti, da bodo tudi v Mestni ob
čini Celje prisiljeni k strož
jim varčevalnim ukrepom. Di
rektor Vo-ka, magister Mar
ko Cvikl, je potrdil, da se pr
ve težave že pojavljajo, ven
dar vsaj za zdaj pomanjkanja 
še ni. Vo-ka še vedno zago
tavlja 300 sekundnih litrov vo
de v vodovodnem omrežju, 
kar omogoča nemoteno oskr
bo, vendar se rezerve pitne vo
de že zmanjšujejo in so tre
nutno le še 30 do 40 sekund
nih litrov dnevno. Cvikl je po
vedal še, da je vodostaj v vseh 

zajetjih padel in je najniž 
kar pomnijo tudi najstare 
delavci podjetja. 

Ob naložbah v zagotavlj 
nje vodnih virov pa se Cel 
pozna še ena modra odlo( 
tev, tista namreč, s katero i 
s popravili vodovodov izre 
no zmanjšali izgube iz vod 
vodnega omrežja. Prav tal 
se pozna, da prebivalci s p 
rabo vode varčujejo, že z 
radi njene visoke cene, pa t 
di, da so gospodinjski ap 
rati vse sodobnejši in za d 
lovanje potrebujejo vse mâ  
še količine vode. 

BR; 

Celjski gasilci na Krasi 
Pri gašenju letos največ

jega požara v Sloveniji v Ko
stanjevici na Krasu so sode
lovali tudi gasilci petih ga
silskih zvez s Celjskega. 110 
gasilcev s 24. vozili iz ga
silskih zvez Celje, Šentjur, 
Šmarje, Vojnik - Dobrna in 
Slovenske Konjice je vodil 
regijski poveljnik Janko 
Turnšek. Požar na površini 

1.200 hektarov je na štiii 
sektorjih gasilo 700 gasi 
cev iz vse Slovenije. 

1 

Vinko Čonč pri Sv. Duhu 
z odločitvijo mariborskega škofa Franca 

Krambergerja je župnik Vinko Čonč s 1. 
avgustom prevzel delo v cerkvi Sv. Duha 
v Celju, kjer so bili po odhodu župnika 
Draga Cvetka dalj časa brez stalnega du
hovnika. 

Vinko Čonč je v duhovniškem poklicu 14 
let, zadnjih šest let pa je s svojim delom dal 
močan pečat v cerkvi Sv. Lovrenca v Kom-
polah in na Svetini. Vinko Čonč se je urad
no prvič predstavil v nedeljo, 3. avgusta, 
pri treh svetih mašah. »Duhovništvo je tre
ba jemati tako, da si na voljo vsem ljudem 

in ne samo v kraju, kjer trenutno to pomem
bno delo opravljaš. Škof me je prosil in v 
duhu duhovništva sem njegovo prošnjo tu
di sprejel. Zdaj se uvajam v novo okolje in 
prepričan sem, da se bomo dobro in lepo 
razumeli,« je povedal v prošnji po daljšem 
pogovoru, ki ga bomo opravili takrat, ko 
bo za njim vsaj nekaj tednov bivanja v žup
niji Celje, Sv. Duh. 

Vinka Čonča je v Kompolah in na Svetirti 
zamenjal dr. Vlado Zupančič iz Brestanice, 
ki je prišel iz Črešnjic pri Slovenski bistrici. 

TV 



UUBNO BRASLOVČE VRANSKO ŽALEC POLZELA MOZIRJE 

Lenarčič 
ostal doma 
popotnik, fotograf in pilot Matevž Lenarčič z Rečice 

ob Savinji je v petek, dan pred načrtovanim vzletom, 
jjokončno odpovedal polet okoli sveta in ga prestavil 
jja maj prihodnje leto. 

Do težav je prišlo zaradi zapletov z zavarovanjem poleta 
[preko Amerike in Kanade. »Polet v ultralahkem letalu Pi-
pistrel Sinus 912 je bil izjemno dobro načrtovan,« zatrjuje 
l^atevž Lenarčič, ki je nameraval prvič sam obleteti svet v 
ultralahkem letalu brez dodatne zračne podpore ter iz-

Iboljšati hitrostni rekord v kategoriji letal do 500 kilogra
mov. Zahtevna organizacija preletnih dovoljenj v različ
nih državah je potekala zelo dobro, pri tem pa so pomaga
la ministrstvo za zunanje zadeve in slovenska veleposla
ništva. Organizacijska ekipa je pridobila tudi dovoljenja 
23 let v ameriškem in kanadskem zračnem prostoru, za
pletlo pa se je pri zavarovanju letala proti tretji osebi. 
Številne zavarovalne hiše v Evropi so namreč zavrnile za
varovanje projekta. »Minuli teden se je sicer ponudila mož-
|nost zavarovanja, vendar z nenormalno visoko premijo 18 
|soč ameriških dolarjev. Tega denarja v proračunu pro-

Ijekta nismo predvideli, zato smo bili prisiljeni polet pre
leviti na maj v letu 2004,« je povedal Lenarčič. US 

Hmeljarji in 
Lučani 

v tem tednu se v Savinj-
,ski dolini obetata dve večji 
tradicionalni turistični pri
reditvi. 

Prva je vsekakor Dan hme
ljarjev, ki ga z jutrišnjim 
Open air hmeljarjev začenja-
'^v Braslovčah. V soboto do
poldne bodo pri TVD Parti
zan pripravili športne igre, 
ob 19. uri pa bo v Domu kra
janov Gomilsko okrogla mi
za z naslovom Hmeljarstvo 
v Sloveniji. Po končani raz
pravi bo na Gomilskem dru
žabno srečanje, v Braslovčah 
pa ročk dan hmeljarjev. 
Osrednje dogajanje organiza
torji Dneva hmeljarjev napo
vedujejo za nedeljo, ko se bo 
'ob 15. uri pričela povorka, 
'nato bodo pripravili prevzem 
hmeljarskega starešinstva in 
hmeljarsko etnografske igre. 

V Lučah se danes s spustom 
s kajaki in večernim kinom 
pri Igli pričenjajo prireditve 
ob Lučkem dnevu. Jutri ob 
18. uri se bo začela rokomet
na tekma med starimi in mla
dimi, ob 19.30 bo v farni cerk
vi koncert bratov Smrtnik, 
niešanega pevskega zbora Vi-

va la musica in Savinjskega 
trobilnega okteta, nato pa še 
zabavni večer in vaške igre. 
Sobota bo športno obarvana, 
zvečer pa bo v farni cerkvi 
koncert rogistov. Osrednje 
dogajanje bo v nedeljo, ko 
se bo ob 10. uri pričela pro
cesija, uro kasneje pa se bo
do lahko obiskovalci podali 
na sprehod in klepet »od štan-
ta do štanta«. 

US 

Praznično 
Ljubno 

v občini Ljubno so v 
sklop Flosarskega bala 
vključili tudi občinski praz
nik, slavnostno sejo občin
skega sveta pa so pripravi
li minuli petek. 

Na seji je županja Anka 
Rakun omenila, da Ijuben-
ska občina iz let asfalta in 
šolstva prehaja v leta kultu
re. »Ljubno vse bolj postaja 
kraj, kjer se tkejo različne kul
turne vezi in pripravljajo od
mevne prireditve,« je pouda
rila Rakunova in omenila je
sensko odprtje nove knjižni
ce, ki bo Ljubencem ponu
dila obilo sodobnih storitev, 
za katere so bili doslej pri
krajšani. 

Ob prazniku občine so po
delili kar precej nagrad, priz
nanj in diplom. Tako je žu
panja Rakunova z zlato de
teljico za srečo v nadaljnjem 
študiju nagradila učenke, ki 
so vsa osnovnošolska leta do
segle odličen uspeh, posebej 
je nagradila Vesno Žveglič, 
ki se je uvrstila med zlate ma
turante, družino Budna za 
ohranitev kuhurne dedišči
ne ter vse nosilce dejavnosti, 
ki svoje izdelke prodajajo 
pod blagovno znamko Flo-
sarska rihta. Srebrna občin
ska priznanja so prejeli He
lena Šlogar, družina Brgles 
in Liza Lik, zlato priznanje 
pa člani PGD Ljubno. V kul

turnem programu je dekliš
ka skupina Lipca pod vods
tvom Lenke Kralj premierno 
zapela dve pesmi. Žagarsko 
in Flosarsko, nato pa so čla
ni Kulturnega društva Ljub
no pod režijskim vodstvom 
Monike Steiner izvedli vese
loigro Tudi v žagi je lahko 
veselo. 

Minulo nedeljo so občin
ski praznik proslavili tudi v 
Občini Solčava, kjer prizna
nja podeljujejo vsaka štiri le
ta, zato so letos nagradili sa
mo najbolj marljive člane Pla
ninskega društva Solčava, ki 
je proslavilo pol stoletja ob
stoja. 

US 

Letošnji nagrajenci Občine Ljubno. 

Harmonikarska zmaga v Škocjan 
Prireditve Vranskih poletnih veče

rov, ki so se začele minuli konec ted
na, so bile zelo obiskane. Poleg za
bavnih prireditev pa je bilo minulo 
nedeljo tudi 5. tradicionalno tekmo
vanje harmonikarjev na diatonični 
harmoniki. 

Tekmovanje sta organizirala PGD Lo-
čica pri Vranskem in duet M&M. Tek
movalo je skoraj 90 harmonikarjev iz 
vse Slovenije v petih različnih katego

rijah. V 1. kategoriji do 12 let je zma
gal Matjaž Poljanšek iz Kamnika, v 
2. kategoriji od 12. do 16. let Nejc Štalec 
iz Selc nad Škofjo Loko, v 3. kategori
ji od 16. do 25. let Janez Lekše iz 
Škocjana, v 4. kategoriji od 25. do 35. 
let Marjanca Valenčak, v 5. katego
riji nad 35. let pa je zmagal Stane Ma-
kovec iz Preserij. Absolutni zmago
valec je bil Janez Lekše, ki je za na
grado dobil gorsko kolo Scott. Vran-

ski poletni večeri se bodo nadaljevali 
tudi ta vikend. Jutri ob 20. uri bo kon
cert skupine Hailenstein, Pera Lovši
na, 6Pack Čukurja, nastopil pa bo tu
di DJ. V soboto, prav tako ob 20. uri, 
bo koncert različnih glasbenikov za
bavne glasbe, v nedeljo pa bo ob 10. 
uri Dorijeva maša in blagoslov gasil
skega vozila, ki ga je dobilo PGD Lo-
čica pri Vranskem. 

ŠO 

Poklon 
starejšim 
s srečanjem starejših 

krajanov v dvorani Slomš
kovega doma na Ponikvi 
so v tej žalski krajevni 
skupnosti sklenili prazno
vanje krajevnega prazni
ka. 

Srečanja se je udeležilo 
50 krajanov, ki so jih poz
dravili predsednik sveta KS 
Ponikva Ivan Jelen, žalski po
džupan Janko Kos in doma
či župnik Tone Krašovec. V 
kulturnem programu so na
stopili Moški pevski zbor Po
nikva, pianistka Jelica Kos, 
violinistka Klementina To-
minšek in harmonikar Jer
nej Žibret. TT Za srečanje v Slomškovem domu so poslali 70 vabil. 

Št. 32 - 7. avgust 2003 

NA 
KRATKO 

Do kanalizacije 
po fazah 

POLZELA - V občini zaklju
čujejo peto fazo izgradnje ka
nalizacijskega zbiralnika 
Šempeter-Polzela v naselju 
Breg. Kanalizacijski zbiral
nik gradijo v večih fazah že 
od leta 1999, obseg del v po
samezni fazi pa je prilagojen 
predvidenim finančnim 
sredstvom v proračunskem 
obdobju. Kanal na Bregu je 
dolg 150 metrov, naložbo 
ocenjujejo na 9 milijonov to
larjev. Doslej so zgradili 1,2 
kilometra kanala, vrednost 
del pa ocenjujejo na 130 mi
lijonov tolarjev. 

Novi prostori za 
zavod 

ŽALEC - V občini so pred 
časom ustanovili Zavod za 
šport, kulturo in turizem, ki 
že opravlja svoje dejavnosti. 
V poletnih mesecih so se od
ločili tudi za obnovo prosto
rov v Domu II. slovenskega 
tabora v Žalcu, kjer je že se
daj sedež novega zavoda. Ra
čunajo, da bo obnova doma 
kulture končana sredi avgu
sta, ko bodo tudi zaposleni v 
zavodu pridobili primerne 
prostore. Za konec septem
bra pa Žalčani že načrtujejo 
odprtje obnovljene avle v 
dvorcu Novo Celje, za kar so 
ob polovičnem sohnancira-
nju države namenili 40 mi
lijonov tolarjev. 

Foikioristi na 
iVizozemskem 
ŠEMPETER - Floklorna 

skupina Grifon se je tudi le
tos udeležila folklornega fe
stivala na Nizozemskem. 
Šempetrski plesalci so svoje 
znanje predstavili na večih 
krajih in ob različnih prilož
nostih, povsod pa so jih šte
vilni gledalci nagradili z buč
nim aplavzom. Poleg nasto
pov so spoznali tudi veliko le
pot Nizozemske, na gala kon
certu pa so poleg šempetrskih 
folkloristov sodelovale skupi
ne iz Poljske, Švedske, Srbi
je, Kolumbije in Nizozemske. 

V iskanju 
investitorjev 

POLZELA - Na graščinskem 
dvorišču Novega Kloštra so se 
zbrali slovenski zdomci, ki ži
vijo v Švici. Skupaj s Polzela-
ni so prižgali bakle in kres, 
goste sta pozdravila Traugot 
Biderman ter polzelski podžu
pan Stanko Novak, nato pa 
so iskali možnost za oživitev 
graščine. Biderman že vrsto 
let s svojimi prihranki obnav
lja Novi Klošter, vendar bo 
treba pripraviti tržno narav
nan program za celotno ob
močje graščine in poiskati pri
merne investitorje. Za sode
lovanje je že bilo izkazanega 
kar precej interesa, vendar se 
vse ustavi pri finančnih sreds
tvih, ki bi bila potrebna za ob
novo Novega Kloštra. 

TT, US 
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»Virštanj 
zopet živilfc 

Klopotec osmič, vinska cesta uradno prvič 
Osmo klopotčevo nedeljo 

so v Virštanju izkoristili za 
otvoritev južnega dela šmar-
sko-virštanjske vinske ce
ste, ki v delih poteka skozi 
občine Podčetrtek, Kozje in 
Bistrica ob Sotli. Zato je, kot 
je dejal Rajko Pečnik, pred
sednik Društva vinogradni
kov Virštanj-Kozjansko, 
»prava pot za združevanje 
in povezovanje«. 

Dodaten razlog za vese
lje in vrisovanje poti po vi
norodnem okolišu na turi
stične zemljevide je ta, da 
imajo letos Virštanjčani slo
vensko vinsko kraljico - Si
mono Štravs in prvaka za 
sorto Traminec, ki so ga pri

delali v vinogradništvu Peč
nik. 

»Če ni potrebne ponudbe, 
tudi vinske ceste ni,« je v na
govoru poudaril župan obči
ne Podčetrtek Marjan Drofe-
nik. Začetek ponudbe kmeč
kih turizmov in vinotočev na 
vinski cesti sega v leto 1999, 
vendar pa je zamisel stara že 
več kot deset let. Spada v dr
žavni projekt vinsko turistič
nih cest, zanjo pa so se zavze
mali že v bivši občini Šmarje 
pri Jelšah, ki je vključevala tudi 
Šmarsko-viršanjski vinorodni 
okoliš. V letih 1998 in 1999 
so projekt prijavili na mini
strstvo za krnetijstvo, takrat pa 
je ponudba vključevala šest 

kmečkih turizmov. Danes lah
ko na tem delu vinske ceste, 
ki poteka od Pristave do Svete 
Gore in z vsemi kraki obsega 
več kot 40 kilometrov, obiš
čemo sedem turističnih kme
tij, skupaj 14 vinotočev ter 
prodajalcev vina in kmetijskih 
pridelkov ter šest gostišč z mož-
nostjo prenočitve. 

»Virštanj zopet živi,« je de
jal nekdanji predsednik vino
gradniškega društva in glavni 
pobudnik za dokončanje vin
ske ceste Slavko Toplišek in 
dodal, da je to le simbohčen 
zaključek in da s tem dela ni 
konec; za ponudbo bo treba 
skrbeti in jo dopolnjevati. 

JURE BERNARD 

Glavni pobudnik za dokončanje vinske ceste je bil Slav
ko Toplišek. ki se je izkazal tudi kot odličen pevec. 

Vinsko cesto V T C 10 je slavnostno odprla letošnja vinska kraljica in domačinka Simona Štravs. 

Rajko Pečnik, predsednik Društva vinogradnikov V i r 
štanj-Kozjansko in letošnji prvak za sorto Traminec, Postavljanje klopotca. 

V Kozjem 
lažje do 
denarja 

Občani, podjetniki in pod 
jetja so svoje pripombe in pri 
tožbe nad nesolidnim pošlo 
vanjem enote Banke Celje i 
Kozjem preko Odbora za gos 
podarstvo in razvoj občini 
Kozje pisno obvestili Sekto 
za poslovanje s prebivalstvon 
Banke Celje. Predstavniki ban 
ke so obiskali Kozje in se po 
govorili o odpravi težav. Ke 
je v poslovalnici zaposlen 
le ena delavka, ki ne zmon 
vsega dela, so zaposlili prak 
tikantko, ki uvaja obiskovala 
banke na izdajanje denarja i 
pomočjo bankomata. Prai 
tako bodo za okoli 60 obrt 
nikov, ki so dobili brezplač 
no potrebno tehnologijo za 
plačevanje preko Interneta 
pripravili strokovni pogovor, 
saj se te oblike trenutno po 
služuje le okoli deset obrt
nikov. Z obema primerom 
in urejenimi transakcijskimi 
računi bodo zastoje v posle 
val niči ublažili. Po treh me 
secih bodo opravili analizo 
kako so bili pri odpravi te 
žav uspešni. T\ 

Ekologi proti, šentjurski svetniki za 
šentjurski občinski svet

niki so v četrtek na sedmi 
seji sprejeli odlok o prostor
skih ureditvenih pogojih 
(PUP) občine Šentjur, kljub 
temu da Zavod RS za vars
tvo narave (ZRSVN) ni so
glašal s predlogom odloka 
PUP glede asfaltne baze v 
Planinski vasi. 

Zakonodaja o varstvu na
rave določa, da morajo dr
žavni in lokalni organi pri 
pripravljanju prostorskih 
aktov in drugih aktov o ra

bi naravnih dobrin zapro
siti za mnenj oziroma na
ravovarstvene smernice, ki 
jih izdaja republiški Zavod 
za varstvo narave. Občina 
Šentjur je z zavodom dose
gla soglasje pri vseh točkah, 
razen pri odstavku o arhi
tekturni krajini Planinska 
vas. Po besedah Marije Ra-
taj, vodje oddelka za oko
lje in prostor in gospodar
ske infrastrukture pri obči
ni Šentjur, so usklajevanja 
z ZRSVN potekala vse do 

30. julija, vendar pri ome
njeni točki niso našli skup
nega jezika. Na občinski seji 
je bil zato vložen amandma, 
s katerim bi iz odloka izv-
zeli sporni odstavek, ven
dar so ga svetniki zavrnili 
in nato PUP kljub temu po
trdili s 16 glasovi za in tre
mi proti. 

Zavod se z asfaltno bazo v 
Planinski vasi ni strinjal z 
obrazložitvijo, da »gradnja 
objekta in predvidena dejav
nost na opredeljenem zem

ljišču ni v skladu z varstve
nimi in razvojnimi usmeri
tvami za ohranjanje narav
nih vrednot, zato je s tega 
vidika, s strani strokovne 
službe za ohranjanje nara
ve, nesprejemljiva.« Sporno 
zemljišče je v zemljiški knji
gi opredeljeno kot pašnik in 
je v neposredni bližini evi
dentirane naravne vrednote 
Glija jama, ki je uvrščena na 
seznam Inventarja najpo
membnejše naravne dediš
čine v Sloveniji. Na to ob

močje se bo predvidoma ši
ril regijski park Kozjansko, 
poleg tega pa naj bi Glija ja
ma postala geomorfološki 
naravni spomenik, saj je po
memben življenjski prostor 
zavarovanih podzemeljskih 
živali. 

Investitor bo za pridobitev 
gradbenega dovoljenja za le
galizacijo oz. širitev proi
zvodne dejavnosti moral 
predhodno izdelati strokov
ne podlage, ki bodo temelji
le na analizah lastnosti pro

stora in okolja, opredelil 
vplivno območje ter nepfl 
sredne in posredne vplive 
npr. vpliv vibracij na podzefl 
ni objekt, pronicanje onesnj 
žene vode v podzemlje izvi 
ne jame, vsedanje prašnih d 
cev in njihovo izpiranje 1 
podzemlje jame ter spri 
memba pH tal in vode. V pij 
meru, da bodo strokovri 
službe ugotovile negativ 
vpliv na okolje, legalizacij 
ne bo možna. 

J U R E B E R N A R 

Tržnica na treh mestih 
Podčetrški svetniki so potrdili tržni red na javni tržnici v Podčetrtku, ki naj bi zaživela 

v prihodnjih dneh. Stojnice bodo najprej postavili v naselju Lipa v Termah Olimia. Na 
tržnici bodo prodajali domačini, ki se ukvarjajo z eko kmetovanjem in domačo obrtjo, 
odprta pa bo vsak dan, pri čemer se bodo tako z odpiralnim časom kot ponudbo prilaga
jali bodočim kupcem, posebej tistim, ki letujejo v Termah Olimia v počitniških hišicah. 
S sprejetim tržnim redom o javni tržnici bo glede na povpraševanje možno stojnice 
postaviti v centru Podčetrtka in Aqualuni. TV 

Podčetrtek bo sodeloval s 
Fichtelbergom 

Svetniki v Podčetrku so podprli pobudo za sodelovanje med Podčetrkom in bavarski 
mestom Fichtenberg. Predstavniki nemškega mesta, ki ima okoli 2.700 prebivalcev 
klimatsko zdravilišče v višavju Fichtenberg, so si že nekajkrat ogledali slovenski kraj, k 
so našli več skupnih točk za sodelovanje. Veliko priložnost vidijo v vstopu Slovenije 
Evropsko skupnost, ko bi lahko skupaj razvijali zanimive programe, saj imajo gostje gle 
na dolg staž v EU mnogo izkušenj. Do podpisa partnerskega sodelovanja naj bi prišlo < 
letošnjem prazniku Občine Podčetrtek v začetku septembra. V 
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»Pesem je dogodjecf 
Drugi Veronikin nominiranec: Iztok Osojnik 

Hojen je 27. maja v Ljub- i 
jni. Je pesnik, prevajalec,; 
jjatelj, slikar in scenograf, j 
liplomiral je iz primerjal-; 
e književnosti v Ljubljani. • 
fldiplomi je študiral na Uni- ^ 
ffzi za jezikoslovje v Osa- J 
j na Japonskem. Nekaj na- \ 
[ovov pesniških zbirk: Sim- ^ 
jtični angel ali pljunek na 
ločniku (1979), Vandali 
1979), Indija ali potovanje] 
a dno noči (1981), Romanj 
roži (1988), Ogledala v ča-i 
u vojne (1994). Kot je dejal j 
jin: »Na vprašanja sem od-1 
ovarjal povsem iskreno,; 
rez zadržkov.« 
Vaša pesniška zbirka je 

lastala na potovanju po; 
imeriki. Je zadostovalo! 
fstati iz postelje v hotelu v' 
levv Yorku, da se je napi-^ 
ala pesem? Kako močni so j 
e vtisi Amerike? j 
Pomembno se mi zdi, kdo; 
stane iz postelje in kaj pri-; 
lese sabo. Moje srečanje z. 
levv Vorkom je bilo zelo pre- \ 
•esljivo in nepričakovano. Za j 
ačetek me je časovna razli- i 
a pognala iz postelje sredi i 
lOČi, tako da se je moje sre-' 
ianje z mestom začelo z ne- i 
končnimi sprehodi po popol- i 
loma praznem in popolno-j 
m razgaljenem mestu pono- ? 
;i. Kaj je človek, ko se sreča v 
Odprtosti vesolja z neskritimi 
^mim seboj v obliki mesta,] 
ki vse pokaže? Ali smo se pri- i 
pravljeni videti v brezsenčno- i 
fsti\astnega obličja, v grozi tak- \ 
išnih, kakršni smo in v svobo- \ 
^neposredne odprtosti? New; 
'ork je dovolj veliko mesto, 1 

sem se lahko srečal z njim I 
tem primarnem stanju. Vstati j 

lizpostelje v tem duhu pome
ni stati, dobesedno zbuditi se.-
Tako da lahko pritrdim vaše- \ 
mu namigu: da, dovolj je, če i 
ise človek zbudi - na primer v | 
pew Yorku - in nastane pe-i 
pem. Ampak to je bilo v dru-
pem vesolju. Danes zmešano j 
pvim drugje. \ 
I Kaj vam je bližje. Mani-] 
tu ali zen? ] 

Ne enega ne drugega ne^ 
poznam tako kot Indijanec: 
l̂i Japonec. Sem mešanec.i 

ki se ne ustavi na mejah svo
je države in ne zaveže vred
notam ali predstavam, ki od
likujejo paradigmo nacional
nega kanona. Ko zdrsnem v 
neskončno odprtost Alto pla
na (srednjeameriške visoke 
planote), sem indijanski Slo
venec, ki diha z vsemi pljuči 
novega vesolja, po dnu kate
rega hodim. O tem poje mo
ja zemeljska pesem. In ko v 
globini ženevskega samosta
na prekrižam noge in se po-
greznem v neskončno brez
no žive praznine odsotnosti 
lastnega jaza, ko v očitnosti 
osebnega molka, ki polno 
uresniči svobodo niti tega niti 
onega, izdatno polnim svoje 
prvo življenje z ognjenimi 
zublji oživele pozornosti, ži
vim vesoljsko. O samem ze-
nu pa seveda nimam pojma. 
In mislim, da ga tudi tisti, ki 
sem jih srečal tam, niso ime
li. 

Bi bili sposobni zaradi de
narja, ki naj bi prinesel 
idealno svobodo nekoč, žr
tvovati svobodo sedaj - kot 
to naredi »junakinja« Živč
nega zloma? 

Mislim, da je treba celo 
zadevo videti obrnjeno. Svo
boda danes prinaša vse, tudi 

denar. Brez svobode tudi ni 
denarja. Šele svobodni člo
vek, ki ga denar ne preganja 
kot hrčka v vrtečem bobnu 
in ni odvisen od denarja, se 
lahko posveti delu, ki prina
ša tudi denar. Namreč delu 
kot delu in ne delu kot nači
nu zaslužka. Naj zato odgo
vorim takole: svobodo danes, 
denar pa je nekaj, kar spada 
zraven. 

»Pesem molči brez člove
ka.« Ali v vas obstaja želja o 

popolnem bralcu - kakšen bi 
bil - kaj si želite - če si - da 
bralec najde v vaši zbirki? 

Ne vem. S tem imam prob
leme. Sploh ne mislim na 
bralca. Pesem je dogodje. Člo
vek se odpre in z vsemi plju
či do konca živi svoje življe
nje. Moje razumevanje umet
nosti, ki je rezultat izkušnje 
pesniškega ustvarjanja v je
ziku, je izrazito ontološko. 
Pesem ni izdelek, ki bi ga kdo 
občudoval od zunaj. Pesem 
te požre in odpre, te spreme
ni, obrne okoli, da z vsemi 
prebavili dihaš v vesolje kot 
kakšen olupljen črv. Pesem 
nosi v sebi prostor za samo 
enega. Šele ko obleži v knji
gi, jo opazujem od daleč in 
se zapletam v nekakšno oce
njevanje. Šele tu se pojavi ne
kaj takega kot bralec. V re
snici pa je bralec že ta, ki jo 
piše. In ta, ki bere? Če v pe
smi vidi pesnika, če ne po
sluša s svojim srcem in ne di
ha s svojimi pljuči, je pesem 
zgrešila tarčo. Če pa to poč
ne, ni potrebe po popolnem 
bralcu. 

Vprašanje »rdeča nit«: kaj 
bo prva stvar, ki jo boste sto
rili, če postanete Veronikin 
lavreat? 

Nič takega, kar ne bi nare
dil tudi, če ne bom. 

PETER ZUPANC 
Foto: BLAŽ SAMEC 

Gledališki recital 
Pomier Plav 

Letošnji program Poletja 
v Celju - knežjem mestu je 
tudi gledališko bogat. K te
mu je pripomogel tudi ama
terski gledališki ansambel 
KUD Zarja Trnovlje - Celje 
s kar dvema predstavama, 
z briljantno komedijo Mic-
haela Frayna Hrup za odrom 
v režiji Mihe Alujeviča, ter 
z gledališkim recitalom Po-
wer Play. 

Gre za sodobno poezijo 
dveh celjskih ustvarjalcev 
mlajše generacije Jureta 
Ravnjaka in Žana Vidca, 
priredba, izbor glasbe in re
žija pa je delo mladega Zar-
jinega igralca, ki očitno po
časi postaja tudi režiser, Kri
stijana Ropotarja, ki tudi 
sam piše sodobno poezijo. 
Pri uprizoritvi Povver Pla-
ya sta mu pri kostumski 
opremi pomagali Darja Vre-
bac in Sanela Simanovič, 
slednja je izdelala tudi ma
ske, tehnični del predstave 
pa je bil v rokah Matjaža Šo
larja, Klemna Jeranka, Vi-
lija Pajka in Matjaža Drob-
neta. 

Predstava temelji v bese
dilu na sodobni lirični poe
ziji, vizualizirani z gledališ
kimi izraznimi sredstvi, po
stavljena pa v marginalnem 
družbenem okolju skozi vsa
kodnevno življenjsko zgod
bo ženske - prostitutke. »Pri
jateljice noči« so na odru su
vereno upodobile Nina Ma-
lec, Nina Mihelič ter Nuša 
Kovačič. V konceptu igre bi 

si morda med posameznimi 
prizori želeli več celostne 
kompozicije in gledališke 
nadgradnje sicer igrivih likov 
treh protagonistk pa vendar 
je poezija obeh mladih av
torjev zaživela dovolj preprič
ljivo, v nekem drugem sija
ju, dvignjenim zgolj na lite
rarni nivo. 

Naslednje uprizoritve gle
dališkega recitala Povver Play 
bo v Mladinskem centru Ce
lje na tamkajšnjem odprtem 
odru, v primeru dežja pa v 
njihovi dvorani, v četrtek, 2L 
avgusta, ob 21. uri. Vstop 
prost. 

ŽB 

• • • • J I , HUD PES 

Bučnce srati 
že v prejšnjem prispevku 

sem naznanil moj namen, da 
celjščino povzdignem v ene
ga izmed svetovnih jezikov. 
Naslednji izmed izrazov je 
povezan z eno izmed najbolj 
tipičnih lastnosti Celjana, ko 
se ob sobotah zjutraj odpravi 
na tržnico. Ob nujnih naku
pih kuhinjsko-kulinaričnih 
substanc (paradajs, paprika, 
čebula, solata,...) se mora 
Celjan nujno pomuditi tudi 
pri tistih tetkah v firtohih in 
rjavih polzelskih hulahop-
kah, ki tako zvesto in gosto
besedno prodajajo »bučnce«, 
tiste za luščiti in »črnogor
ske« brez olupkov. Ta obi
čaj, ki ga sicer poznajo tudi 
drugod po Sloveniji, v Ce
lju pa je ne samo tipičen, pač 
pa je že za v rubriko »odvi
snosti«, je zagotovo v veliki 
meri povezan tudi z rekom 
»bučnice srati«. Sicer je tu 
še konkurenčna fraza poleg 
omenjene, ki je v tem kon
tekstu poudarjeno ekspresiv-
na, se pa ni tako močno pri
jela, ker je po mojem pre-
robata ali pa preabstraktna 
za fin okus Celjana, torej fra
za, ki jo moram omeniti, gre 
pa takole: »žeblje jedu pa 
klamfe sral«. Omenjena fraza 
je očitno premalo naravna 
za naš okoliš, preveč je na-
dreahstična, da bi se prijela 
v vsakdanji vokabular, saj si 
človek le stežka predstavlja 
nekoga, ki bi žeblje jedel, 
čeprav nam »sranje klamf« 
kot prispodoba lažje zleti z 
jezika. 

Kaj pomeni sranje bučnic 
v praksi. Zadnjič sem gledal 
po dolgem času TV, mislim 
da dnevnik Pop TV-ja. Kla
sični primer sranja bučnic je 
politično populistična izja
va Boruta Pahorja, ki je de
jal nekaj v smislu, da je cilj 
Slovenije v naslednjih letih 
postati ena izmed petih na
juspešnejših držav znotraj 
EU. Izjava, ki gre sicer vštric 
s popolnim izgledom Boru
ta Pahorja, je tisto, kar poo
seblja celjsko frazo; »sranje 
bučne« je namreč v sorodu s 
sentimentom, običajno po
kriva tudi polje znotraj ka
terega se gibljejo vici o blon-
dinkah, manj o policajih. Kot 
naročen, za preučevanje fra-

MOHOR HUDEJ 

ze o »sranju bučne«, je bil že 
naslednji prispevek, kjer se 
je oglasil Jožef Školč, ki je 
utemeljeval nujnost uvedbe 
nekakšnega dodatka k pla
čam poslancev. Dodatek naj 
bi se gibal med 109 in 190 
jurji, poslanci pa naj bi ga 
prejemali, da bi si siromaki 
nekako pokrili stroške, ki na
stajajo spričo njihovih po
srednih obveznosti, poveza
nih z njihovo siceršnjo po
slansko funkcijo. Školč je po
dal lep primer »sranja bučne«, 
čeprav se je že vse skupaj na
gibalo v smeri fraze »žeblje 
jedel, pa klamfe sral«. Podal 
je naslednji primer^če gre na 
neko proslavo v Tolmin, ta
ko je rekel, kjer pove nekaj 
bistrih, mu zato prav nihče 
ne povrne stroškov, ki so na
stali ob dejstvu, da si ga ljudje 
kot poslanca tako zelo želi
jo na prireditvi, na kakršen
koli honorar ob tem niti po
misliti ne more. Dodal je še, 
da če bi šel štirikrat teden
sko na podobne veselice, bi 
stroški njegovih poti prese
gli dodatek. No, malenkost 
sem si preračunal vse skupaj, 
za primerjavo pa sem si dal 
našo družinsko pot v Osilni-
co, kjer smo skupaj z ženo 
in sinom preživeli vikend v 
zelo dobrem hotelu, kjer 
smo imeli še večerjo in zaj
trk, pa še bencin smo prido-
dali k skupni ceni, ter se us
tavili tam na dvajsetih jurjih 
za dva dni. Če se gremo ma
lo osnovnošolske matemati
ke, znese to 80 jurjev za štiri 
vikende. Se pravi tri perso-
ne, bencin, nočitev v hotelu, 
hrana in pijača, ki je bila 
vključena v ceno. Do najniž
je poslanske tarife dodatka 
manjka še 29 jurjev. Seveda 
je pa nekaj povsem drugega, 
če človek za »sranje bučne« 
potrebuje zlato kahlo. 

Grad ni zaspan 
Na celjskem Starem gradu nizajo likovne in kulturne 

prireditve kot bisere na ogrlico 
v galeriji likovnih del 

mladih na Starem gradu v 
Celju je to poletje izredno 
živahno, saj se prireditve, 
likovne delavnice in razsta
ve kar vrstijo. Priznati je tre
ba, da je lastnik galerije Mi-
hajlo Lišanin s tem gradu 
vdahnil več življenja in 
svojevrsten pečat. 

Prejšnji mesec so v galeri
ji izvedli grafično delavnico 
na temo Celjski grad in Celj
ski. Štirje avtorji so ustvarili 
12 grafičnih listov, ki jih bo
do javnosti v kratkem pred

stavili v grafični mapi. Od
mevna je bila tudi otvoritev 
razstave likovnih del Edvar
da Šicernika iz Šmartnega pri 
Slovenj Gradcu, ki v galeriji 
razstavlja svoja olja na de
skah. Razstavo so na pot pos
premili s pesniško - glasbe
nim večerom. 

Te dni teče na gradu kipar
sko keramična delavnica, na 
kateri sodeluje sedem avtor
jev iz Slovenije in iz tujine. 
Za občinstvo bo najbolj za
nimiv današnji večer, ko bo
do avtorji med 19. in 21. uro 

žgali ustvarjene izdelke in v 
čarobnem postopku po sta
rodavni japonski tehniki ra
ku spremenili glinene umet-
nije v keramične. Zares se 
obeta lep večer ob opazova
nju svetlobnih učinkov, ki 
spremljajo ohlajanje na več 
kot tisoč stopinj segretih gli
nenih izdelkov. 

Dodajmo še, da bo prihod
nji teden na gradu ustvarjala 
slikarka srbske naive Lidija 
Jelič iz Smederevske palan-
ke. 

BRST 
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Nočno življenje 
Marica Križnilca 
Iz porodnišnice zabijat gole - Publikum zadržal drugo mesto, vodstva z 2:01 

pa ne - Šmartnemu zmaga z Ljubljano i 
Derbi med Olimpijo in 

Publikumom Je bil odigran 
v Velenju, ljubljanski klub 
pa je s tem odslužil kazen, 
ki ga je doletela po izgre
dih na stadionu za Bežigra
dom. S prodajo vstopnic po 
2.000 tolarjev je lepo zaslu
žil na račun pristašev celj
skega kluba, ki so skoraj
da napolnili stadion Ob je
zeru. Z njega so povečini 
odhajali razočarani. Po 
vodstvu z 2:0 so pač priča
kovali zmago, ki se je širo
ko nasmihala. Popoln iz
kupiček je uspel Šmarča-
nom, ki so si prve točke prii
grali doma proti Šiškarjem. 

Konec tedna bodo odpoto
vali v Domžale, Celjani pa bo
do pričakali novince s Ptuja. 

Goli po 
prelcinitirah 

športni dnevnik Ekipa je 
članek o tekmi med Olimpi
jo in Publikumom naslovil s 
Ko bi bilo več takšnih srečanj, 
časnik Delo pa je nad poro
čilo zapisal V velenjskem der-
biju že videno. Medtem ko 
ena stran poudarja, da je šlo 
za zelo dobro predstavo, dru
ga meni, da je vsem igralcem 
v drugem polčasu zmanjka
lo moči. Takšnim zelo (ali 
popolnoma) nasprotnim si 
gledanjem na isti dogodek 
smo priče redko. Vzrokov ni 
enostavno pojasniti, bralci 
obeh tekstov pa so najprej 
prišli na misel, da jim nek
do želi dogodek polepšati, 
drugi pa zminimalizirati. Tr
ditev, da je resnica nekje 
vmes,, bi bila odveč. Morda 

pa ima vendarle kdo od »skraj-
nežev« prav. 

Odprta igra Olimpije je 
obetala »promet« v obe sme
ri, kar se je tudi zgodilo. Ljub
ljančani so bili celo konkret
nejši v uvodu. Celjani so jih 
pač lovili že pri njihovem ka
zenskem prostoru in za se
boj puščali precej praznine. 
Prosti strel z 20 metrov je 
Vladislav Lungu imenitno 
izkoristil. Meril je v »vratar
jev kot«, a Mavric skorajda 
ni trenil, ko je žoga letela mi
mo njega. Vratar Olimpije je 
imel več sreče, ko je Lungu 
sprožil s 25 metrov. Žoga se 
je namreč od vratnice odbi
la vanj, potem pa krenila na
zaj proti golu, nato pa jo je 
le ukrotil. A po kotu Publi-
kuma je bilo 2:0. Ostro po
dajo Sebastjana Gobca je z 
glavo v mrežo preusmeril 
Marko Križnik. S soigralci 
je zadetek pred 2.500 gledalci 
proslavil na poseben, a že vi
den način. Vsi so zibali na
mišljenega otroka - Marko je 
na dan tekme postal očka. V 
petek zvečer je ženo Klavdi-
jo odpeljal v porodnišnico, 
okoli tretje ure zjutraj pa je 
prisostvoval rojstvu hčere 
Tiare. Poln adrenalina je Ob 
jezeru prikazal zelo dobro 
predstavo: »Sobota je bila fe-
nomenalna. Najprej nepopi
sni občutki ob rojstvu hče
re, nato pa še gol Olimpiji.« 

SIcoraj popolni 
preobrat 

»Gostitelji« so izkoristili na
slednji priložnosti. Obakrat 
je bil strelec Tonči Žlogar, 

po kotu in prostem strelu. 
L^hko bi celo povedli, a je 
bil Jusufbegovič le premalo 
spreten. Publikum se je nato 
končno prebudil. Zapretil je 
Dejan Plastovski, še bolj pa 
Marijan Budimir, ki je iz ne
posredne bližine zadel vra
tarja. Remiji na gostovanjih 
pri Olimpiji so bili še nedav
no redkost, sedaj je vzbudil 
negodovanja. Prav je imel tre
ner Marijan Pušnik, da so 
gostje spretno izkoriščali mil 
kriterij sodnika Roberta Še-
gule, ki je dopuščal odriva
nja, vlečenja, celo udarec s 
komolcem... Celjani znajo bi
ti agresivni, a le »na žogo«, 
medtem ko se drugih prije
mov ne poslužujejo. Ko to sto
ri tekmec, pa so dokaj nebog
ljeni. To je sicer slab obet 
pred obračunoma z Make
donci, a vztrajanje pri ritmu, 
hitrosti in nasploh igri se jim 
mora obrestovati. »Nerazum
ljivo smo se potegnili v 
obrambo. Prikazali smo no
gomet, katerega ne praktici-
ramo. To so bolj Olimpijine 
vode. Bili smo preveč statič
ni in doletela nas je kazen. 
Izid je pravičen. Srečanje je 
bilo zelo dobro, z veliko te
ka, saj temperatura ni bila več 
visoka,« je dodal Pušnik. 
Krivde za obnašanje Draga
na Čadikovskega ni želel 
prevzeti. Ko ga je zamenjal, 
je celjski napadalec jezno 
protestiral, kar se je nazor
no videlo do tribun. Zato bo 
kaznovan, najprej z odsot
nostjo na nedeljski tekmi pro
ti Ptujčanom. Povzetek je kra
tek: Publikum je na lestvici 
drugi. 

Prve točke 
v Šmartnem ob Paki sta 

se srečala poraženca iz pr
vih dveh krogov. Gledalcev 
je bilo le 400, kajti evfori-
ja po lanski izjemni sezoni 
je nenadoma splahnela: 
neuspela fuzija z Rudarjem, 
zmanjšan proračun, odho
di odličnih igralcev... A no
vi trener Toni Tomažič se 
je uprl na mlade domačine, 
kajti smola s poškodbami 
izkušenejših igralcev je vse 
večja. Predstavil je 19-let-
na Nejca Omladiča (nečak 
bivšega predsednika Gvida 
Omladiča) in Mateja Kolen-
ca, ki sta vstopila v drugem 
polčasu. Zelo zanesljiva sta 
bila 20-letna Marko Gobec 
(brat celjskega kapetana) in 
Luka Žinko. Borbena igra 
se je izplačala. Po zadetku 
novega kapetana Nedada 
Alibabiča z 22 metrov je 
zmagovalca v nadaljevanju 
odločil do tedaj domala ne
vidni Alen Mujanovič. Naj
prej mu je podal Omladič, 
v 76. minuti pa še lepše Mla-
den Kovačič, ki je priseb
no počakal, da se je napa
dalec izvil iz nedovoljene
ga položaja. 

»Fantje so prikazali pra
vi obraz. Z željo po uspehu 
so nadoknadili stvari, ki jim 
manjkajo. Pohvalil bi pred
vsem mlajše igralce. Dva sta 
velik potencial, koliko pa 
bosta dosegla, pa je odvi
sno predvsem od njiju. BiH 
smo zdesetkani zaradi poš
kodb. Upam, da se bo 
zdravstveno stanje popravi
lo do gostovanja pri Dom
žalah,« je menil Toni Toma
žič. Šmarški Martini se bo
do na žalost slišali šele, ko 
bo Šmartno gostilo držav
nega prvaka. 

DEAN ŠUSTER 
Foto: ALEKS ŠTERN 

GREGOR KATIC 

Najboljši igralci kroga: 

10 točk-Vladislav Lungu, 
5 - Alen Mujanovič, 
3 - Marko Križnik, 
2-Nejc Omladič, 

1-NedadAlibabič. 

Odkritje tekme je bil 19- letni Šmarčan Nejc Omladič. 

Dragan Čadikovski večkrat pozabi žogo, tokrat je pozabil tudi na obnašanj 
kar pa se ni zgodilo prvič. 

Šmarški can-can. 

Izidi 3. kroga lige Simobil: 
(Velenje) KD Olimpija - CMC Pub

likum 2:2 (1:2); Lungu (22), Križnik 
(27); Žlogar (42, 57); Šmartno - Ljub
ljana 3:1 (1:0); Alibabič (23), Muja
novič (71, 76); Žeželj (84); Kumho 
Drava - Dravograd 3:1; Primorje -
Domžale 6:0; Mura - Gorica 2:2; Ko
per Šport Line - Maribor Pivovarna 
Laško 0:1. 

4. krog: 
Gorica - Ljubljana, Domžale - Šmart

no, Mura - Olimpija, Dravograd - Ko
per, Maribor - Primorje, nedelja 
(17.00) CMC Publikum - Drava. 
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Pipan se ne šali 
Že prvi trening Pivovarne Laško nakazal, da bodo preliti potoki znoja 

l^ške košarkarje sta pred 
vim treningom nagovorila 
gdsednik UO Miro Firm 
trener Aleš Pipan. Sled-
eniu bosta pomagala Se-
istjan Krašovec in kondi-
ski trener Pavel Ojster-

flc. Prvo tehtanje igralcev 
pokazalo, da se med do-
[istom niso zapustili, z 
1,0 izjemo. 

Dva tedna bomo vadili v 
bh lilijah, nato se bomo 
eselili v Mežico, kjer bo 
)udarek na telesni pripra-
^ saj se bo sezona končala 
ile meseca junija. Udeleži-
56 bomo turnirjev v Postojni, 
ariboru. Laškem... Močno 
iremenjeno moštvo potre-
ije veliko uigravanja. 
pani, da bo ekipa postala 
mpatična domačemu ob-
listvu. S prvim treningom 
Bi zadovoljen,« je pripove-
Dval Aleš Pipan. Ostal je 
ez Nečasa, Kuqa, Popovi-
, Evansa, Fantinatta, Pavi-
Radunoviča in Weaksa. 

d tujcev je ostal le Dragan 
ojčin. Novinci so Vladimir 

Med treningom so novinci težko lovili sapo. 

Miškovič (prej Novi Bečej, 
25 let, 188 cm), Nebojša Jok-
simovič (Koper, 22, 192), 
Igor Jokič (Kraški zidar, 22, 
203) in Domen Žerak (He-
lios, 24, 204). Pipan, ki je 

med kar dveurnim uvodnim 
treningom nekajkrat odloč
no priganjal igralce, je k član
skemu moštvu priključil mla
de domačine Aljošo Remu-
sa, Jerneja Rošerja, Žana 

Vrečka in Petra Ciganoviča. 
Intenzivno pa si v Treh lili
jah prizadevajo pridobiti ka
kovostnega centra. 

D Š 

Foto: A Š 

Novinci na Polzeli z leve: Krasnič, Josipovič, Šokota, Debevc, Nikolič 
in Finžgar. 

Čisto drugačni 
Hopsi 

Košarkarji polzelskih 
lopsov so med slovenski-
li moštvi pričeli prvi s pri-
ravami za novo tekmoval
ko sezono. Novi trener Voj-
0 Herksel si z močno pom-
ajeno ekipo, v kateri je od 
zkušenejših ostal le Mat-

Cizej, želi s trdim delom 
pripeljati polzelsko košarko 
I' vrh slovenske. 
, Moštvo so zapustili najboljši 
trelec in obenem trener Mat-
^ Tovornik, center Jadran
ko Čovič, Jasmin Čatovič.i 
;'vis Kadič, na študij v Ljub-
)'̂ no pa odhaja Primož Biz-

Praznino so zapolnili Si-
Finžgar (prej Birokrat, 

let, 196 cm), Matic De-
W (Ilirija, 21, 212), Brani-
*i'rJosipovič (Istra. 22,206), 
^'loš Šokota iz BIH (18,209), 
f̂ orde Nikolič (16, 206) in 
feor Krasnič (15,193).Herk-
^} načrtuje uveljavitev mla-
''h domačih igralcev Primo-
^ Skoka, Luke Gržine, Gre-
[orja Arčana, Roka Vašla, Uro-
NCodlerja, Matica Goropevš-

'n Danijela Jeviča, ki so iz-
^̂ n̂je nabirali že v pretekli 
^^2oni. Klub bo še naprej vo-

Janko Vaši, ki je za koor-
""latorja strokovnega dela in 

selekcioniranja članske eki
pe postavil Dušana Laznika. 
Bazični del priprav bodo Hop
si opravili kar na Polzeli, po
tem pa se bodo odpravili v Sr
bijo in Črno goro ter v Italijo, 
kjer nameravajo odigrati čim
več tekem, da bi se moštvo 
spodobno uigralo. 

TONE TAVČAR 

Na drugo 
mesto! 

v žalskem ženskem rokometnem 
kolektivu zelo ambiciozni' 

V pretekli sezoni so Žal-
čanke v državnem prvens
tvu osvojile tretje mesto, 
zdaj pa si želijo še stop
ničko višje. Okrepili sta 
jih Martina Strmšek iz Ce-
leie in Maja Breznik iz 
Škofje Loke, obe že uve
ljavljeni zunanji napadal-
ki, ki bosta zelo zaostrili 
konkurenco v ekipi. 

Ker bo prostora za mlaj
še igralke še manj, se je 
vodstvo kluba odločilo, da 
bo druga ekipa pod vods
tvom Aleša Anžiča nasto
pala v 1. B ligi. Novi sekre
tar kluba je Danilo Kova
čič. Predsednik Boštjan Ri
bič je omenil, da je pokro
viteljev vse več, obenem pa 

se še vedno zanašajo na po
moč »sive eminence« klu
ba Milana Dolarja. 

Velenjski rokometaši so 
imeli tokrat več sreče pri 
žrebu. V pokalu pokalnih 
zmagovalcev bo njihov 
tekmec belgijska Initia 
Hasselt. 

»Na priprave z dovolje
njem zamuja Lidija Krajnc. 
Glede okrepitev smo tuhtaU 
precej časa. Poleg Strmško-
ve in Breznikove si želimo 
še kvalitetno vratarko. Med 
11. in 18. avgustom bomo 
na Rogli. Udeležili se bo
mo turnirja na Reki. Zah
valil bi se predsedniku klu
ba, ki je uslišal naše želje 
glede okrepitev,« je osnov
ne podatke naštel športni di
rektor Iztok Ščurek. 

Trener Igor Razgor je za 
prejšnjo sezono pohvalil 
Tino Randl in vratarko 
Majo Grudnik: »Želim si, 
da ob koncu nove sezone 
ne bi izpostavljal nobene 
posebej, temveč bi pohva
lil celotno ekipo. Igrati mo
ramo hitreje, z manj napa
kami. Lani smo začeli sla
bo, tokrat mora biti druga
če.« Igralsko kariero je za
ključila Tanja Dolar, v klu
bu pa pričakujejo, da jim 
bo kot posojena igralka v 
pokalu EHF pomagala vra-
tarka Miša Marinček. Žreb 
na Dunaju jim je namenil 
ciprski Anorthosis Famagu-
sto iz Larnake. 

DŠ 

Odbojkarska liga 
na mivki uspela 

Celjska liga v odbojki na mivki je dober mesec dni 
potekala na celjskem bazenu. Tekme so bile ob sredah 
in četrtkih med 17. in 20. uro. 

Sodelovalo je 6 moških in 8 ženskih ekip. Na zaključni 
turnir so se uvrstile po štiri najboljše. V ženski konkuren
ci je ostal vrstni red takšen, kot je bil v ligaškem delu 
tekmovanja, pri moških pa je presenetil Lex Tex, ki je v 
predtekmovanju osvojil četrto mesto, nato pa se je prebil 
na sam vrh. Izidi: ženske - 1. Fedrce, 2. Odbojkašice 1,3. 
TUŠ 2, 4. Banka Celje; moški - 1. Lex Tex, 2. TUŠ 1, 3. 
Strahopetci, 4. Štore. 

Organizator je bilo Športno društvo Fedrca, ki ga vodi 
Igor Uranjek: »Liga je nedvomno uspela. Udeležba je bila 
zadovoljiva. Upam, da se bodo Celjani naslednje leto mno-
žičneje odzvali na vabilo k tovrstni rekreaciji in izkoristili 
pogoje, ki jih nudi letni bazen. Ligo-smo izpeljali ob po
moči MO Celje in ZPO Celje.« DŠ 

NA KRATKO 

Lani bronasta, letos srebrna. 

Požlalitila lansici odiičji 
Pariz: Mladi tekmovalci judo kluba Sankaku pod vods

tvom Marjana Fabjana nikoli ne razočarajo. Na olimpij
skem festivalu mladih so nastopili štirje. Srebrni medalji 
sta osvojila Maja Uršič in Rok Drakšič. Tamara Petek je bila 
sedma, Matija Erjavec pa deveti. »Maja je klonila šele v hna-
lu proti Nizozemki, Rok pa proti Ukrajincu.'Z njunima 
nastopoma sem zelo zadovoljen. Lani sta osvojila bronasti 
odiičji, sedaj pa sta ju še požlahtila,« je dejal Marjan Fab-
jan. (JK) 

Poletje na ledu 
Celje: Od 20. julija gosti mesto ob Savinji številne odlič

ne mlade umetnostne drsalce. Letni tabor strokovno vodi 
trener Boris Uspenski: »Od 8. pa do 23. ure uporabljamo 
ledeno ploskev dvorane v Mestnem parku. Tu so mladi dr
salci iz Hrvaške, Rusije, Belorusije, Bosne in Hercegovine, 
Srbije in Črne Gore, Madžarske. Vadi seveda tudi celotna 
slovenska reprezentanca. Po prvih treningih je slovenska 
prvakinja Mojca Kopač odšla na priprave v ZDA.« (JK) 

Gučelc brez Kavtičnilca 
Celje: Kadetska rokometna reprezentanca je odpotovala 

na Slovaško, na prizorišče evropskega prvenstva. V izbrani 
vrsti, ki jo vodi Celjan Matjaž Guček, je kar sedem igralcev 
Celja Pivovarne Laško (Bratanovič, Bilbija, Čudič, Gajič, 
Sovič, Cvikl, Razgor) in trije velenjskega Gorenja (Dobel-
šek. Skok, Rutar). Žal z njimi ni Vid Kavtičnik, ki pa bo z 
mladinsko selekcijo odšel na SP v Brazilijo. Slovenija bo 
jutri igrala z Nemčijo, nato pa še z Rusijo, Madžarsko, Slo
vaško in Islandijo. »Navkljub odsotnosti Kavtičnika naš cilj 
ostaja peto mesto. Prvi favorit je Madžarska,« meni Matjaž 
Guček. (JK) 

iViiša pri treli Iciubili? 
Celje: Mlada vratarka Celeie Miša Marinček je nova člani

ca evropskega prvaka Krima. Podpisala je štiriletno pogod
bo. Bodoča študentka slovenščine bo v naslednji sezoni po
sojena najbrž dvema prvoligašema - Celei za državno pr
venstvo, Žalcu pa za nastope v pokalu Evropske rokometne 
zveze. (JK) 

Pred odliodom v Rusijo 
Rogla: Slovenska ženska kadetska rokometna reprezen

tanca je sredi priprav na evropsko prvenstvo, ki bo konec 
meseca v Rusiji. Selekcijo vodita Celjana, selektor Aleš Fi-
lipčič in pomočnik Milan Ramšak. V izbrani vrsti so tudi 
Maja Novak, Jelena Kikanovič, Maja Soder (Celeia) ter Ne-
li Irman in Natja Pavlic (Žalec). Iz Tolmina so se igralke 
preselile na Roglo, zadnji postaji priprav pa bosta Ormož in 
Bilje. »Vzdušje je odlično. Naša tiha želja je izboljšanje do
slej najboljše uvrstitve kadetinj - sedmega mesta na EP v 
Turčiji,» je povedal Aleš Filipčič. (JK) 

Petič na Kungoto 
Celje: Društvo maratoncev in pohodnikov je organiziralo 

peti rekreacijski pohod na relaciji Celje - Kungota (569 m) 
- Celje. Progo, dolgo 28 kilometrov, je skupina pohodnikov 
s postankom v okrepčevalnici planinskega društva zmogla 
v štirih urah. (FS) 

PLANINSKI KOTIČEK 
SOBOTA, 9. 8. 
Pohod na Triglav, Planinsko društvo Velenje - PS Komu

nalno podjetje Velenje. Inf.: 03/ 587 11 34 

SOBOTA IN NEDEUA, 16. in 17.8. 
Pohod na Zelnarico - Tičarico in Veliko Spičje 
Planinsko društvo Zlatarne Celje, prijave do ponedeljka 

11. avgusta na tel. 03/ 5452-927 ah 040/324-669 

PETEK IN SOBOTA, 15. in 16. 8. 
Tura po poteh iz Krnice čez Kriško steno na Razor 
Planinsko društvo Zabukovica, informacije in prijave do 

torka, 12.8. na tel: 031/860-188. 



zaigrajmota poskočno. zvežimoflos. 

Flosara 
befel 

Ljubenski Flosarski bal se ni izneveril tradiciji -

in hajd na rajžo. 

Sklop tradicionalnih turističnih prireditev, ki 
jih v Zgornji Savinjski dolini pripravljajo različ
ni organizatorji v večjih krajih oziroma občinah, 
so z zelo dobro pripravljenim Flosarskim balom 
v minulem tednu oblikovali na Ljubnem ob Savi
nji. 

Poleg pestrih zabavnih in športnih prireditev so 
na Ljubnem veliko pozornosti namenili tudi nekda
njemu življenju, ki je bilo povezano z gozdarji -
vlcerji, delavci v žagi ter seveda flosarji. Preteklosti 
so se Ljubenci poklonili z več razstavami, odprtjem 
prenovljene Budnove žage in različnimi prikazi iz 
polpretekle zgodovine, vrhunec pa so prireditve do
segle v nedeljo, ko so na Ljubem pripravili bogato 
povorko in v skladu s tradicijo krstili mladega flo-
sarja Gorazda Groharja. 

Od povorke do krsta 
Na povorki, ki sicer ni bila pretirano dolga, zato 

pa bistveno bolj kakovostna, so društva in posa
mezni zaselki oziroma »vrhi«, kot rečejo Ljuben
ci, predstavili nekatera že skoraj pozabljena opra
vila iz preteklosti. Mlačev, izdelava košev in dru
gih izdelkov iz šib, kovačnica in še mnogi drugi 
prizori iz polpretekle zgodovine so se zvrstili na 
vozovih v skoraj neznosno vročem nedeljskem po
poldnevu, vozove pa je spremljala podrobnejša pred
stavitev posameznih del in opravil ter tudi njihovega 
pomena. Predstavili so tudi izdelke s šestih kme
tij, kjer se že ponašajo z zaščiteno blagovno znam
ko Flosarska rihta, kmečke žene iz društev Toplica 
in Komen so ponudile svoje dobrote, manjkalo pa 
ni prikazov iz sodobnega društvenega utripa ter 
seveda ljudskih godcev, tako značilnih za Ljubno, 
ki so zaključili povorko. 

Po težki »turi« (g 
bilo plavljenje floa 
napor) so se ljuben 
zoru, ustavili na R 
dobro precejeno Sa 
roma juda, kakor s 
ca. Zaradi njegoveg 
nasedli, pa še nesrj 
dokazal, da zna »< 
Straškom ponovil 
sv. Miklavža, flosari 
in nam podoben«.! 
oko v glavi varovč 
njihove »befele«, f 
pijačo ter prijatelja 

Opran vseh nelepi 
moker od zunaj in i 
flosarskim navodiloi 
čili, naj ne pije vodfl 
bili niso na navodil 
pijači nazaj, pri del 
bodo še drugi prišli 
Ljubenci že vseh 43 

Razveseljivo je, ' 
tev, kar 26 smo jil 
veliko ljudi, največ 
no so prihajali tudi 
bilo mnogim očen' 
reditvah, od obuja 
prikazov iz pretek' 
lo mladih. To daje 
hkrati pa je tudi p" 
dolgo ne bo utonil' 



Stari flosarski mački, mokri od zunaj. 

Na Flosarskem balu ni manjkalo domačih dobrot. 

p S flosarji 
Postaj Savinje je 
>to metrov pravi 
b v igranem pri-
po po običaju z 
Rga zelenca ozi-
KUšenega mlad-
fmreč med potjo 
k ko je Gorazd 
F botrom Mirko 
"bo in v imenu 
fostal »naše glihe 
fljubil, da bo kot 
N t i , spoštoval 
pemal hrano in 
mh in težavah. 
^ je mladi f losar, 
''lil tudi internim 
|83 izkušeni pou-
Ra za flos. Poza-
! drži naprej, pri 
'̂ce na stran, da 
•̂•adicija, ki se je 

držijo. 
^2ličnih priredi-
^ dni, udeležilo 
^toda na Ljub
ke najbolj pa je 
da je v vseh pri-
*^jev do drugih 
[Precejšnje števi-

veliko poleta, 
' ^ Ljubnem še 

^^KA S E L I Š N I K 

• ^ L E K S ŠTERN 



Blog - spletni dnevnik 
Kljub temu, da je internetna revolucija 

že mimo in je začetna histerija že prete
klost, predstavlja svetovni splet še vedno 
fenomen in izziv za nove načine povezo
vanja med uporabniki. Internetne skup
nosti so skozi celotno zgodovino nastaja
le in izginjale s pojavom in zatonov no
vih servisov. Danes so spletni klubi, foru
mi, čvekalnice in podobna virtualna zbi
rališča že tako običajni, da jih niti ne opa
zimo več. Ob njih pa se je v zadnjem času 
pojavil še en način povezovanja ljudi s 
sorodnimi interesi. Gre za takoimenova-
ne bloge, spletne dnevnike. 

Besedica blog je okrajšava web log, kar 
v prevodu dejansko pomeni spletni dnevnik. 
In kaj sploh to je? Natanko to, kar opisuje 
ime. Tako kot smo včasih pisali dnevnike in 
v njih povzemali vsakodnevne dogodke in 
misli, tako danes to počno milijoni uporab
nikov Interneta, toda z eno bistveno razli
ko. Dnevniki iz naše mladosti so bili pravi
loma skrivni in karseda intimni, medtem ko 
so spletni dnevniki javni. Avtorji blogov si 

celo želijo, da bi njihova razmišljanja pre
bralo čimveč ljudi. Gre za nekakšno ama
tersko novinarstvo, za poskus izražanja last
nega mnenja, ki je lahko v nekaterih prime
rih tudi zelo intimno, a vendarle ne ostane 
skrito očem javnosti. Blogi so se na svetov
nem spletu pojavili že pred časom, a so pra
vi boom doživeli šele v lanskem in letoš
njem letu. Pri nas stvar nekako še ni povsem 
zaživela, toda upam si napovedati, da bo do 
konca leta blogiranje tudi pri nas prav tako 
popularno kot drugod v tehnološko razvitih 
deželah. 

O čem blogerji sploh pišejo? Eh, čisto o 
vsem. Od zlomljenega nohta ali jutranjega 
jedilnika, petice v šoli, skrivne ljubezni, do 
povsem resnih političnih tem, verskih in ideo
loških kontemplacij, gospodarskih analiz in 
napovedi ter filozofskih razprav. Nekateri 
dnevniki so povsem običajni, nepretresljivi 
in tudi precej dolgočasni, drugi spet bolj am
biciozni, medtem ko se med njimi najdejo 
tudi takšni, ki bi jih lahko avtorji brez sra
mu izdaU v knjižni obliki. Jasno, vse je od

visno od avtorjev. In kdo to sploh bere, se 
zdaj sprašujete? Po zadnji raziskavi, ki jo je 
opravilo podjetje Jupiter Research, je med 
uporabniki Interneta dva odstotka tistih, ki 
pišejo spletne dnevnike, še enkrat toliko pa 
jih bere. Ni prav veliko, vendar gredo števil
ke pri trenutnem številu uporabnikov Inter
neta v milijone. 

Za programski del spletnih dnevnikov so 
v začetku poskrbeli kar avtorji sami, pravi 
razcvet pa je ta pojav doživel s pojavom brez
plačnih spletnih servisov, kjer si lahko upo
rabniki brez kakšnega tehničnega znanja po
stavijo svoj blog. Na teh portalih so dnevni
ki večinoma urejeni po interesnih sferah, ka
kor tudi regionalno, oziroma jezikovno. Stvar 
sploh ni tako nepomembna, kot se nemara 
zdi na prvi pogled. Skupnosti, ki jih tvorijo 
pisci in bralci spletnih dnevnikov, namreč 
pomenijo dragoceno oglaševalsko prilož
nost, saj gre večinoma za izkušene, dolgo
letne uporabnike Interneta, ki so praviloma 
tudi dobro situirani. 

VASJA OCVIRK 

Uporaba 
internata v 

Sloveniji in EU 
Bolj kot se bliža vstop Slovenije v EU, bolj so priljubljene 

razne primerjave med našo državo in že obstoječimi članicami. 
Da ne bi vedno samo primerjali podatke, kot so stopnja nezapo
slenosti, inflacija, BDP na prebivalca in podobno, se bomo v 
nadaljevanju posvetili še izsledkom raziskave Flash Eurobaro-
meter 135 (http://europa.eu.int/comm/public_opinion/) in RIS 
(www.ris.org) o uporabi Interneta v Sloveniji in EU. 

Primerjava med Slovenijo in EU za konec leta 2002 kaže, da je 
delež splošnih uporabnikov Interneta v populaciji 5 let in več v 
Sloveniji 45-odstoten, v EU pa 53-odstoten. Ob tem naj omeni
mo, da je pri nas že več kot 360 tisoč dnevnih uporabnikov, 
tistih, ki uporabljajo internet vsaj enkrat mesečno, pa je skoraj 
dvakrat več. Med vsemi državami EU je delež uporabnikov Inter
neta najmanjši v Grčiji (22 odstotkov) in največji na Danskem 
(77 odstotkov). Slovenija je po deležu uporabnikov pred drža
vami z juga EU (Grčija, Italija, Španija in Portugalska), zaostaja 
pa za vsemi državami severno od sebe. 

V Sloveniji ima dostop do Interneta 36 odstotkov gospodinj
stev, kar je za 7odstotkov manj, kot znaša povprečje v EU. 

V primerjavi dostopa do Interneta Slovenci relativno pogoste
je dostopamo do Interneta iz službe (47 proti 43 odstotkov) in iz 
šole (29 proti 19 odstotkov), redkeje pa od doma (60 proti 71 
odstotkov). Raziskava je pokazala, da uporablja velika večina 
uporabnikov internet za osebne potrebe (Slovenija 98, EU 96 
odstotkov), in sicer najbolj pogosto kot sredstvo za komunicira
nje, ali pa kot vir splošnih informacij. Med različnimi nameni 
osebne uporabe Interneta sta namreč na prvem mestu tako v 
Sloveniji kot v EU sprejemanje in pošiljanje elektronske pošte 
(Slovenija 77, EU 78 odstotkov) ter iskanje novic in informacij, 
kjer Slovenija z 88 odstotki visoko presega povprečje EU (73 
odstotkov). Pri ostalih namenih osebne uporabe Slovenija zao
staja za EU, še najbolj pri iskanju informacij o potovanjih, naku
povanju letalskih vozovnic, elektronskem bančništvu in rezer
vaciji vstopnic. 

Pri nakupovanju prek Interneta je v vseh obravnavanih drža
vah opazen velik razkorak med deležem uporabnikov Interneta, 
ki so že nakupovali prek Interneta, in deležem uporabnikov, ki 
redno nakupujejo prek Interneta. To kaže na dejstvo, da je naku
povanje prek Interneta za uporabnike Interneta na splošno še 
vedno bolj neobičajen in redek dogodek, kot pa vsakodnevna 
dejavnost. Še posebej to velja za Slovenijo, ki pri nakupovanju 
prek Interneta močno zaostaja za povprečjem EU. V Sloveniji je 
samo 19 odstotkov uporabnikov Interneta že nakupovalo prek 
Interneta (EU 39 odstotkov), samo odstotek uporabnikov Inter
neta v Sloveniji pa redno kupuje izdelke ali storitve prek Inter
neta (EU 5 odstotkov). 

RADOŠ SKRT 
rados @ nasvet.com 

Blogger 
www.blogger.com 
Najbolj znana in trendovska spletna stran, namenjena spletnim 

dnevnikom, tako po zgodovini, vsebini, kakor tudi po designu. 
Odkar je podjetje, ki skrbi zanjo, kupil Google, se je popularnost 
Bloggerja še povečala. 

DiaryLand 
www.diaryland.com 
Ta spletna stran je po oblikov

nih značilnostih najbrž še najb
l iže tistemu delu spletnega ob
činstva, ki ima rad spominske 
knjige, prijazne risbice in rožna
to ter pastelnomodro barvo. Na 
zunaj ravno prav posladkano, za 
pročeljem pa se seveda skriva povsem podobno programsko dro
bovje kot pri ostalih sorodnih straneh. 

Blogcount 
dijest.com/bc/ 
Spletni dnevniki skozi številke. Za sociologe, spletne analitike, a 

tudi za povsem naključne radovedneže. 

Weblogs.Com Weblogs 
www.weblogs.com 
Imenik najbolj sveže obnovljenih spletnih dnevnikov. Če radi 

prebirate po tujih zapisih in besedilih, si pred obiskom te strani 
vzemite nekaj uric časa. 

EU Public Opinion - Euroba-
rometer 

europa.eu.int/comm/pub-
lic_opinion/ 

Kaj menijo Evropejci, kaj dr
žavljani kanditatk in pridruženih 
članic, evropski mediji, analize 
in podobno. 

n o v i č k e 
J 

Glasbene storitve 
sledijo glasbeni 
trgovini iTunes 

Vedno večje število podjetij se posl̂  
ša prebiti na trg spletnih glasbenih stQ 
tev ter na ta način slediti zgledu podj^ 
Apple Computer in njihove glasbene 
govine iTunes. Novi Napsterjev lastn 
Roxio, naj bi tako legalno različico si 
jih storitev predstavil že do konca 1̂  
Tudi Musicmatch je v ponedeljek javi 
sti sporočil, da bo kmalu začel proda 
pesmi preko svojih programov za pre 
vajanje glasbe. Glasbo v digitalni oh\i\ 
pa naj bi preko svetovnega spleta v prj 
hodnje ponujala tudi podjetja RealNei 
works, America Online, Amazon.con 
in potencialno celo Microsoft. 

Lahko Google reši 
AOL? 

Plačljive uvrstitve na iskalne seznar 
so pomagale podjetju Yahoo in Mici 
softovi spletni postaji MSN, da sta se i 
šili iz spletnega oglaševalskega močv 
ja, America Online pa še vedno čaka i 
svojega odrešitelja. AOL Time Warit 
je poročal o še enem dobičkonosnem ž 
trtletju, vendar je spletno oglaševals 
poslovanje v primerjavi z lanskim leta 
padlo za 48 odstotkov, število naroči 
kov na njihove spletne storitve pa sê  
zmanjšalo za 846.000 na 25,4 milijo 
članov. Nekateri analitiki menijo, da 1 
Google AOL-u zagotavljal velik del spl< 
nih oglaševalskih prihodkov Ostaja 
nekaj vprašanj glede tega, ali bo Goo| 
s svojim komercialnim poslovanjem 
področju iskanja lahko pomagal AOL 
iz njegovih težav tako hitro, kot je Oy 
ture uspel rešiti podjetje Yahoo in i 
crosoftovo spletno postajo MSN. 

Palm pripravil n<iî  
dlančnik Tungsteii 

T2 
Tungsten T2 bo imel nov zaslon, ki 

glede velikosti in resolucije enak kot z 
slon dlančnika Tungsten T, a bi ga li 
bilo mogoče lažje gledati, tako znotd 
prostorov kot na prostem. T2 pa se i 
vseh izboljšavah ponaša predvsem z ml 
dijsko zmogljivostjo, saj vključuje pn; 
gramsko opremo za vzdrževanje digita 
nega albuma fotografij, za predvajanj 
avdio datotek in za ogledovanje kratku 
video posnetkov Vseboval bo tudi naj
novejšo izdajo Palmovega operacijske; 
ga sistema, različico 5.2.1 ter možno^ 
brezžičnega povezovanja s povezavo Blue 
tooth. Palmovi dlančniki pa še naprej 
uporabljajo procesor OMAP 1510, ki ga 
izdeluje podjetje Texas Instruments, j 

Izdelovalci 
brezžične opreme 
se pripravljajo na 

slabše čase 
Ponudniki storitev prenosnega telefo 

niranja bodo tudi letos po pričakovanji! 
večjih izdelovalcev brezžične opreme 2 
investicije v novo omrežno opremo na 
menjali manj finančnih sredstev. Priča 
kovanja podjetij Nokia, Motorola in Lu
cent Technologies, predstavljajo nov val 
slabih novic za industrijo prenosnih te 
lefonov, ki se še naprej poskuša izvleči 
iz triletnega padanja prodaje prenosnih 
telefonov. Po besedah predstavnika pod
jetja Nokia ne obstajajo nobeni pokaz^v 
telji, ki bi kazali na to, da bi trg infra
strukture že letos lahko doživel preobrat. 
Investicije operaterjev brezžične telefo
nije so padle na izjemno nizko raven-
Prodaja podjetja Nokia naj bi se v tre
nutnem četrtletju še nekoliko znižala. 
Za letošnje leto pa v tem podjetju napo
vedujejo kar 15 odstotni padec prodaif 
omrežne opreme v primerjavi z lanskim 
letom. Obete na Kitajskem pa je še do
datno pokvarila negotovost zaradi pljuč
nega sindroma SARS. 

http://europa.eu.int/comm/public_opinion/
http://www.ris.org
http://nasvet.com
http://www.blogger.com
http://www.diaryland.com
http://dijest.com/bc/
http://Weblogs.Com
http://www.weblogs.com


Bogato 
pristanišče plesa 

Puerto Rico je raj peščenih plaž, kristalne vode in prijaznih ljudi 
Ipuerto Rico - malo Ame-
0̂ je Krištof Kolumb od-

il na svojem drugem po-
vanju preko Atlantika, 
toško državo, veliko kot 
ovenija, na eni strani ob-

Karibsko morje, na 
rugi pa Atlantik. Spada 
od administracijo ZDA, 
eje pa štiri milijone pre-
valcev. Njeno glavno me-
0 je San Juan. 
Puerto Rico nas je sprejel 
tropsko vročino, 43 stopi-
ami Celzija in 95 odstotno 
ago v zraku. San Juan kra
jo prelepe stavbe in hotele 
rdolž prečudovite obale. V 
mem mestu je veliko izred-
) čistih in urejenih parkov, 
er raste bujno zelenje. Nik-
r ni razbite svetilke ali raz-
esenega koša za odpadke 
edi pločnika. Mladi so le-
B vzgojeni in veliko se dru-
ijo s starši, kar pri nas le ma-
ikdaj opaziš. Po mestu ni 
obenega kravala, ki bi kalil 
očni mir. 

Hotel v katerem smo sta-
lovali, leži v starem delu San 

Juana ob obali, kjer imajo pri
vez velike turistične ladje. Na 
lotujoče hotele se zgrne tu-
Bdo 5.000 turistov, ki se nato 
:ot mravlje vsujejo na pomol, 
hato pa porazgubijo po lo-
palnih trgovinah. Trgovine s 
Ipominki te dobesedno oma

mijo z neverjetno izbiro, ki 
ji ni para. Trgovci so izred
no prijazni in vljudni, tako 
da ti je nerodno, če greš iz 
trgovine praznih rok. So pa 
ti lepi spominki zelo dragi. 

Na glavnem trgu s prele
pim spomenikom Krištofa 
Kolumba in prekrasno fon-
tano, obdano z drevesi in ro
žami, večkrat prirejajo jav
ne prireditve. Nad mestom 
bdi grad z obrambnim zidov-
jem, prerešetanim z mnogi
mi linijami za topove. Grad 

je bil zgrajen v 15. stoletju 
in se imenuje Častilo di San 
Kristobal. V grajski ječi je bil 
pred usmrtitvijo zaprt špan
ski kapetan in vojskovodja. 
Na stene je risal španske boj
ne ladje, ki so še danes do
bro vidne. 

Ulice starega mesta kipijo 
v mavrični barvi hišic, ki se 
kopajo v vročem soncu. Tu 
se srečuješ z veselimi nasme
janimi in prijaznimi mešča
ni. Ko so radovedno spraše
vali, od kod prihajam, so za 
Evropo še vedeli, o Sloveniji 
se jim pa niti ne sanja. Veči
na je ugibala, če je to Čeho-
slovaška. 

Resnično čudovite pešče
ne plaže se razprostirajo do 
koder ti seže oko. Ob obalah 
mesta je na stotine hotelov, 
v katerih so nastanjeni veči
noma petični gostje. Vsak ho
tel ima svojo ograjeno plažo 
z zelenico, polno palm in 
udobnimi ležalniki. Turistov 
je vse polno skozi vso leto, 
prevladujejo Američani. Vo
da je čista in zelo topla. Bos 

sem tekal po mehkem pesku 
in užival v tropski vročini. 
Lovil sem tudi velike kuščarje 
ampak so vsi pobegnili. 

Kaj pa ženske? Kot star 
playboy sem si ogledoval ta 
nežna nasmejana in prijaz
na bitja. Kar pri nas ne do-
živiš. So pa lepe in še lepše 
pa tudi debelejše. So brez 
predsodkov. Vse so smejejo 
in kažejo svoje prelepo zo
bovje, kot da so se najedle 
biserov. 

Zabave tukaj ne zmanjka. 
V vsakem večjem hotelu igra 
živa glasba in plešejo »salso«, 
ki te dvigne v nebo. Plešejo 
vsi, stari in mladi, če ni pro
stora na plesišču, ga poišče
jo na pločniku. Dekleta in že
ne tukaj ne vedo, kaj je »ko
šarica«, to menda znajo sa
mo Slovenke? Vsaka, ki jo pro
siš za ples, se brez obotav
ljanje razposajena in vesela 
odvrti na plesišče. Še več, za 
mizo je prisedel mlad par, 
fant pa me je takoj nato pro
sil, naj zaplešem z njegovo 
sopotnico. Po nekaj plesih 

sem se zahvalil mladenki, 
možakar pa se mi je zahvali, 
ker sem plesal z njegovo iz-
voljenko in mi čestital, da 
dobro plešem. Potem smo vsi 
trije spili »tintaro«, črno vi
no, in nazdravili. Naslednji 
dan sem imel otečeno kole
no - a mi ni bilo žal. 

BRANKO VIVOD 

^sljan Branko Vivod se je julija na Puerto Ricu udeležil atletskega 
"^terenskega svetovnega prvenstva v atletiki. V svoji kategoriji nad 55 
ĵ tje v skoku v višino osvojil bronasto medaljo. Nekdanji atlet Kladivar-
|a in državni rekorder je tako dodal še eno odličje v svojo bogato zbirko 
^ "mednarodnih veteranskih tekmovanj v atletiki. Tekmovala je tudi Ce-
'i^nka Nataša Urbančič in v isti kategoriji osvojila zlato v metu kopja. 
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V smrt Z 
dvajsetih 
metrov 

strm in nedostopen teren povzročal veliko težav 
reševalcem - Mrtvega našli po štirinajstih urah 

Nekaj minut pred dvajse
to uro v nedeljo so dežurni 
na številkf 112 sprejeli klic 
moškega, ki je prijavil, da 
se je za njegovim soplezal-
cem izgubila vsaka sled. 
Drama se je odvijala pod 
Križevnikom nad Robano
vim kotom na Solčavskem. 
Gorski reševalci so takrat 
vedeli, da šteje vsaka se
kunda. Stopili so v obširno 
iskalno akcijo, vendar so 
45-letnega Braneta Z. iz Ga-
berk pri Šoštanju našli še
le po štirinajstih urah. Mr
tvega. 

Dvojica naj bi okrog šest
najste ure v nedeljo izpod Kri-
ževnika odložila svoja nahrbt
nika in odšla plezat v steno. 
45-letnik je nekaj časa ple
zal prvi, nato pa ga kolega ni 
opazil nikjer več. To naj bi 
se zgodilo okrog pol petih po
poldne. Po okoliškem ob
močju naj bi ga prijatelj is
kal vse do mraka, vendar se 
45-letnik njegovim klicem ni 
odzival. Takrat se je vrnil k 
stvarem in poklical pomoč. 

Nevarni 
Križevnilc 

Reševalce sta pri iskanju 
na okrog 1.200 nadmorske 
višine ovirala izredno nedo
stopen teren in noč. »Gre za 
nevarno območje, kjer je po
noči nemogoče hoditi,« pra
vi gorski vodnik in član Gor
ske reševalne postaje Celje 
Silvester Jošt, ki je bil pod 
Križevnikom. Iskanje so mo-

Silvester Jošt , gorski vodnik in re
ševalec Gorske reševalne postaje 
Celje je bil v nedeljo in ponedeljek 
pomemben člen iskalne akcije. 

rali ponoči prekiniti, v po
nedeljek zgodaj zjutraj pa so 
v akcijo vključili tudi heli
kopter slovenske policije. 
Krajani Robanovega kota so 
lahko opazovali prelete he
likopterja nad Bevškovo pla
noto v vzhodni steni gore Kri-
ževnik nad Robanovim ko
tom. Vedeli so, da se je ne
kaj zgodilo. 

Pogrešanega je iskalo de
vet gorskih reševalcev, zdrav
nik in pripadniki gorske po
licijske enote. V ponedeljek, 
ob pol enajstih, so s pomoč
jo helikopterja ponesrečen
ca opazili 250 metrov pod vr
hom Križevnika. Toda zanj 
je bilo že prepozno. Poškodbe 
so bile prehude. 

Ob nesreči je treba pove
dati, kdaj in kje se je zgodi
la, kaj oziroma kakšna ne
sreča se je zgodila, koliko 
je poškodovanih, kakšne so 
poškodbe in kakšne so raz
mere na kraju nesreče. 

S helikopterjem so ga pre
peljali v dolino, preiskoval
ni sodnik pa je odredil sod
no obdukcijo, tako, da prei
skava nesreče še ni končana. 
Najverjetneje pa je planinec 
umrl zaradi hudega padca. V 
globino naj bi padel z višine 
dvajset metrov. Jošt pravi, da 
je bila dvojica, ki se je usod
no nedeljo odpravila v gore, 
ustrezno opremljena, vendar 
pa nesreča nikoli ne počiva. 

Slovenski gorski reševal
ci so letos opravili že 145 
iskalnih, reševalnih in poi
zvedovalnih akcij. Število 
ponesrečencev se je v teh pri
merih povzpelo na 161. Pov
prečno letno število mrtvih 
je zadnja leta okrog dvaj
set, razen v letu 1996, ko je 
v gorah umrlo kar 37 ljudi. 
Med temi je bilo največ pla
nincev in alpinistov, ostali 
so bili zmajarji in letalci z 
jadralnimi padali. 

Letno obišče slovenske gore 
milijon in dvesto tisoč ljudi. 
Čim številčnejši je obisk go
ra, tem večje je seveda tudi 
število gorskih nesreč. Sicer 
pa je to že druga smrt v go
rah letos na celjskem območ
ju, še dodaja Jošt. Pred do
brim mesecem je nek moški 
izgubil življenje na južni stra
ni Ojstrice. Nesreč z lažjimi 
in hujšimi nesrečami pa je 
bilo letos že okrog deset. 

SIMONA ŠOLINIČ 
Foto: ALEKS ŠTERN 

V primeru nesreče v gorah 
je na voljo številka regijske
ga centra za obveščanje, 112. 
Če možnosti za telefonski 
klic ni, mora pisno sporoči
lo o nesreči prispeti do ob
veščevalne točke. To so pla
ninske postojanke, visoko
gorske kmetije in druge po
stojanke v gorskem svetu ter 
policijske postaje v dolini. 
Obveščevalne točke so vid
no označene z znakom GRS. 

Najpogostejša vzroka za nesreče v gorah sta zdrs in pa
dec, sledijo pa še telesna in duševna nepripravljenost na 
t u r o , nepoznavanje terena in pomanjkljiva oprema, pa tu
di odlomi oprimkov, stopov in skalnih blokov. Ta poseb
nost naših gora je posledica treh zaporednih zim z malo 
snega. V skalah so zamrznile velike količine vode in nare
dile skale nevarno krušljive. Prav nesreče alpinistov ozi
roma plezalcev zahtevajo najbolj naporne in zahtevne re
ševalne akcije - tako za reševalce kot ponesrečence, pravi
jo v Gorski reševalni službi Slovenije. 

OSNOVNA SOLA STORE 
Ul. Cvetke Jerin 5, 3220 Štore 

razpisuje prosto delovno mesto 

PROFESORJA 
SLOVENSKEGA JEZIKA 
za določen čas, s polnim delovnim časom, od 1.9.2003 do 
31.8.2004, z možnostjo podaljšanja za nedoločen čas. 
Kandidati morajo izpolnjevati pogoje, ki jih določa zakon o 
organizaciji in financiranju vzgoje in izobraževanja. 
Prijave in dokazila o izpolnjevanju pogojev pošljite v 8 dneh po 
objavi razpisa na naslov šole. 

Kandidati bodo obveščeni o izboru v zakonitem roku. 

Čez žice na prostost, a ne za dolgo. 

Obsojenec 
preskočil zid 
Pobeglega 20-letnika prijeli na slovensko-italijanski 

meji - Iskali prvega, našli drugega 
Natanko pred tednom dni 

je iz Celjskih zaporov pobeg
nil 20-letni obsojenec. Mla
denič, ki se je dobesedno iz
muznil paznikom in preple
zal zid, ni dolgo užival na 
prostosti. Ne gre za noben 
spektakularen pobeg. Dan 
kasneje so ga namreč dobi
li na meji z Italijo. 

Ob koncu četrtkovega de
lavnika je 20-letnik izkori
stil priložnost in na dvoriš
ču delavnic s pomočjo zaboj
nika splezal do vrha zidu. Pre
skočil je dvojno žico in sko
zi celjsko tržnico stekel pro
ti hotelu Turška mačka. To 
se je zgodilo nekaj minut pred 
petnajsto uro. 

Leta 1982 sta obsojenca 
poskušala pobegniti skozi 
jaške rimske kanalizacije. 
Pod celjskim mestnim je
drom pa sta pravi jarek 
zgrešila. Enemu je nekako 
uspelo priti do brega Savi
nje, toda ko je zagledal paz
nike, se je vrnil nazaj. Čez 
nekaj časa so ju pazniki, 
policisti in reševalna ekipa 
velenjskega rudnika našli 
nezavestna in premočena. 

Fant je v Celju prestajal za
porno kazen, zaradi ropa, poš
kodovanja tuje stvari in pov
zročitve lahke telesne poš
kodbe so ga obsodili na eno 
leto in šest mesecev zapora. 
Vsa kazniva dejanja naj bi sto
ril v sostorilstvu. Od februarja 
je bil v priporu v Ljubljani, 
na prestajanje zaporne kaz
ni pa je prišel v Celje. Že v 
četrtek je upravnica Celjskih 
zaporov Edita Mejač poveda
la, da z njim do zdaj niso ime
li nobenih težav. Fant je očitno 
izkoristil priložnost in jo uc-
vrl. Kljub temu, da so ga paz
niki opazili in ga poskušaU 
ustaviti, jim to ni uspelo. Proti 
paznikom ne bodo ukrepa
li, še dodaja Mejačeva. 

So pa imeli v Celjskih za
porih drugo srečo. Pri pre-

Edita Mejač, upravnica Celjskih zaporov 

češavanju okolice in iskanju 
20-letnika so v četrtek našli 
moškega, ki je bil na sezna
mu pobeglih iz zaporov od 
24. julija. Takrat se ni vrnil 
iz namenskega izhoda, pra
vi Edita Mejač. No, tudi po
beg 20-letnika je zvodenel, 
saj so v ga že v petek prijeli v 
Vrtojbi na slovensko-italijan
ski meji. Iz goriških zaporov, 
kjer so ga zadržali kratek čas, 
so ga že poslali nazaj v Ce
lje. 

Zloraba 
ugodnosti 

Novice o pobegih in posku
su pobegov iz slovenskih za
porov pogosto polnijo časo
pisne vrstice. Največkrat si 
zaprte osebe pripravijo me
sto za pobeg. Tu nastopijo 
pazniki, ki jim pomešajo na
črte, ker to opazijo pravoča
sno. Vedno pa ni tako. 

Obsojenci oziroma pripor-
niki največkrat zlorabijo iz
hode. V žargonu zaposlenih 
v zaporih to pomeni 'zlorabo 
ugodnosti'. Zaporniki se ne 
vrnejo s prostega izhoda ali 
pa se ne vrnejo pravočasno. 
Nemalokrat pa izkoristijo tudi 
priložnost izhoda v sprems
tvu delavcev zapora. Seveda 
sledi za pobegle obsojence, 
ki jih izsledijo, tudi ustrezna 
kazen. Najprej je na vrsti dis

ciplinski postopek, kajti s pl 
begom huje kršijo dnevni rej 
Zakon o izvrševanju kazei 
skih sankcij v ta namen pre( 
videva tudi posebno komis 
jo. Najhujša kazen, ki lahli 
doleti prijetega, je samic 
Polnoletni imajo v tem p( 
meru pravico do dela (i 
enaindvajset dni oziroma s 
brez pravice do dela do štii 
najst dni. Če gre za mladole 
nika, je kazen samica do 9 
dem dni s pravico do dela i 
brez nje. Čas počitnic pa| 
tudi tisti, ki mlade zapornili 
vabi na prostost, zato je v te 
času več tovrstnih poskus( 
pobegov. 

V celjskih zaporih je i 
seznamu pogrešanih že ( 
maja leta 2001 moški, ki 
takrat prestajal pripor. O nji 
mu še danes ni ne duha 
sluha. Celjski zapori so di 
bro varovani, pravi MejaČ 
va, tudi z videokamerarfl 
vendar se zavedajo, da so Ž< 
Ije zaprtih oseb po prostoS 
včasih prevelike in da se pl 
begom in poskusom pobeg 
ne bodo mogli izogniti. W 
pa je tudi, da bežečim iz cel 
skih zaporov pot olajša bli 
nja tržnica, kjer se ni teži* 
pomešati med gnečo ljudi' 
za paznike postati neviden 

SIMONA ŠOLINI 
Foto: ALEKS ŠTERi 
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hflEJEU 
I S M O 
Blišč in 

beda 
/ Novem tedniku sem 
pbrala, da je mesto Laš-
dobilo priznanje za naj
ine turistično mesto v Slo-
0 za leto 2002. Ja, mo-
le je res tako, ampak na 
odo osmih krajevnih 
upnosti v občini Laško, 
(o človek zapusti občin-
3 središče, se znajde v vse-
aiisko slabih razmerah. A 
la gospod župan in občin-
1 svetniki ne vidijo ah pa 
jgoče nočejo videti. 
fja primer Krajevna skup-
ist Rimske Toplice je del 
ičine Laško, vendar pro
da in bi dobila najslabšo 
;eno, če bi jo ocenjevali, 
isali skoraj ves denar ozi-
ma proračun občine Laš-
se porabi v ožjem pre-
l̂u mesta Laško, tudi de-
r s strani države ostane v 
ntru. 
JV Krajevno skupnost Rim-
e Toplice je vloženo zelo 
lalo finančnih sredstev, 
fiko trdim, da za izbolj-
nje razmer prav nič. Ti-
D malo denarja, ki ga ob-
la namenja KS Rimske To-
ice, je komaj za najnuj-
še potrebe kraja. 

Kmalu po novem letu sem • 
3bila »bilten« (še sloven-; 
[ega imena ne najdejo) ob- [ 
ine Laško. V tem sporoči-, 
ii je predviden kar lep pro-
ačuflski denar za leto 2003, 
;ndar ničesar za izboljša-i 
ein posodobitev Rimskih 
)plic. Skoraj ves denar za 
to 2003 bo spet porabljen 
ožjem predelu mesta Laš-
3. Občina Laško bi dala 
timskim Toplicam samo 
bliko in tisto, kar je v ko
st centru Laškega. Na pri-
ler čistilno napravo v Mo-
riču in klavnico oziroma 
brat za predelavo mesa, ta-
oda bi vsa svinjarija iz te-
a obrata nemoteno tekla v 
avinjo in mimo Rimskih 
loplic naprej do Zidanega 
>Iosta. 
V »biltenu« tudi piše, da 
odo uredili vodotok Savi-
je v Marija Gradcu in Ud-
hatu. S to ureditvijo bodo 
'cer rešili poplavno območ-
• centra, Šmarjeta in No-
a pošta pa bosta pa še bolj 
Poplavno ogroženi. Občin-
l̂ ih mož to sicer ne zani
ha, samo da je center ob-
'ne zavarovan pred popla-
^̂ mi, KS Rimske Toplice pa 
aj z zdraviliščem vred pro-
ade in potone. 
Navedla bom le nekaj po

manjkljivosti v Rimskih To
plicah, za vse, žal, niti ne 
'̂ m. Nimamo ustreznega 
[Nravstvenega doma, nima
jo velikokrat obljubljene 
l̂̂ arne, bencinskega servi-
ustreznega gasilskega do-

"l̂ . Edini most čez reko Sa-
f'njo se bo vsak čas zrušil. 
J^ajbolj boleča rana Rim-
'̂ ih Toplic pa je vsekakor 
Propadajoče zdravilišče, 
^znamo glavne krivce te 
^"^inske sramote, vendar 
*̂  spretno skrivajo v cen-

in naj ne valijo krivde 
^ državo, ker država ni kri

va za to sramoto. Pisala sem 
na obrambno ministrstvo in 
od tam dobila popolnoma 
drugačen odgovor, kot je 
omenjen v Novem tedniku. 

Dvanajst let po osamosvo
jitvi Slovenije se za Rimske 
Toplice s strani občine ni na
redilo prav nič. Še celo vze-
h so nam. Na primer vodo, 
ki izvira izpod Lurda v Rim
skih Toplicah. Ta voda pri
naša laški pivovarni velike 
dobičke (zato je laško pivo 
najboljše), a krajani Rim
skih Toplic nimajo od tega 
nobene koristi. Pred leti so 
ljudje v Rimskih Toplicah pi
li kakovostno vodo izpod 
Lurda, sedaj pijejo vodo iz 
Jepihovca, kajti voda izpod 
Lurda je speljana drugam, 
česar pa mnogi ne vedo. 

Še bi lahko pisala o kri
vicah s strani občine do nas 
Rimljanov, vendar naj bo 
zaenkrat dovolj. Če se mo
tim o čem, kar sem napisa
la, prosim župana, da me o 
tem obvesti in dokaže, da 
ni res. 

ANTONIJA KRAŠOVEC, 
Rimske Toplice 

Po poteh 
rudarjev 

Pevski kvartet »Grmada« 
je ob spominskem obelež
ju OF na domu krajanov 
(Stegu) v kulturnem progra
mu predstavil nekaj pesmi 
iz svojega repertoarja, to
variš Milan Gombač pa je 
kulturni nastop zaključil z 
recitalom. 

Kolona pohodnikov v ka
teri so bili pripadniki vseh 
treh veteranskih organiza
cij, planinci in člani PGD 
Zagrad - Pečovnik, je kre
nila na pot proti spominske
mu obeležju na starem rud
niku, kjer je bila kratka ko-
memoracija v počastitev 
spomina na padle partiza
ne. Vsak izmed njih je pre
življal različno usodo, kra
jevna skupnost Pod gradom 
pa v spomin na ta veličasten 
dogodek praznuje svoj kra
jevni praznik. 

Udeleženci spominskega 
pohoda so se za kratek čas 
ustavili na domačiji Šuhel, 
kjer so jim prijazni gostite
lji ponudili dober domač ja-
bolčnik. Tako osvežena ko
lona je potem krenila proti 
Svetini. Planinski vodnik 
Ivan Ploj je pohodnike, sku
paj z marljivim zastavono
šo Josipom Marodijem, pri
peljal do Vrunčevega doma, 
kjer je bila osrednja prire
ditev. 

Pohvaliti velja župana 
Mestne občine Celje, ki se 
že vrsto let udeležuje naših 
pohodov. V stilu pravega vo
jaka je Josip Marodi letos 
pozdravni raport pohodni
kov predal Srečku Križancu. 

LENART HORVATIČ 

Smo 
močan člen 

v verigi 
sindiicatov 
Na zadnji seji območne

ga odbora SUS celjske re
gije je predsednik Franc 
Vrbnjak uvodoma dejal, da 
smo kot vpliven in zelo po

memben socialni partner, 
tako oblasti kot delodajal-
skim organizacijam, zato 
moramo še bolj povečati in 
strniti sindikalne vrste in 
smelo nadaljevati začrtano 
si pot. 

Seji sta prisostvovala tudi 
predsednik SUS Konrad 
Breznik in sekretar SUS Jer
nej Jeršan. Za navidezno do
brim rezultatom našega de
la pa žal nastajajo tudi črne 
luknje, ki se kažejo pred
vsem v padanju življenjske
ga standarda naših upokojen
cev. Padec občutijo pred
vsem upokojenci z nižjimi 
pokojninami. Življenjski 
stroški so vsak dan večji, pa 
tudi zdravila in druge uslu
ge so dražje. Povečuje se tu
di število upokojencev z niž
jimi pokojninami, ki so za
radi likvidacij podjetij in 
drugih vzrokov ter neustrez
ne metode usklajevanja po
kojnin socialno ogroženi. 

Zato bo potrebno prepre
čiti nadaljnje padanje pov
prečnih pokojnin v primer
javi z rastjo povprečnih plač. 
ZPIZ naj pred vsakokratnim 
usklajevanjem pokojnin zah
teva celovito poročilo o gi
banju vseh plač in drugih pre
jemkov zavarovancev, od ka
terih se plačujejo prispevki 
za pokojninsko zavarovanje. 
Na splošno pa je prevlado
valo mnenje, da so rezultati 
pokojninske reforme pozi
tivni in vodijo k zastavlje
nim ciljem pokojninske bla

gajne. Zato zavračamo po-
>novno reformo pokojninske 
zakonodaje, razen metodo
logije za usklajevanje pokoj
nin. Sredstva ZPIZ naj se 
uporabljajo samo za pokri
vanje obveznosti iz medse
bojnega sporazuma med ak
tivnimi zavarovanci in upo
kojenci. Torej samo za pra
vice iz pokojninskega zava
rovanja na osnovi plačanih 
prispevkov. Za druge social
ne pravice naj sredstva za
gotavlja državni proračun. 
Nekateri razpravljavci celo 
dvomijo v korektnost dose
danjih statističnih podatkov 
o rasti povprečnih plač, ki 
so osnova za usklajevanje po
kojnin. 

Sindikat vztraja, da ZPIZ 
vodi analitično vse prihod
ke in odhodke, ki so pred
met medgeneracijske po
godbe, ločeno od ostalih, ki 
predstavljajo obveznosti 
Republike Slovenije. Na 
splošno pa je sindikat upo
kojencev na celjskem ob
močju aktiven, le premalo 
upokojencev se je še vklju
čilo v naš sindikat, kajti, več 
kot nas bo, močnejši bomo. 

Statistični podatki kaže
jo, da je na območju celj
ske regije kar 57.495 upo
kojencev. Od teh je starost
no upokojenih 34.215, in
validskih 11.685, družin
skih pa 11.596, varstveni do
datek pa prejema 9.036 upo
kojencev. 

LOJZE CEPUŠ 

V SPOMIN 
prof. Dragcrtin 

Loibner 
Zaradi želje svojcev o po

grebu v najožjem družin
skem krogu, se kot nekda
nji učenci pok. prof. Dra-
gotina Loibnerja nismo mo
gli udeležiti zadnjega slo
vesa. Naj bodo tele vrstice 
slovo tudi od nas. Te bese
de naj vsaj na kratko os
vetlijo lik in osebnost pok. 
prof. Dragotina Loibnerja, 
našega srednješolskega 
profesorja predmetov knji
govodstvo in matematika 
na Srednji ekonomski šoli 
Celje, nekdanjega pomoč
nika ravnatelja in dolgo
letnega ravnatelja te šole. 

Stotine in stotine učen
cev nas je šlo tudi "skozi nje
gove roke". Nam učencem 
letnika 1956/57 pa je bil 
štiri leta tudi razrednik, 
mentor in pravi učitelj. Po
vojne generacije smo pri
hajale v celjsko ekonomsko 
fakulteto tudi in še zlasti 
iz nerazvitega podeželja, 
razrednik Loibner pa je 
poznal in spoznaval naše 
težave, nas bodril in ne le 
zgolj izobraževal. Večina 
nas je po maturi šla v prak
so, veliko tudi študirat, a 
vsi smo več ali manj uspeli 
v praksi prav zaradi kar se 
da pridobljenih srednješol
skih praktičnih znanj, dob
ljenih tudi od prof Loibner
ja. 

Budno je spremljal naš 
nadaljnji razvoj, se prid

no s soprogo Milo udele
ževal naših petletnih ma-
turitetnih obletnic, zadnje 
leta 2000. Tedaj je naša 
generacija izdala poseben 
zbornik, vanj pa je napi
sal uvodnik, in na koncu 
pripisal: " Želim vam, da 
bi se srečali še na mno
gih obletnicah. Vedno se 
boste spominjali na sred
nješolska leta, najlepši čas 
rane mladosti. V tem spo
minu ohranite prostorček 
tudi za vašega razredni
ka". 

Napisano z njegovo rah
ločutnostjo, preudarnost
jo in smislom za trenutek 
časa in trajanja izpriču
je, da je bil naš pokojni 
razrednik g. Loibner ne 
le profesor, temveč tudi iz
vrsten pedagog in pred
vsem vzgojitelj - skratka 
človek v pravem pomenu 
besede. Takšnega bomo 
ohranili v trajnem spomi
nu! 

Izr.prof. 
dr. STANKO KOŽEU 

MODRI TELEFON 
Kaico do 

informacij? 
Našo bralko iz Celja za

nima, kakšen je postopek 
za pridobitev brezplačnega 
dodatnega zdravstvenega 
zavarovanja iz naslova ak
tivnosti v NOB? 

Svetujemo, da se oglasi aH 
pokliče na pristojno (krajev
no ali občinsko) organizaci
jo ZZB NOB, kjer ji bodo po
stregli z vsemi podrobnost
mi v zvezi s tem postopkom 
in dokazili, ki jih potrebuje 
za uveljavitev pravice, na ka
tero se sklicuje. 

Do prihodnjega četrtka bo vaše 
klice na Modrem telefonu spreje
mal novinar Branko Stamejčič. Na 
telefonsko številko 031/569-581 
ga lahko pokličete vsak dan med 
10. in 17. uro. Svoja vprašanja za 
Modri telefon lahko med ponedelj
kom in petkom zastavite tudi po 

telefonu 42-25-190. 

ROJSTVA 
Celje 
V celjski porodnišnici so 

rodile: 
25. 7.: Stanka ARMIČ iz 

Nove Cerkve - dečka, Milan-
ka FRIŠKOVEC iz Slovenskih 
Konjic - deklico, Saša GAJ-
ŠEK iz Celja - dečka. 

26. Z: Matejka DEBENJAK 
iz Žalca -deklico. Barbara 
PLANINŠEK iz Celja - dekli
co. 

2Z Z: Irena DEBELAK iz 
Ponikve - dečka, Jožica KVAC 
iz Zreč - deklico. 

28. Z: Silva DROVENIK iz 
Grobelnega - dvojčka dekli
co in dečka, Vesna GRADIŠ
NIK iz Celja - dečka, Bernar
da FINKŠT iz Mozirja - deč
ka, Milena KRAČUN iz Loč 
pri Poljčanah - deklico. 

29. Z: Mateja HROVAT iz 
Šempetra - dečka, Tina BAV
ČAR iz Celja - deklico, Sabi
na DROBNE iz Loke pri Žu-
smu - dečka, Olga ZABUKOV-
ŠEK iz Ponikve - dečka. Ro
manca VRBOVŠEK DOBNIK 
iz Ponikve - deklico, Helena 
PODKRIŽNIK iz Ljubnega ob 
Savinji - dečka. 

30. OZ: Zvonka OJSTER-
ŠEK iz Laškega - dečka, Ka
tarina SKERLOVNIK iz Šem
petra - deklico, Natalija 
CVIKL iz Celja -deklico. Lju
bica BEZGOVŠEK iz Rimskih 
Toplic - dečka. 

31. Z: Irena KRAMBERGER 
iz Celja - deklico, Katja 
KUNSTIČ iz Celja - deklico, 
Karmen MLINER iz Poljčan 
- dečka. 

I POROKE 
Celje 
Poročili so se: Igor VIDR-

GAR iz Izlak in Lidija TOLIČ 
iz Levca ter Štefan MANDIR 
in Natalija JERMOL oba iz 
Celja, Kristjan PETEK in Dit-
ka DREV oba iz Drešinje va
si. 

Šentjur pri Celju 
Poročili so se: Martin ZU-

PANC iz Rifnika in Karmen 
BEZAMOVSKI iz Škofje vasi 
ter Mitja ROZMAN iz Vrbna 
in Mateja KRAJNC iz Predel, 
Matjaž DRAME in Špela SOD
NIK oba iz Boletine, Robert 
RANCINGER iz Zgornjega 
Tinskega in Tanja ČOKELC 
iz Škofij. 

Velenje 
Poročili so se: Nikola 

PRAPROTNIK in Brigita 
RUŠNIK oba iz Velenja, Bran
ko SEŠEL in Natalija HUDO

URNIK oba iz Velenja, De
jan HRIBERŠEK iz Velenja in 
Melita LESJAK iz Lipja, Rok 
LAZAR iz Šoštanja in Carmen 
VUGRINEC iz Škal, Robert 
JOVAN in Suzana MAHNE 
oba iz Gaberk, Božo MARIC 
in Metka DRUKS oba iz Ve
lenja, Zoran JUVAN in Ve
ronika KOVAČ oba iz Loko-
vice. 

SMRTI 
Celje 
Umrli so: Uršula VERDEV 

iz Celja, 93 let, Alojz TERČIČ 
iz Jazbine, 61 let, Marija PAV-
ČNIK iz Vojnika, 89 let, Jo
žef ŠKET iz Sv. Eme, 60 let, 
Alojzija ANTLOGA iz Lož-
nice pri Žalcu, 59 let, Pavel 
BAJDE iz Teharij, 94 let, Jo
žefa LEŠNIK iz Zadobrove, 
82 let, Uršula ZUPANC iz 
Vojnika, 69 let, Majda ADA
MIČ iz Zreč, 50 let, Marjeta 
FLORIJANČIČ iz Gotovelj, 
85 let, Marija TURNŠEK iz 
Hrvaške, 80 let, Marija DIMC 
iz Senuš, 74 let. Frančišek 
KRAJNC iz Podgorja pod Če-
rinom, 69 let, Janez CEN
TRIH iz Kompol, 80 let, An
drej ŠNAJDER iz Celja, 56 
let, Leopold HRIBERNIK iz 
Podgore, 69 let, Jožef ROZ
MAN iz Celja, 62 let, Aleš 
KORENAK iz Velenja, 2 leti, 
Alojzij CMOK iz Tratne ob 
Voglajni, 75 let, Ana GORE-
NAK iz Boharine, 74 let, Sta
nislav ŠKORJANEC iz Olim-
ja, 69 let, Franc ČERENAK 
iz Koroške vasi, 63 let, Terezi
ja GORJUP iz Vodul, 75 let. 
Vili TANŠEK iz Griž, 35 "let. 

Šentjur pri Celju 
Umrli so: Marija JURIČAN 

iz Dobrine, 64 let, Vid GRA
DIČ iz Završ pri Dobjem, 58 
let, Franc ANTEU iz Planin
skega vrha, 68 let. 

Velenje 
Umrli so: Marija PRISLAN 

iz Šentjanža, 81 let, Martin 
KUGONIČ iz Skorna pri Šo
štanju, 42 let, Marija POTOČ
NIK iz Zavodnij, 84 let, Ja
nez ŽILNIK iz Vranskega, 74 
let, Marija PETRIČ iz Plani
ne pri Pohorju, 81 let, An
ton PAPEŽ iz Hriba pri Hi-
njah, 78 let, Justin SLAPER-
NIK iz Zabukovice, 66 let, 
Franc BRUNŠEK iz Podkra-
ja pri Velenju, 72 let, Saša 
VERTOVŠEK iz Velenja, 39 
let, Ivan VETRIH iz Galicije, 
58 let. Angela STEINBA-
CHER iz Velenja, 74 let, Av
guštin ERJAVC iz Dravogra
da, 81 let. 
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POGLEJMO V PRIHODNOST 
Letošnje poletje dosega svoj vrhunec. Dnevi se že kraj

šajo in še malo, pa se bo v deželo neslišno prikradla jesen. 
Morda je čas, da storite kaj zase, da malo razmislite o 
sebi, svojih željah in pričakovanjih. Stvari niso nikoli za
res takšne, kot se zdijo. Predstave o svojem Univerzumu si 
pravzaprav ustvarjamo sami. Del človeške narave je tudi v 
tem, da ne znamo prepoznati lepote, ki nas obdaja. Vsi 
sanjarimo o nekakšnem čudežnem vrtu onkraj obzorja -
namesto da bi uživali v vrtnicah, ki nam danes cvetijo pod 
oknom. Ali kot je zapisal staro-perzijski pesnik Kalidasa: 

Veselite se tega dne! 
.Zakaj, to je življenje življenja. 
V njegovi kratkosti 
leži vsa resnica in bistvo vašega obstoja. 
Blaženost rasti. 
Veličastnost dejanj. 
Sijaj uspeha. 
Kajti včerajšnji dan je samo sen 
in jutrišnji samo vizija. 

( Kalidasa, Pozdrav zor i ) 

Sifra:f<VETER<« 
Pozdravljena! Položaj je za

res zelo zapleten. Vendar pa 
je ključ za rešitev predvsem 
in samo v tvojih rokah. Tarot 
ti svetuje, da zelo globoko po
gledaš vase, in se iskreno vpra
šaš: kaj zares želim? Kaj za
res pričakujem? Kaj sem pri
pravljena storiti? 

Moški, po katerem sprašu
ješ, ima še veliko nerešenih 
vprašanj iz svoje preteklosti. 
Vem, da pravijo, da čas zace
li vse rane, vendar pa je vča
sih potrebno veliko časa. Njega 
namreč še vedno preganjajo 
duhovi iz preteklosti, ki mu 
pravzaprav onemogočajo, da 
bi se čustveno sprostil, se pre
dal sedanjosti in začel zaje
mati življenje z obema roka
ma. Žal pa mu tudi ti nisi v 
veliko pomoč pri tem. Če boš 
v tem odnosu še naprej vztra
jala na tak način kot do se
daj, potem vse to zares nima 
smisla. 

Veš, drugi ljudje so naše og
ledalo. V njih prepoznavamo 
svoje lastne napake in stvari, 
ki jih sami počnemo narobe, 
pa si tega nismo pripravljeni 
priznati. Zelo radi prst upe-
rimo v drugega, pri tem pa se 
ne zavedamo, da s tremi prsti 
kažemo nase! Ali povedano 
drugače; v drugih nikoli ne 
moremo prepoznati napak, ki 
jih nimamo sami, ker stvari, 
ki so nam neznane, ne more

mo poimenovati. Nasvet je: 
spremeni sebe in spremenila 
boš svet. Drugi nas lahko spo
štujejo samo toliko, kot se 
spoštujemo sami. Drugi nas 
lahko samo dopolnjujejo, ne 
morejo pa nam zares dati ti
stega, česar sami nimamo. 

Pravijo, da poskusiti ni greh. 
Razmisli! Za boljši odnos med 
vama zares lahko veliko sto
riš ti sama. Srečno. 

Šifra »RIBIff 
Spoštovana neznanka. 

Sprašujete po partnerjevem, 
zdravju in uspešnosti zdrav
ljena. Trendi niso ravno naj
bolj ugodni. Veliko bo odvi
sno od njegove lastne volje in 
pripravljenosti sodelovanja 
pri tem procesu. Lahko se zgo
di, da bo sam proces zdrav
ljenja dolgotrajnejši, kot je ka
zalo na začetku. Po končanem 
zdravljenju pa bo zopet veli
ko odvisno od njega samega. 
Uspeh ni izključen, vendar za
gotovil ni. 

Sprašujete tudi, če lahko 
partner pričakuje večjo vso
to denarja. Ja, lahko pričakuje 
ta denar, vendar pa bo še po
trebno nekaj storiti. Še je tre
ba nekaj podrezati in ukre
pati. 

Služba, v kateri je sedaj, 
bo njegova stalna služba vsaj 
še nekaj časa. Gledano malo 
bolj dolgoročno, pa bo part
ner v roku dveh let zamenjal 

Piše: METKA 
OBRUL - ZOYA 

službo, ker se mu bo ponudi
la boljša priložnost. 

Šifra 
»SONČNICAff 

Svoje težave ste opisali na
tančno, pa kljub temu krat
ko in jedrnato. Pa poglejva 
vašo prihodnost na splošno: 
zadeve, ki jih morate rešiti 
po uradni poti, ne bodo re
šene brez zapletov, vendar pa 
bo izid za vas pozitiven. Ko 
se bo razrešilo to, se bo za
čel izboljševati tudi vaš fi
nančni položaj. Bodite pozor
ni na papirje in dokumente, 
predvsem pri razreševanju va
ših premoženjskih zadev. Na 
tem področju morate nujno 
še nekaj urediti. 

Ne glede na trenutne za
plete, boste hišo uspešno pro
dali. Prodaja bo uspela v naj
več letu dni, lahko pa tudi 
prej. Razmislite o tem, na kak 
način se boste tega lotila. Pri 
tem vam lahko nekdo poma
ga-

Večjih sprememb na fi
nančnem področju v kratkem 
ne bo, možne so pozitivne spre
membe čez približno pet me
secev. Naj vas ta status quo 
ne navdaja s strahom. 

V službi se vam obeta na
predovanje in s tem tudi višji 
osebni dohodek. Napredova
nje bo možno nekje zgodaj 
spomladi. Lahko pa se vam^ 
ponudi tudi možnost za me
njavo službe, vendar o tem te
meljito razmislite in se dobro 
pozanimajte kako in kaj. Na
mreč, lahko se zgodi, da bo 
priložnost za menjavo prav 
kmalu, vendar se lahko po
tem izkaže, da to ne bo to, 
kar boste pričakovala. 

Težave, ki vas na področ
ju zdravja pestijo sedaj, bo
do še nekaj časa, vendar pa se 
ne bodo stopnjevale. Svetu
jem vam tudi, da obiščete svo
jega ginekologa. Večjih zaple
tov sicer ne bo, vendar ne od
lašajte. Če boste ukrepala ta
koj, bo vse v redu. 

Sprememba na čustvenem 
področju se sicer ne bo zgo
dila s svetlobno hitrostjo, ven
dar pa se bo zgodila, ko boste 
zares pripravljena. Predvsem, 
se morate odločiti in začeti 
zahajati v družbo. To osebo, 
ki bo vstopila v vaše čustveno 
življenje, boste srečali v neki 
večji družbi. Ne boste takoj 
vedela, da je to to. Morda se 
nekaj časa ne bo zgodilo nič, 
potem pa vas lahko preseneti 
klic, ali sporočilo. Ta gospod 
je razgledan, izobražen, je na 
odgovornem položaju, mož
no je, da je podjetnik. Mož
no je, da je svetlejše polti, s 
svetlimi lasmi in jasnega po
gleda. Možno je tudi, da je v 
nekem smislu povezan s tuji
no. Le pogumno in veliko sre
če! 

Šifra 
»VRTNICAf« 
Veseli me, da ste ponovno 

navezali stik z mano. Zahva
ljujem se vam za povratne in
formacije in za vzpodbudo. 

Sprašujete me, če boste 
imeli možnost spoznati ose
bo za trajno prijateljstvo. Mož
nost boste imeli, vendar šele 
takrat, ko boste na to zares 
pripravljeni. Želite si spre
membe, vendar pa ste polni 
dvomov. Primanjkuje vam sa
mozavesti in predvsem zau
panja vase. Težko se odloča
te in prevečkrat dovoljujte dru
gim, da odločajo namesto vas. 
Zavedajte se, da imate dolo
čene kvalitete in kar nekaj 
razlogov za samozavest. Sve
tujem vam, da si ne delate vna
prejšnjih scenarijev. Svet ni 
samo črno-bel. Predvsem mo
rate še nekaj razčistiti sama s 
sabo in se otresti preteklosti. 
Začnite razmišljati pozitivno 
in ne iščite povsod prikritih 
motivov. Nekaj bo treba spre
meniti tudi v načinu življenja, 
ker na vrata sam od sebe ne 
bo potrkal nihče. Najtežji so 
prvi koraki. Nujno je, da se 
začnete več pojavljati med 
ljudmi. Pojdite na kakšen 
sprehod, v kino, razmislite o 
tem, kako boste spremenili 
svoj dosedanji način življenja. 
Morda se boste vpisala na kak
šen tečaj ali kaj podobnega. 
Razmislite o potovanju. Ose
bo, s katero boste ustvarili pri
jateljstvo, ki si ga želite, bo
ste srečali. Možno je, da bo 
malce mlajši od vas, pa naj 
vas to ne moti. Na začetku bo
ste zelo nezaupljivi, zato vam 
svetujem, da prisluhnete se
bi in se ravnate po prvem vti
su. Sprememba na čustvenem 
področju bo. Vendar je pove
zana s spremembo vašega na
čina življenja. 

Zanima vas tudi, če boste 
imeli možnost preseliti se. 
Vsekakor ta možnost je, ven
dar je tudi to povezano pred
vsem z vašo odločitvijo. Zač
nite ukrepati in iskati mož
nosti. Počasi, ker se ne mudi. 
Vendar pa je potrebno nare
diti prvi korak na poti do ci
lja. Lahko se zgodi, da boste 
celo menjali kraj bivanja. 

Vsekakor boste selitev uspe
šno izpeljali. Večje možnosti 
za ugodne spremembe se ka
žejo prihodnjo pomlad. 

Sprašujete me tudi, kako 
bo v prihodnje z zdravjem. 
Obstoječe težave se ne bodo 
stopnjevale. Vendar je nujno, 
da storite kaj zase in zares ma
lo spremenite način življenja. 
Preveč se zapirate vase in se 
preveč posvečate svojim skr-
bem. To se odraža tudi na 
zdravju. Težave, ki se kaže
jo, so predvsem psihične na
rave. Neprestano ste zaskrb
ljeni in nesproščeni. Lahko se 
pojavijo težave z želodcem in 
prebavo, predvsem kot posle
dica vašega psihičnega stanja. 
Posvetujte se s svojim zdrav
nikom in se odločite za kak
šno aktivno dejavnost. Mor
da daljši sprehodi, ali plava
nje in podobno. Veliko sre
če! 

Šifra »LUCVff 
Nanizala si kar nekaj vpra

šanj. Bila si kratka in temu 
primerni bodo moji odgovo
ri. 

Pripravništvo boš po vsej 
verjetnosti uspela dobiti kar 
kmalu. Po končanem priprav
ništvu se lahko zgodi, da se 
boš zaposlila drugje, kot si ozi
roma boš prvotno načrtova
la. Morda boš na začetku mo
rala sprejeti kakšen začasen 
kompromis. Sicer pa tudi svet 
ni nastal v enem dnevu. Vse
kakor boš imela možnost slej 
kot prej zaposliti se v dejav
nosti, ki jo želiš. Tudi mož
nost izpopolnjevanja in na

daljnjega izobraževanja 
imela. 

Selitev v hišo se bo n 
zavlekla. Preprosto ne bo 
vse naenkrat. Tudi tukaj 
potrebno malo potrpežll 
sti. Svetujem ti, da razrrd 
o svojih ciljih in jih malj 
lagodiš realnim možnosj 
To ne pomeni, da ciljev ne 
uresničila, vendar pa boš 
rala postati malce bolj p( 
godljiva. Nikar po vsej sijj 
sili z glavo skozi zid. Cilje 
ko uresničiš tudi na malo 
mehak način. Malce se 
morala prilagoditi, se zj 
sprijazniti s kakšnim 
snim kompromisom, še 
sebej na začetku, pa bo. 

Praviš, da si želiš ustvj 
veUko in srečno družine 
sprašuješ, če ti bo to usp 
Družino boš imela možii 
ustvariti, vendar kot sem 
dejala, se bo vse odvijaloi 
stopoma. 

Na komercialni števi 
sem dosegljiva vsak del 
ni dan od ponedeljka do 
hote med 9. in 11.30 in n 
14. in 24. uro. Nikar pa 
ne kličite ob nedeljah, I 
je takrat zame dan počit 

TEHNOHLAD 
h la jen je , k l imat i zac i ja , 
t o p l o t n e č rpa l ke 
Rečica 2, 
3327 Šmartno ob Raki 
Objavljamo 
prosti delovni mesti: 
- monter 

centralnih kurjav 
- monter/serviser 

klima naprav 
P o g o j i : poleg ustrezne izo
brazbe vozniški izpit katego
rije B. 

Prijave pošljite po pošti na naš 
naslov. 

Hotel Žalec 
išče novega sodelavca z a 

voderue igralnega salona. 
Za naloge načrtovanja, razporejanja koordiniranja in nadzo
rovanja dela igralnega salona so potrebne dobre organizacij
ske in komunikacijske sposobnosti, pripravljenost uvajanja 
novih tržnih produktov, smisel za skupinsko delo, pripravlje
nost za dodatno usposabljanje in sprejemanje individualne 
odgovornosti za opravljeno delo. 
Kandidatke oziroma kandidati morajo imeti vsaj VI. stopnjo 
izobrazbe ekonomskega ali tehničnega področja, najmanj 3 
leta dokazljivih delovnih izkušenj, dobro govorno in pisno zna
nje vsaj enega tujega jezika (angleščina, nemščina ali itali
janščina) in visok nivo dela z računalnikom. 
Pred sklenitvijo pogodbe o zaposlitvi je potrebno predložiti 
potrdilo o nekaznovanju, ki ga izda Ministrstvo za pravosod
je. 
Nudimo dinamično delo na novem delovnem področju, mož
nosti dodatnega usposabljanja in stimulativno plačo. 
Prijave z življenjepisom pošljite na naslov: 
A T A M A , agenc i j a z a z a p o s l o v a n j e d .o .o . , 
Dalmatinova 2, 1000 Ljubljana ali po e-pošti: info@atama.si 
najkasneje do 15. avgusta 2003. Več informacij najdete na 
spletni strani vvww.atama.si. 

Št. 32 - 7. avgust 2003 

mailto:info@atama.si
http://vvww.atama.si
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Deseta zapoved in 
Pod njenim oicnom 
va od prijavljenih filmov na 6. festivalu slovenskega filma, ki nista bila 

delana pod okriljem Filmskega sklada 
Xomaž Morič, režiser fil-
a Deseta zapoved, je rojen 
1. marca 1978 na Jeseni-
ili, obiskoval pa je Sred-
0 elektro in strojno šolo v 
ranju. Po maturi se je za-
;1 zanimati za film, vpisal 
študij na Fakulteti za elek-
oteiiniko Univerze v Ljub-
jni ter med tem posnel ne-
ij kratkih filmov. Po semi-
irju JSKD-ja je načrtal 
nernice svojemu prvemu 
ilovečernemu filmu. Tre-
ntno je absolvent na Fakul-
ti za elektrotehniko. 
Kdaj ste snemali film? Na 
jterem formatu? 
Film je bil posnet julija in 
fgusta 2002, posnet je bil v 
Cam in DV formatu. 
Kdo igra v filmu? 
V filmu igrajo Demeter Bi
ne, Žiga Mulej, Janez Do-
avec, Klemen Urh, Nataša 
jternel, Janez Vajeved, De-
n Hribar, Katja Verderber, 
ire Razingar, Lili Žagar, Blaž 
rane, Vinko Praprotnik. 
Zgodba filma na kratko? 
Frenk (Demeter Bitenc), 
tar mafijski maček, bi nad-
se rad sklenil še zadnji po-
elpred "upokojitvijo", s pre-
ajo zloglasnih "diamantov iz 
usije". Iz zapora je nepriča-
ovano izpuščen Frenkov bivši 
ef Mek (Janez Dobravec), ki 
leša štrene že tako neugod-
1 zmešnjavi interesov apatič-
ePrenkove desne roke Raj-
a, Anžeta - Lavrinega sina (Ži-
a Mulej) - sumljivega Fren-
ovega pastorka, Frenkove 
edno pijane bivše Mekove že-
e (Nataša Peternel) ter skriv-
ostnega Poldija (Janez Vaje-

vec). Za nameček se spletkam 
pridruži in k razpletu pripo
more še mafijski podmladek 
in policija. 

Kako to, da niste snema
li pod okriljem FS? 

Pod okriljem filmskega 
sklada bi si želel snemah vsak, 
saj to pomeni proračun na vsaj 
borni slovenski ravni, kar je 
v vsakem primeru vsaj 5 ali 
10 krat več, kot v kakršniko
li drugi produkciji. Po drugi 
strani je vseeno vedno lepše 
hoditi po svoji zemlji. 

Pod njenim 
oknom 

Metod Pevec je rojen 28. 
maja 1958 v Ljubljani. Diplo
miral je na ljubljanski filozof
ski fakulteti iz filozofije in pri
merjalne književnosti. Znan je 
po mnogih vojaških vlogah v 

slovenskih in jugoslovanskih 
filmih. Objavljal je v literar
nih revijah, objavil je vrsto ro
manov, po Carmen pa je na
stal njegov prvi celovečerec. 
Šele pred kratkim je prenehal 
s predsedovanjem Društva slo
venskih filmskih ustvarjalcev. 

Kdaj ste snemali film? 
Film smo snemali od 20. 

decembra 2002 do konca ja
nuarja 2003 v Ljubljani, ve
činoma na realnih lokacijah. 

Na katerem formatu? 
Digitalna beta Sony 795. 

Zaradi finančnih razlogov. 
Kdo igra v filmu? 
Polona Juh, Marijana Bre-

celj, Zlatko Šugman, Robert 
Prebil, Saša Tabakovič, Ti-
jana Zinajič, Jožica Avbelj, 
Andrej Nahtigal... 

Zgodba filma na kratko? 
Zgodba glavne junakinje, 

plesalke in plesne učiteljice. 

se začne, ko je stara trideset 
let. Prijateljice so spletle svo
ja gnezda, ples ni več kariera 
ampak služba, ljubimci so po
ročeni, v njeni svobodi pa je 
vsak dan več samotnih pole
tov. Kriza. Vendar takrat nek
do pride pod njeno okno. Ne
navadni vasovalec s seboj ne 
prinese srečnega konca, sploh 
nikakršnega konca, samo pri
ložnost, da življenje na novo 
premisli in ga morda začne 
drugače. Pove ji zgodbo o beli 
štorklji in črnem štrku, zgod
bo o ljubezni, ki morda je, 
morda ni, pa vendar brez nje 
ni mogoče živeti. Povabi jo v 
popolnoma drugačen svet. Do
volj, da lahko ugleda smisel 
tudi onkraj svoje mladosfi. 
• Zakaj niste snemali pod 

okriljem FS? 
Dolga zgodba. S šestletnim 

repom. Projekt je bil več let 
v programu FS, nazadnje pa 
vseeno zavrnjen. FS je celo 
porabil del namenskih sred
stev za ta film. Več najbrž vejo 
na FS. 

PETER ZUPANC 

Film Pod njenim oknom je dobil odlično oceno pro
gramske komisije FS, vendar po vsej verjetnosti ne bo 
končan do festivala v Celju, ker je FS spet ostal brez sred
stev za minimalno pomoč temu filmu. 

Kolaž Desetih zapovedi - »brezproračunskega« slovenskega filma 

Slikarska strast in razdrta prijateijstua 
Ed Harris je v Trumanovem 

'howa ljubeče pazil in obe-
lem dušil Jima Carreya. Za. 
'logo slikarja Pollocka se je. 
""ipravljal ogromno časa -
ôt režiser pa kot igralec. Če 

e Salma Hayek pri Fridi po-
iiagala ustvarjati zabrisani 
tiit, je Harris Jacksona Pol-
ocka »pogoltnil in izpljunil« 

platno. Marcia Gay Har-
'fn je pomagala in dobila os-
'̂ rja za najboljšo stransko 
ensko vlogo. 
Vsebina: Življenjepis enega 

f̂ jvečjih slikarjev Amerike, 
^ksona Pollocka... njegovih 
iubezenskih zvez, njegove sa-
•louničevalnosti pa njegove 
lajvečje strasti: slikanja. 

Prereže se rdeči trak pred 
otvoritvijo tunela, ki bo po
vezoval Zagreb in Beograd, 
Jugoslavija je ponosna na še 
en dokaz »bratstva in enot
nosti«, govorec je neroden -
in kri brizgne na vse strani. 
Desetletje kasneje kri brizga 
povsod, nekdanji prijatelji pa_ 
so postali smrtni sovražniki. 
Bi grde vasi gorele kaj dru
gače? Režiser Srdan Drago-
jeuičže leta 1992 s svojim pr-
•vim filmom ni bil angel. 

Vsebina: Halil je musliman, 
Milan je Srb. Odraščala sta 
skupaj, blizu zapuščenega tu
nela, ki povezuje Zagreb in 
Beograd, prepričana, da v tu
nelu straši. Dvajset let kasne

je, med bosansko-srbsko voj
no, se ta otroški strah uresni
či: Milan se s svojo četo znaj
de v tunelu in se bori profi 
nekdanjemu prijatelju... 

Jugo ciklus: Lepe vasi lepo gorijo (Lepa sela lepo gore, 
Jugoslavija /Grčija) 
Režija: Srdan Dragojevič 
Vloge: Dragan Bjelogriič, Nikola Kojo 
Dolžina: 115' 

Pollock (ZDA) 
•Režija: Ed Harris 
Vloge. Ed Harris, Roberi Knott 
Dolžina: 122' 
(video projekcije) 

Terminator 3 : 
vstaja strojeif 

Usojeno mu je, da vodi lju
di v borbi proti strojem. Ne
rad sprejme vlogo. Stroji so 
nečloveški - nezemeljski -
ker jim ni mar Bitka se od
vija pod raztrgano ameriš
ko zastavo. Preostalega sve
ta kot da ni. In ugotovitev: 
»Sovražniki nimajo jedra, 
povsod okoli nas so!« Zve
ni politično? Pa druge po
drobnosti. : Terminatorka X 
je pod črto gledano manj za-
pomnljiva in manj sposob
na kot Terminator 1000 iz 
drugega dela... njene spo
sobnosti precej nihajo... na
zadnje pa se izka
že, da se pod njeno 
metalno kožo skri
va tekoči vreščeči de
mon, prava nesnov
na Lilith, ki želi, kar 
ne zmore in ne sme 
želeti. Biti šef. Uf, 
groza! Na »dobri 
strani« so stvari jasne: žen
ska je lahko bolj iznajdlji- \ 
va, pametnejša in borbena, 
toda - morda ravno zato - i 
bo vodstvo prepustila »m'(7-

jemu« moškemu. 

Če si perspektivo pogle
da na film urejate preko teh 
drobtinic, potem Arnoldl 
Schwarzenegger tokrat ni le| 
nosilec klasičnih modrosti 
in vrednot, temveč Uidi 
šampion v prvih korakih po 
litične kampanje ter pomoč
nik Georga Busha v njegovi 
kampanji. In ga lahko pos-i 
premite z zamahom roke:; 
samo še eden. Toda seveila 
lahko, hvala bogu, Teimi-
nuLuijii J gledamo tudi kot 

Piše: PETER ZUPANC 

»povsem navaden« akcio-
ner. Film pregona. Steven 
Spielbergov Duel z veliko 
nepotrebnega komplicira-
nja. Terminator 1 in Ter
minator 2 na manj opazni 
bazi posebnih efektov in z 

nekaj več estro-
gena. (Čeprav 
je ravno tale 
ZF akcioner-
ska serija na 
določeno do
zo estrogena 
vedno pazila.) 
Ponavljanje 

starih štosov z opazno in
jekcijo samoironije in av
strijskim težakom, ki je v 
boljši formi, kot mu je to 
zadnje čase v navadi. Sed
mega dne je bog ustvaril 
Arnolda, osmega dne pa 
vstajo strojev, da se stvari 
dokončno sterminirajo. 
Termini in uničevanja pač. 
Polaganje računov. Držanje 
linije s hrupom. 

Bil bi lep film za zadnji 
ček pred upokojitvijo, toda 
konec in racionalne slut
nje napovedujejo, da se »to 
ne bo zgodilo,« kot bi dejal 
nek drug heroj iz nekega 
drugega akcionerja. 

PETER ZUPANC 
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Prepasane 
zapentljanke 

Pentlja je z zatonom minimalizma in asketskih linij, oči
ščenih vseh odvečnih detajlov in dodatkov, znova ugle

dala modno luč sveta 

Pripravila: VLASTA 
CAH ŽEROVNIK 

Poletna moda se tudi v me
stu rada oblači bolj ležer
no, igrivo, frfotavo, naga
jivo, romantično... še bolj 
prava stvar pa so takšna 
modna razpoloženja za 
sladko počitniško brezde
lje. 

Se bojite, da vas peljemo 
k robu dobrega okusa? Mor
da, vendar vsaj kakšen teden 
vietu vendarle smeino zabe-

tonirati estetska pravila, ki 
nam sicer krojijo naš resnob
ni vsakdan skozi vse leto. Zato 
je na mestu vprašanje, do kje 
oziroma kako izdatno se ven
darle zapentljati? Odvisno 
pač od starosti oziroma mla
dosti ter še nekaterih obrob
nosti, ki določajo včasih ta
ko nepredvidljivo zarisano 
mejo med prikupnim in pro-
fanim... 

Pentlje, ki so v zgodovini 
mode najbolj cvetele v ob
dobju do skrajnosti načička-
nega baroka in rokokoja, pač 
še vedno veljajo za rahlo spor
ne modne pritikline. Neka
teri celo trdijo, da so name
njene izključno punčkam, saj 
naj bi odrasle gospodične in 
gospe z njimi delovale, milo 
rečeno, nezrelo. 

Pentlje okrog 
pasu 

Najprej odmislimo asocia
cije na francoskega slikarja 
Lautreca, ki je v 19. stoletju 
najraje risal plesalke iz pa
riških nočnih klubov oziro
ma njihova oblačila s pent
ljami v laseh, na korzetih, na 
podvezicah, na roza spodnjih 
hlačkah... Naš pentljasti 
modni utrinek predstavljamo 
zgolj in izključno v vlogi po

vsem spodobnega pasu in vse
lej le okrog pasu! Torej kot 
širok pas, zavezan v veliko 
svetlečo pentljo za mlajše in 
diskreten ozek pas za malo 
starejše modne navdušenke. 

Da je ta pozabljen detajl 
znova navdušil modne krea-
torje, dokazujejo letošnji 
predlogi, podpisani z najbolj 
slavnimi imeni. Prada, Guc-
ci, Stella McCartney, Else-
peth Gibson, Moschino in 
Cacharel so le nekatera med 
njimi. Popestrite si oblačilo 
s svilenim, bombažnim, us
njenim pasom, zapentljanim 
v pentljo. 

Ne le, da popestri oblači
lo, z njim poudarimo tudi vi
tek pas ali s postavljenim pod 
prsi oziroma na boke optič
no korigiramo postavo. Za
to izkoristite trenutek, ko je 
moda poslala pentljam veter 
v jadra! 

Vaša nova podoba je akcija, 
ki v sodelovanju z izkušenimi 
stilisti vsak zadnji petek v me
secu poteka v Planetu Tuš v 
Celju. Pot do nove podobe ne 
more biti lažja - izpolnite spod
nji vprašalnik in sestavite kra
tek življenjepis, v katerem se 
predstavite in pojasnite, zakaj 
ste se prijavili. Ne pozabite na
vesti konfekcijskih številk ob
leke in obutve. Vsemu prilo
žite tudi svojo novejšo foto
grafijo. Vse pošljite na naslov 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje. 

Med vsemi prijavljenimi bo
mo vsak mesec izžrebali eno 
osebo, ki bo skupaj z izžre
bancem v Planetu osrečena z 
modno preobrazbo. Izžrebane 
bomo o sodelovanju obvestili 
po pošti. 

KAJ BI DANES KUHALI 

Večerja ob luninem siju 
Za romantično vzdušje ni 

nič bolj uničujočega od pri
pravljanja hrane, ko ti nek
do gleda pod prste. Poleg te
ga vam verjetno ni v poseb
no veselje proti polnoči stati 
za štedilnikom. Zato naj bo 
miza že v naprej bogato na
ložena s slastnimi hladnimi 
prigrizki. Priporočamo polo
vico jastoga in v gin namo
čeno grenivko z rakovico. 

V gin 
namočena 
grenivka z 
rakovico 

Grenivko razpolovite. Iz 
obeh polovic izdolbite me
so in ga namočenega v ginu 
za nekaj ur postavite v hla
dilnik. Nato sadje premešajte 
s kosi rakovice iz konzerve 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

ali zamrzovalnika in ga po
nudite v izdolbenih polovič-
kah grenivke. Okrasite z ve
jico kopra, da pa ne bo pre-
tekoče, odlijte odvečni gin. 

Pomarančna 
majoneza 

Zmešajte 1 dl majoneze z 
rumenjakom. Doma nareje
na majoneza je seveda najbolj
ša, vendat bo dobra tudi tista 
iz tube ali vrečke. Dodajte na
strgan olupek polovice poma

ranče in le malo soka. Bodite 
s sokom previdni, saj majo
neza ne sme biti preredka! 

Ostra čilijeva 
omaka 

v 1 dl kislega mleka zame
šajte 1/2 dl boljše čilijeve 
omake. Začinite s stisnjenim 
česnom po okusu, soljo, po
prom, malo kajenskega po
pra in nekaj kapljicami ta-
basca. Dodajte konjak ali se
ri. Obe omaki se odlično do
polnjujeta v okusih in izvrstno 
tekneta k jastogu in z ginom 
prepojeni rakovici. 

Poleg ponudite majhne, še 
tople kruhke. Povrhu se bo pri
leglo sveže sadje, ki ga jeste z 
rokami in dober kremast sir. 

K večerji ob luninem siju 
se bo izvrstno podal šampa
njec, lahko pa ga seveda za
menjate s kakšnim dobrim 
belim vinom. Le da ne bo pi
jača presladka. 

Ob večerji naj se vam ni
kamor ne mudi. Uživajte, do
kler mesec ne zbledi: svetli-
kanje dočakajte s klasiko na 

' videu. Noč vampirjev Roma
na Polanskega bo za to pri
ložnost kar pravšnja. 
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Hrošč gre v pokoj 
j(onec julija je dokončno 
jpeljal v pokoj sloviti 
plksvvagnov hrošč, saj se 
^oizvodnja v Mehiki za-
d̂i premalo prodanih vo-

j)ne izplača več. Eden naj-
Îj znanih kosov cestne 

ločevine bo tako samo še 
genda. 
Ko je Ferdinand Porsche 
p Hitlerjevem nalogu za-
joval vozilo, ki naj bi bilo 
lostavno, poceni in nudi-
) dovolj prostora manjši 
ružini, še ni bilo jasno, da 
;bo kmalu rodil volksvvag-
ov hrošč. Od prve ideje in 
idelava študije pa do nastan-
i prvega resnega avtomo-
ila je minilo skoraj deset-
•tje. Prvi VW hrošči so na 
esto pripeljali leta 1946 in 
tem se je začela skoraj ne-
erjetna zgodba avtomobi-
I, ki so ga v Evropi prene-
ali izdelovati leta 1978, 
roizvodnjo pa prenesli v 
lehiško tovarno v Puebli. 

Tam so lani narediU nekaj 
več kot 20 tisoč hroščev, kar 
je bilo premalo, da bi se proi
zvodnja še splačala, zato so, 
kot rečeno, hrošča dokonč
no upokojili. 

VW hrošč je dolga leta ve
ljal za najbolje prodajano vo
zilo vseh časov, potem pa ga 
je zlagoma prehitelo veliko 

Samo še legenda - W V hrošč 

drugih avtomobilov, recimo 
VW golf, pa toyota coroUa, 
Fordov F truck in verjetno še 
kakšen. Pred tremi leti je 
Volksvvagen postavil na svetlo 
novega hrošča, ki se po an
gleško imenuje beetle; ko se 
je pojavil na ameriškem tr
gu, je doživel izjemen uspeh, 
povsem drugače gre v promet 

v Evropi, kjer se zdi kupcem 
očitno nekoliko predrag in 
premalo praktičen. Še raz
log, ki je najbolj pripomo
gel k temu, da se je hrošč od
peljal v pokoj: mehiška vla
da je pred časom sklenila, da 
morajo imeti vsi taksiji po 
štiri vrata in ne samo dvoja, 
kot hrošč... 

Fiat: icaico do 
boijšiii časov? 

Pred nedavnim je krmilo 
podjetja Fiat Auto, najbolj 
bolnega dela koncema Fiat, 
prevzel Giuseppe Morchio, 
nekdanji prvi človek prav 
tako italijanskega Pirellija. 
Kot pravijo, je bil pri svo
jem delu zelo uspešen, pa 
hkrati tudi precej neusmi
ljen. 

Predvsem postaja jasno, da 
bo moral Fiat do konca izpe
ljati nekatere načrte, ki ne bo
do deležni aplavza. Tako naj 
bi zaprli kar dvanajst tovarn 
in brez dela bo ostalo kakšnih 
12 tisoč delavcev. Vsekakor 
ne bodo zaprli tovarne na Si
ciliji, kjer naj bi po sedanjih 
načrtih delali novo pando (še 
do nedavnega se je ta novi mali 
avtomobil imenoval gingo); 
politični in vsi drugi pritiski 
so bili očitno premočni in ta 
tovarna ostaja. 

Znano je že, da se Fiat Au
to ne bo dokopal do dobička 
vse do leta 2007; po prvot
nem načrtu naj bi se to zgo
dilo dve leti prej. Kako bodo 
uredili ah zmanjšali vse dru

ge probleme, ostaja skrivnost. 
Ni pa skrivnost, da bo letos 
tovarna naredila vsega 1,8 mi
lijona vozil namesto načrto
vanih 2,4 milijona. Pri tem 
bo Alfa Romeo naredila manj 
kot 200 tisoč in Lancia manj 
kot 100 tisoč vozil! Tudi vsi 
drugi podatki, ki prihajajo na 
dan, kažejo na slabo zdravje 
te italijanske avtomobilske 
tovarne. Tako je njihov tržni 
del v Italiji, se pravi na naj
pomembnejšem trgu, padel 
s 33,1 odstotka v letu 1997 
na vsega 19,6 odstotka v le
tošnjem letu. V Evropski uniji 
so imeli Italijani še leta 1997 
v rokah 9,5 odstotka trga, se
daj samo pet odstotkov, med
tem ko se je delež v Nemčiji 
v omenjenem obdobju 
zmanjšal z nekdanjih 3,5 na 
sedanjih 2,3 odstotka. Prav 
zaradi tega se je Fiat Auto lotil 
uresničevanja gigantskega na
črta reinkarnacije, pri čemer 
naj bi bistveno pospešil pred
stavljanje novih modelov. Ali 
bo to pomagalo, pa se bo še 
pokazalo. 

Fiat punto 

Prihodnje leto novi M5 
BMW z ukinjanjem seri

je pet in njene najmočnej
še izvedenke M5 pripravlja 
naslednika tega športnega 
vozila, ki je bilo izjemno 
tržno priljubljeno, saj so jih 
prodali več kot 20 tisoč. 

Novi M5 naj bi se po seda
njih napovedih na trgu poja
vil leta 2004 (domnevno 
spomladi), pod motornim 

pokrovom pa se bo vrtel po
vsem novi motor z gibno pro
stornino pet litrov v desetih 
valjih. Jasno je, da ima ta mo
tor marsikaj tistega, kar ima 
desetvaljnik, ki poganja 
BMW bol idevFl . Kot kaže, 
bo VIO v M5 zmogel približ
no 500 KM, po nekaterih na
povedih pa bi lahko ponujal 
celo 530 ali 540 KM. Seveda 

bo agregat poln tehničnih po
sebnosti, vsekakor pa bo imel 
neposreden vbrizg goriva. 
Kupcem bosta na voljo dva 
menjalnika (ročni in samo
dejni), kot kaže pa bodo ta 
motor v nekoliko spremenje
ni verziji ponudili tudi v pri
hajajoči seriji 6. Koliko bo 
novi M5 stal, za sedaj še ni 
znano. 
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TEDENSKI SPORED 
RADIA CELJE 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me
lodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 Ho
roskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 Po
ročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 10.00 Novice, 
10.10 Pop čvek, 11.00 Podoba dneva, 12.00 Novice, 14.00 Re
gijske novice, 15.00 Šport danes, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 
19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 23.00 Na krilili ljubezni, 
24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in regionalnih 
radijskih postaj Slovenije 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 
Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.40 Halo, 
ZdraviHšče Dobrna, 10.00 Novice, 10.10 Halo, Terme Zreče, 
11.00 Podoba dneva, 12.00 Novice, 13.40 Halo, Zdravilišče 
Laško, 14.00 Regijske novice, 15.00 Šport danes, 17.00 Kroni
ka, 17.45 Jack pot, 18.00 20 vročih, 19.00 Novice, 19.10 Večer
ni program, 19.30 Študentski servis, 24.00 SNOP - skupni 
nočni program lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slove
nije 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna 
melodija tedna,^.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 700 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 
Poročila, 8.45 Jack pot, 9. 15 Čisti ritmi 70 tih, 10.00 Novice, 
10.15 Čisti ritmi 80 tih, 11.00 Podoba dneva, 11.15 Čisti ritmi 
90 tih, 12.00 Novice, 12.15 Aktualni ritmi, 14.00 Regijske no
vice, 14.30 Izbiramo melodijo popoldneva, 15.00 Šport da
nes, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 18.00 Hit lista Radia Celje, 
19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 24.00 SNOP - skupni 
nočni program lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slove
nije 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me
lodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 Ho
roskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Jack 
pot, 9.15 Luč sveti v temi, 10.00 Novice, 11.00 Podoba dneva, 
11.05 Domačih 5,12.00 Novice, 12.10 Pesem slovenske dežele, 
13.00 Čestitke in pozdravi, 19.10 Večerni program, 24.00 SNOP 
- skupni nočni program lokalnih in regionalnih radijskih po
staj Slovenije 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 
6.45 Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajni
ca, 8.00 Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 10.00 
Novice, 10.15 Ponedeljkovo športno dopoldne, 11.00 Podo
ba dneva, 12.00 Novice, 12.15 Bingo jack, 14.00 Regijske 
novice, 15.00 Šport danes, 16.00 Top 5 glasbenih želja, 17.00 
Kronika, 18.00 Radi ste jiti poslušali, 19.00 Novice, 19.10 
Večerni program, 19.15 Vrtiljak polk in valčkov, 24.00 SNOP 

- skupni nočni program lokalnih in regionalnih radijskih 
postaj Slovenije 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me
lodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 Ho
roskop, 700 2. jutranja kronika RaSlo, 740 Tečajnica, 8.00 Po
ročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 10.00 Novice, 
11.00 Podoba dneva, 12.00 Novice, 14.00 Regijske novice, 15.00 
Šport danes, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 18.00 Vaše najljub
še, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 23.00 Saute surmadi, 
24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in regionalnih 
radijskih postaj Slovenije 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me
lodija tedna, 5.SO Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 Ho
roskop, 700 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 Po
ročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 10.00 Novice, 
11.00 Podoba dneva, 12.00 Novice. 13.30 Mali O, 14.00 Regij
ske novice, 15.00 Šport danes, 17.00 Kronika. 17.45 Jack pot. 
19.00 Novice. 19.10 Večerni program. 23.00 Dobra Godba. 24.00 
SNOP - skupni nočni program lokalnih in regionalnih radij
skih postaj Slovenije 

NE PRESLISITE NA RADIU CELJE 
ČETRTEK, 7. AVGUSTA OB 10.10: 

POP ČVEK 

Časa ljubezni z Regino 
v današnji oddaji Pop čvek bo Simona Br-

glez Čašo ljubezni izpila s pevko Regino. Čaša 
ljubezni je nektar zvoka. Je Reginin odraz 
oziroma pogled na ljubezen. Na plošči, ki 
nosi takšen naslov, ni mislila samo na ljube
zen med partnerjema, dotaknila se je tudi 
prvinske ljubezni, kot je npr. ljubezen do 
mame. Na albumu sta tudi dueta z dvema 
opernima pevcema. To sta Diego Barrios 
Ross, po rodu Venezuelčan, ter v Sloveniji 
živeči Anglež Alexander Brovvn. Konec lju
bezenske zgodbe je kot v pravljici seveda 
srečen, zaokrožen v skladbi Utrip srca. V 
Pop čveku boste lahko izvedeh tudi, kam se 
Regina čez teden dni odpravlja na dopust. 

Foto: ALEKS ŠTERN 

Regina v družbi z Diegom Barrios Rossom na 
Slovenski popevki. 

Sašo Jovanovič , direktor Filmskega sklada RS 

ČETRTEK, 7. AVGUSTA OB 24.00: 
SNOP 

Noč z direktorjem Filmskega 
sklada 

v skupnem nočnem programu radijskih 
postaj Slovenije bo vaša gostiteljica Simona 
Brglez. Glede na to. da bo čez dobra dva 
meseca Celje gostitelj Festivala slovenskega 
filma, se je odločila, da v studio povabi Saša 
Jovanoviča, direktorja Filmskega sklada. Po
govarjala se bosta tako o pripravah na festi
val, izboru filmov, ki jih bomo lahko gleda
li, pa tudi o tem, kakšne filme si Saša Jova
novič najraje ogleda. Film je Sašu že od nek
daj zelo blizu, sicer pa je, preden je prevzel 
mesto direktorja Filmskega sklada, oprav
ljal že veliko različnih služb. Med drugim je 
sodeloval pri agenciji Pristop, je snovalec 
festivala Break 21 ter Dnevov poezije in vi
na. Vabljeni k poslušanju danes ponoči. 

Št. 32 - 7. avgust 2003 
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Od Antona Krušiča so se na njegovi kmetiji na Pmeku uradno poslovili predstavniki Ljudske univerze Celje. 
Od leve proti desni direktor Ljudske univerze Celje Aleš Štepihar, Anton Krušič z ženo Ivanko ter pedagoška 

vodja Marija Leskošek. 

Pol stoletja za katedrom 
Anton Krušič, ki živi na kmetiji na Prne-

ku pri Rogaški Slatini, je kar 50 let svojega 
življenja posvetil vzgojnoizobraževalnemu 
delu. V pokoju je že od leta 1988, vendar je 
poučeval vse do letošnjih počitnic. 

Največ je učil v osnovnih in poklicnih šo
lah po Štajerskem, od Rogaške Slatine do 
Ruš ter od Štor do Žalca. Poučeval je različ
ne predmete. Po upokojitvi je ostal še deset
letje in pol zvest Ljudski univerzi v Celju, 
zato so ga njeni predstavniki pred kratkim 
obiskali na njegovi domačiji v Prneku ter se 
od njega tudi uradno poslovili. Vsekakor je 

leta 1926 rojeni Anton Krušič med redkimi 
v Sloveniji, ki so poučevali kar pol stoletja. 

Po dokončnem slovesu se lahko zdaj še te
meljiteje posveča svoji biološki kmetiji. V 
zvezi z njo omenjajo Krušiča v nekem učbe
niku celo kot enega od začetnikov bio kme
tovanja pri nas. V mladih letih se je veliko 
ukvarjal tudi z igralstvom in režijo. Med raz
ličnimi priznanji je bil prejemnik priznanja 
OF za delo na družbenem in kulturnem po
dročju, najljubše pa mu je seveda Roševo priz
nanje s področja vzgoje in izobraževanja. 

RUDI STIPLOŠEK 

Pavliko Štadler so ob jubileju razvesili vsi najbližji. 

Pavliki za rojstni dan 
Pred kratkim je 90. rojstni dan praznovala Pavlika Štadler iz Liboj. Ob njenem prazniku 

so se zbrali otroci, vnuki in pravnuki ter drugi sorodniki. Posebno presenečenje so slav-
Ijenki pripravili pevci okteta s Frankolovega, meh harmonike pa se je raztegnil tudi vnuk 
Boris. Pavlika, ki ji bo veselo nedeljsko slavje ostalo v prijetnem spominu, upa, da bo še 
več podobnih srečanj, najbolj pa si želi dobrega zdravja. PM 

Nepozabno srečanje 
prvič po petdesetih letil 
Po petdesetih letih se je na pobudo Fran

cija Trafele, enega izmed takratnih dija
kov, prvič zbralo osemnajst dijakov Me
talurške industrijske šole Štore, ki so šo
lanje zaključili 1953. leta. Vseh, ki so ti
stega leta zaključili šolanje, je bilo sicer 
več, vendar se žal vsi tega enkratnega in 
nepozabnega srečanja niso mogli udele
žiti. 

Ker je bila takrat to prva industrijska ko
vinarska šola v Sloveniji, so bili dijaki do
ma iz različnih slovenskih krajev in tako so 

tudi na tokratno srečanje prihajali od; 
povsod. Z velikim zanimanjem so si naj| 
ogledali sedanjo proizvodnjo in prisluli 
strokovnim razlagam direktorja Inexe, \ 
jana Mačkovška, ki je bil gostitelj srečaj 
prav tako pa tudi vajeniške, učne delav) 
sedanje kovinarske šole v Štorah, kjer ^ 
di sami nekdaj pridobivali svoje znanjj 
prakso. V prijetni družbi gostov iz Že l3 

ne Štore in šole so srečanje zaključili d 
minem domu na Svetini. 

VLADO MAS 

Na fotografiji, ki je nastala pred njihovo šolo v spomin na nepozabno srečanje, stojijo od leve proti desni: Pi 
Drame, Stane Furlani, Ivan Kumperger, Slavko Žagar, Milan Golež, Franci Traf ela. Vili Lesjak, Vanč Štante, J 
Koiar, Jože Tušek, Ivan Volk in Stane Zavšek. Od leve proti desni čepijo: Rudi Oštir, Jože Jager. Srečko Šošti 

Jože Plankar, Franc Krajnc, vodnik, Janko Kovač in Dani Sikošek. 


